FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FREEDOM OF INFORMATION/PRIVACY ACTS SECTION

COVER SHEET

SUBJECT: CHARLIE CHAPLIN

PART S OF §




SUBJECT: CHARLIE CHAPLIN

FILE NUMBER: 31-68496

PART 3 OF 3



: This Case
~Originatea at:

‘ Boportlhdo At:
- '—;ﬁ""ms."'A‘GEIE_S'_ :

CEANGED'

“..."Rudolph Kliegler,

Spencer, Mrs. Mark Warner,
L. Spenser - VICFIN. .

.y '3 indictments ¢

_WHITE; CHARLES J. BRIFFIN;
ggssm WINIFRED RENO, was.

LLS DUBANT, was.: Tim Dursnt; -..uis; R [ ;
»ARY LOUISE GRIBELE, was.: Joan Berry, Joan Barry,’ LIBERTIES (CONSPIRACY)
Mary Louise Berry, Joan Barratt, Mary L. Barpett, 70 . a0 o
Joanne Eerry, Jo Amne Berry

- Code, Tltle 18, Ses
“u-lation of eivil 1iberties _
2/21/44 and 5/9/L5; 18 date set for.

- . .motiona to quash which were filed 3/9

tions 51, 52 and §
erties of JOANW BERRY.:

.. - CHARLES SPENCER CHAPLIN; ROBERT EUGENR ARDEN, was.

. Rudolph Kegler, Rudolph Kligler, Racul R. Xiigler,

"Rudolph Xlegler; WILLIAM We.

CLAUDE RAY MARPLE; - ...
7 *B1l11ie"™ Rene; TEOMAS ~~LIBERTIES; o

N TR #) VIOLATION OF CIVIL

‘Bettie Booker, Joan =~
Catherine Mclafen, Nary

e

- Snyopsis of Pacts: YIOLATION OP CIVIL LIBERTIES, AND CONSPIRACY
.. Federal Grand Jury, Los Angeles, Calif.

+ " However,: on L/

-, Pederal Judge J.F.T.0'CONNOR sustained plea in bar fiied by

" "''Subject Judge CHARLES J.

-5

S = Bureau (Encl.)
1l - New York (Info.)
Ji ~ Chicage (Info.)
© Kansas City f[Info,)

N

-of BERRY 1/1/43 by Beverly

Bills, Calif. and pay botel bill

TS o Guiglals
. Coptesof tatsReport . . .. Fad 3~ Lo

iy ‘

T LT .

Oklahoma City (Info.)

Omaha (Info.

U.S. Attorney, Los Angeles (Encl.)

Los Angeles

o)

. VIBLAPION OP CIVIL

" _GRIFFIN had been advised = -

‘om 2/10/L; returned
harging CHAPLIN, et &1, with violation U.S. .
5."-i‘consp1racy An vio- _ .-

. GRIFFIN and dismissed him; exception
‘@llowed the Government. ¥Wo appeal taken to date. These in- -
dictments based on activities of Sub Jacts subsaquent to arrest ;
Hills Police in the person of Sub- L
Ject CLAUDE R, MARPLE; the appearance of ROBERT ARDEN, admit-
N f=-‘ii)?ﬁ-‘) tedly acting for CHAPLIN, before Capt. W.W. WEITE ofthat . .
QE\ |Police Department to request Judge GRIFF : _
Dm’{_» §°." of State of Callf, "On 1/2/4,3 BERRY sentenced by GRIFFIF %o
' 0+ 90 days In jall, suspended on condition ske leave Beverly -

-

T ke 2

‘«
¢
SN )
hacris Sanse

‘<Bubjects arrafgned - .
Btg on demurrers and .

IN to send BERRY out -~ --. -
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LA 31-5301

by ARDEX that CEAPLIN would pay the bills and ber transpor-
““tation o New York. . Capt. VEITE sssorted BERRY S0 dpaln -
°1/5/43. After BERRY'S returm $o Calif. 'ia Epril, 1943, an
visit to CHAPLIN'S home 5/7/43 allegedly $o advise him that,
she wis pregaant by kim,” Subjec} FIM DURANT salled Beverdy ... |
M1l Poliee to have her re-arreated. Fellowing day OGRIPFIN <
. Sentenced BERRY to 30 days in $a11..°5/11/143 evidence reflects -
""" sbat DURANT, working in CHAPLIN'S interests, bad MIRNA WALLS .- B
" obtain services of Judge CECIL D, BOLLAND, who got BERRY emt
"~ of Jail with the original idea of putting her in a sanitarium
and thereafter sending her out of state.. Results of interview -
. with all Subjects and principal witnesses, exsepting CEAPLIN
© “who has never been interviewed, set out. - All deny eomspirecy. -
. %gowever, ARDENand WHITE both admit conversatien wherein idea -~
7. _wai to "float™ BERRY out of the state in Jan., 1943. ~Ques~ .-
. %%on ef further prosecution of Subjests wnder above- ntioned
.7 ‘indletments has been referred 40 the Depariment B - TR
. AStorney GEARLES H, CARR, =
. Disposition sheet reflecting &cquitidl O LHATLIN
eharges §/h/Ll submitted erewllh, . il lln

A

G iiiii st o nseles,

e

 NEPERENCE: Repomts of Speetal Agent

Pebruary 25 and April 13,
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' _'vas ad*rised to report any reocourences of such’ mttera ‘fmmediately.

- stay with friends, as she had told SHANKLAND 'she might,
. SFANKLAND that if anything immediately nrranted the attention ‘of the police
- she should. get in touch with the Beverly Eills Police Departnent.

* that.

" Januery 17th, and MOLLI® answered the phone.

" assistance.

~went "Ha he ha. ha" end then the phone was hung up.

L4 315301

Agents then maintained contact wit 6 TRUDE HATKLAND and she
-On the
‘ollowing Sunday night SHANKLAND got in touch with Agem: ay stating that

SHAB‘KLAND ‘got in. touch with HOPPER, who ‘had gone to ’Thittier, ‘Calif,
over the week end, and it was concluded that. perhaps; ' RIDELL had decided to ..~
It was suggested to

_SEANKLAND
said she discussed that with 'HDPPFR but they didntt want to do anything like .

On the following morning, January 17, 191414. SHANKL.‘ND called Agent

_f'-at the office about 11300 A.X. to state that RIDELL was back at HOPPER'S -
"home. and said she had- ‘been there Sundey afterncon and evening and that the phone

hgd not rung. HOPPER, however, had ocalled her from the office this date, -
They were at a loss to explain
why MCLLIE hac not answered the previous dey because 11: was not necessary that
she should lie about not being there. However, they were satisfied that. now

everything was all right and expressed thanks for the Bureau's irnterest and

- On the afternoon of January 17. 19)414. HEDDA BOPP.JR called Agent

'-—mth' reference to -the telephone calls previously mentioned. Sha 'said that

this morning MOLLIS had told her she got a telephone call in which a voice merely
Just a few minutes before

. her call “eByrsau office at 3:30 P.M. on this date, Miss HOPPZR said she .
"1 L too ree. B wher office, at which time s yoice did the seme. She said
i .. it was 1mnc\% _tormine whether it was a man's voice. However, HOPPER
- _said she had been~r¥ceiving such calls for years. ‘She said sometimes an inch-

‘the office in the morning.

: .~ colum that she was being guarded by the FBI and she wes. told that thls did no’c .
~eppear to be adnsable. i . 7,; L .

'ho:.e is as follows

- 'vidual would call up and g:.ve her the "raspberry" and then hang up.

She sald 11: dldn't bother her nor was ahe fnghtened. She felt

this partlcular call was a similer prack; however, she said if anything oc- "

curred at her house of a nature which was unusual, she would get in touch with
- She 1nquired~—as to whether she should print in her

A descript:.on of the forelgn lookmg ma.n who a.ppeared at HOPPFR'S

47&
OLLIT REDPFLL did not answer the ‘telephone . at HOPPER's house and-she was dis-
- -turbed.

'SHANKLAND was told if nnything oocurred during the night she should feel
' free to call the FBI office. S ) L

IR SHAFKLAND was requested to get in touch with tlus office ahould R
R they hear from the foreign looking man, = -
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LA 31-5301 '

" to get her out of the house over the week end in order that she, ¥CLLIE, could

. mir . <. ‘Darkbrawp oL
Compléxion - - 8
Extraction- . . " " “French, Syrian R R
) CIOthing , o Gocd, wore no hat e

GERTRUDE SEA.EKLAND subsequently stated the.t she had talked the
_ssgber over with DEMA HARSHBARG“R. EOPPER's business mana.ger. who had person- ;
_ﬂly made the call to Mr. CARR's office, and they were both of the -opinion that
"OLLIE RITELL had just made up this story to frighten Miss HOPPER and perhaps

it o § e R e R T

PRI Y

use the house. SHAMKLAND was particularly in accord with this theory. 1n view of
RIDELL's answers to SHANKI.AND'S questions about the telephone calls over the week
end of Ja.nuary 17th. . -

P

In view of the nonospeclﬁc nature of this complalnt and 1nasf

much as there were no further reoccurences, no ﬁxrther action was taken by

this office in this regarﬂ.

_CICIL DILEVAL HOLLAND =~ . - o Coe

Home address 218 South Bedf‘ord Drive .
Beverly Hills, California

Telephone: CRestview 5=/505

. being conducted. regardlng the JOAN BERRY - CEARLES CHAPLIF dffair and thet . .
,Poss:.ble v1olations of the W‘hite Slave Trafflc Act a.nd nolatlon of c1v11 N

Business address - 31l Bank of America -~ . y o oL
Bullchng, Beverfy?ﬁlls, CaIH‘omla S o

. C“‘CIL DELEV% HOLLAND is a ;judge of the Justlce of the °eace
Court in ‘39325}3' Hills, Califorpnia. ~ He is a law partner of one BARRY M.
FOOTMANT ~ffices at 31l Bank of America. Building, Beverly Hills. ’ .
T g the Federal Grand Jury in’instent case on January 26, ’ k!

FOLLAND »\

s
- RS N

\

On December 2, 1%5 agents interviewed HOLLA\TD 1n hls offlce.

Agents had prenously called EOLLAND at hls home and arranged for the inter-

view. : d
Although the mterv1ew was orlglnally arranged for with Judge

HOLLAND, at the ‘time the Agents appeared in his-office WOODMANSEE was present

-ni- HOLLAND stated that WOOIMANSEZ had had as much to do with the case as he had

requested that he be allowed to sit in e.t the interview. Agents steted this
would be all right. = . . _ S ‘

. - . EPE ‘_ .,

. At the outset of ’che mtemew w1th Juége HOLL!’ND he anoeared
ewceed.nglv nervous., .His face was slightly flushed and his hands were tremb- .
ling. It was explained to Judge HOLLAND that the Federal investigation wes o
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*1larties existed., It was further explained to Judge HOLLAVD that the in- 'réf
atization was being conducted at the request of United States Attorney C‘--;
7i{RR, who had desired that all persons who had any connection with thnganf
,roroughly interviewsc. . R0

the Agents any 1nformat1on inesmuch as it would violate his lawver-client
iationship with JOAY BTIRY and that it would be necessery for him to have, z
'T's perm’ ssion. It was then pointed out to Judge HOLLAND that thero WerQ
~in events which trenspired regarding this case, which occurred before he?mf’.
<0z '@ BERTY's lawyer and that the Agents were also interested in these mattera.ﬁ;a
v LLANL then- reguested the Agents to advise him if he was being accused ar ‘bein ng.x:
e vart of the consniracy becavse if he was, he felt that he would have to be: :;
er+ caraful thot he did not sav anvthing which would incriminete him. Agen ,
scinter out to Judze HOLLLIT thet he was not being accused in any sense ‘of thof
w-rd, that r. CARR had ;merolyv requested that he be interviewed and the factsfk
as he knew *hen be ascer»a*ned, and after ¥r. CARR had assenbled all the facts;

At this point W00, ANSEE
ru* to HOLLLID that it would probably be best to give the Agents all the inforé
meticn that was svailable and coopsrate in every respect. However, ¥OOIMANSEE R
wms 2lso of the cvinion thet they should secure the permission of JOAN BERRY
hefore ziving a full account of their dealings with her.

le

5 3UKRY on the nhone, and she gave HTLLAND«:
1 -

¢ statement.

fzants then rot ifis T
s2rmission to make a full and co: p 1§h“ ‘
YOLLAYL stated thzt he first came into the case through NINHA!gB
7iti13, whe called on him in & h carlier days of May, 1943, and told him that "‘/
27 3TBKY was in jail and that she wondered if he could get her out. He said’
shel hh had become acquainted .1»h LINKZ WALLIS at an earlier date when he ha
~ ~ssented her in Beverlw Hills in the matter of some traffic violations,
ﬁ?li‘.ﬁ seid thet he asked Yiss *I/LLIS what the situation was, and she exulained'
“'.o# JOAYN BTERY had been arrostad in Beverly Hills for violation of her prob&—
- »n a vagrancy charge, that she was going to have 2 baby and that CHARLES
F11¥ wanted to help her, get her out of jail and send her beck to her motben
‘a7 Yert, She gave the improssion that CHAPLIY and BERRY had been pre-:*
iy acguainted and that he was doingz this as a favor to her. VALLIS in--‘égé
- lrc’oas to what HOLLAIT's fee would be, and HOLLAIND said 3500, KINNA WALLIS%J“
ter. ealled TIN ¥EY ST on the ohone in HOLLANDIS office and told TIN what tl’}e 7
© f~eowms. T seid he wculd talv to CILAPLIN and cell back on the phone.{_
culle? back shortly nnd said that hs had tulked to C-APLIN and that he said th&t
the  rice was all right and to go shead and try to get her out of jail., e 1aed

:
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Li 31-5301
o Judge HOLLAND stated that he went to the County Jail with MINNAGER:
nU115, where BERRY was jncarcerated; that he interviowed BTRRY and at thiskggpf;}J
«'» 10ld him that she wouldn't tell who the father of the baby was, but tha§%$=

A N T D oy

~gntt CHARLYC CEZPLIN. FOLLAMD then stated he began his efforts to gst q§r4§z~—ea
* jeil ‘and first of all obtained a lettor from the County Jail physician,:whighexd
s+i1ted thet BSERY was about four morths pregnant. He then came out to sea;Jhg'
“:IFVIF in 3everly Fills and personally told him that BERRY was oregnent and.UlB#ess: -
sh-ulée he released from jail. HOLLAMD recalled at this point BWRRY told himspkfHekk>
"t she hed tried to tell Judge GRIFFIN that she was pregrant, but he wouldnld Lot
itesrn; 8lso thet she had called the volice a few days prior to her arrest and
#-1A4 ~hew that she was in violation of her probation, but they wouldn't comej
~i.4 arrast har, but that when CifZLES CHAPLIN called on the phone the policegify
frvodictely ceme up and made the arrest. HOLLAND went on to say that Judge Tuini
" "T¥IN agreed that the girl should not be incarcerated if she was pregnant . Anc
tii» next ray he appeared in GRIFFIN's court and aske? for a modification of 5%
" pRY's senterce. FOLLAYD said that he first asked GPIFFIN to allow BERRYﬂtQ-
somnlete her senterce in 2 saniterium, but GRIFFIN was not in favor of this +3% .
*des. and stated that he would rather release her entirely. L -%?f{;-

PRI e

At this point BOLLAYD stated that he could not remenber for sure
= s*hor he went nver to see GRTFFII personally after MINNA WALLIS had contacte
Wi-, ar whether he called GRTFFIV on the telephone. However, he coes recall
ctting ir touch with Judze GRTFFIN after VIPKA WALLIS had talked to him, &Péga.v

7

as7ine GRIFFI wha® the raturs of the charges was and also telling him that &
sliert of his was interested in getting the girl out of jail and being sent .
v s B

hacls to her motnsr.

Lt the time Judge GRIFFIN released 3ERRY from jail one of the i@t 7}
crnditions in the release was that BEE®Y stay out of Beverly Hills with the 3
sxcentiorn of any trips into the city for the necessity of seeing her attorney.,.
‘ ‘ S

;. few dayvs after BIRRY's release, FOLLAND statod that he talkedZ:
to Chief £ TRSON eand asked ANDEX30N to show him the police reports on the 33
arrect of BEPRY. ANTIEGON refused to show HOLLAND the police records and said, &
"1111 only tell you the dates from my memory, but I won't show you the records.jg<%
tfter all, we must nrotect our citizens cf Beverly Hills and CEiRL¥S CEAPLIN isX2d%
¢ Yif man. ' ROGLLIVD stated that he rimembers definitely that this is substan-fu
¢3-11y what ANDERSON said, but HOL'ATD also pointed out that he and Chief - [ :%x
L mrTeC are not on very good torms end haven't been for some few years. :

oL

KOLL:5D alse recelled that GRIFFIN was samewhat angry with hm"ﬁ%
, TWLL "}, hedntt mnde soma type of a statcment to the newspapers cleag;i‘z
T2TeET of any susvicion es to irregularities in the handling of the girl.;

i D pointed cul thet this was impossible for }im to do because he didn't =

© the full details of the handling of the girl.

et he

- 290 -
<
- o’ - ; 13
/ . RN
- oL - . e = T mes : ’ PRI 2 S Z‘".‘l.\’A - '-.
P e L AT R C I WP S TS e N L o e av.
. AN ) . V. T s a S g
T IR A TwtL L, L e e e 1, .A‘A-. e “T W ."-_;E'." b l“\',- - "-’D“._;f .z
" . ®e e - RN PR o . \\__, s, e x % i » i
. . . L, -y . . ¢
e e L L e Mo




4

T TLA315301 T ) B %
T CL S — DR S S .,' A '.:“.-.' T Loranty Al P - ;
SR O BOLLAED recalled that when he was in GRIFFIN'S court on the day.:: :

“  that BERRY'S Pelease was secured & call was transferred from his office to the ' .

~urthouse from either MINFA WALLIS or TIK TURANT, HOLLANL was not sure whiche. '™

he person that HOLLAND talked to told him that they had talked to Loyd WRIGETy ™ ' -
4 CULDLIR'S sttorney, and WRIGHT had advised them to "lay off? and this individuel -
[ 2 : gtructed HCLLAND to drop the case = to leave BERRY in jail and forget about 1% ~
as the matter was "too hot.™ HOLLAND stated that he refused, stating that he - “--
33dn't want any money and that he thought it was a dirty trick to play on BERRT.
0LLEFD pointed out at this time that he never 413 receive ‘the 3500 fee which . =
~yw2 WALLTS haecd agreed upon, but he did on & gubsequent occasion talk to TIM' G . -
~ 34T on the phone about the 3500 fee and TIM told him that he had been talkirg -

tc CUAPLIK and that CH:PLIN had okeyed the payment. - . - L e

W e A

o ) > Getting back to the chronological activities of JOAN BRERRY, .. <3
70 UOLLERD stated that a Dr.gSNNENNNEE of Beverly Hills examined BFRRY after :i-..
ser release from jail and advised that she shpould be confined in & hospital. Fér
about one day, however, BERRY had & room §n @ hotel in Beverly Bills, the name_
i b of which HOLL/XD could not recell off hand. She was then teken to the Santa
- opica Senitarium where she steyed for sbout ten days or ‘two weeks, During this -
time BTRRY talked to her mother by long distance phone in New York., HOLLAND - ' .
.~ also said thet while BEREY was in the sanitarium she told him that CH:PLIF was
¢ the fether of the child, and that he remerbdered this very well beceuse he had re- .
called that when he first interviewed hor in the County Jail she hsd said thet .. .~
CH/PLIK was not the father of her ohild. Aifter BTRRY had said CPA-LIX was the
father of the child, EOLLINT had her sign a brief statemert dated vay 18, 19L3, .- .
1o this effect. He allowed the fgerts to.view the copy in his file. PEOLLAFD
stated that he gave BERRY & copy of the statement, but that it is his understan-

' ding that H=DD: HOPOTR stole it out of her purse later on. . . T T

3 R R . . R . Sl el

ADLLAND also sdvised that about this time he discussed with JOAR 7

: the advisability of her obtaining another lawyer. _He told her that if she wanted
; to get anothar one, she should feel perfectly freé to do so, but she said, ®No,"
.1 . and they decided to go ahead and file suit against CEASLIN. - HOLL'¥D said that .

“’-" he paid all of her bills et the §anta Yonica Sanitarium and at the hotel in %

Beverly Eills. While 4n the sanitarium HOLLAND said that he recalled that

<

EOPPT2 care out to see BERRY. - " .. . L Tocin 00 T e o]

<7 S SO

-

S R N e T e T T e T SRR S N A
T BERRY!s mother finally arrived in town and egain upon her arrival .
. TOLL'FD to0ld both her and JOAR that if they wanted to got another lawyer, they "I+
sculd do so; that the only thing he wanted was to get back the money he had spent
and if vossible a fee later for his gervices. HDLLAND stated that he then got in./
touch with LOYD WRIGHT, CHAPLIE'S attorney, and €0ld him ihat he intended to Pils’
suit unless "RIGHT wanted to. talk settlement. WRIGHT said that he would discuss . .

| S ; .

B : - the settlement, and they went down to WRIGHT's office. HOLLAND recalled that he .

| JE first wanted a trust fund set up for the bab- urtil it was twenty-one years Qf .-
: age;, that ‘they negotiated along these lines for, about q‘wa.ek,';vwiyhhneg'at;vb .

e
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_ackin to be taken by the Bar Association.
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5. LOYD WRIGHT at first did not believe that BERRY was pregnant and ef»*
=4 that his doctor, 2 Dr. @ =xanine BERRY. The examination was made

verified that ne found a precnancy of about five months. HOLLAND %3 >

! that he finally reached a settlement with CHAPLIN'S attorneys, but B

nor mother refused to sign.. After expending considerable time with BERRY%

: n2¢ mother, it was obv1ous that they could never make up their minds what'rg

_ s wanted so HOLLAUD wrote a letter of resignation dated May 29, 1943 a cog;;

which he "also allowed the Agents to view., HOLLAKD explaxned tnat in his’7{ %
*n1ion BZRRY and her motner could never get it through their heads that R e

~tally they were not entitled to a large settlement themselves, that the. ‘onl;
~12 who had any legal claim on CHAPLIN was the baby, and that this was for- the/,#
sungort of tne child and inheritance rights. BERRY and her mother apparentlyﬁéi
thourht they should each get atout .75, 000 and the baby also get $75,000; that%"
they were more interested in the cash than anything, and that in his, HOLLAND'S
cpinien if CHAPLIN's lawyers had offered them a coupls of thousand dollars" he};
beliavas they would have been glad to settle and forget about it. Z

i
a
~

AR ¥

HOLLAND stated that as he remembers, BERRY'S mother finallv” :
shmt to a Catholic priest who recommended IRIN, IRJIN flnally came into the*'
casz nnd a 15,000 fee was split up between HOLLAND, “/OODMANSEE and IRHIN. e
‘s.-’-

Looking back over the cass, WOODMANSEE stated that at,the Flmej
EEPW\'S sentence was lifted she told him that she was not a vagrant at the A% b8y
iz~ she was sentenced IHLSPUCu as she was rece1v1ng V25 a week and she later ¥F¥:
told .OOMIANSET *hat sne was receivinz this $25 from CHAPLIN and also had an*
svpensive fur coat.

L

HOLLAZD siated that FLOPABEL lUIR contacted him on several”

-as3ians and had once accusad hin of repres=nting CH.FLIN's interests becaus X

.1 hidden BEPFY out. HOLLAND explained tnat this was not the case at all f
171t he had nerely tried to g2t the girl into secluaion because she was’

io v condition o be bothered by ncwspaper people and that never at any tlme e
‘it ne reprasent CHAPLLi's interests. He recalled that FLORABEL MUIR had. talked
%o .udze GRIFFIN in his chambers for about three hours and had spparently beeg%;
v - uubspoien to him, and he sugpested that possibly FLORABEL MUIR obtalnedr-*
<o information vhxch might be of interest to the case. o

iith regard to the abortions performed on BERRY, HOLLAND stated
it was his recollection that sie told him that she had nad two abortions ‘FHkE
: Lhnt : DI'PALT had made the arransements and that DURANT had also made: her?ﬁ“
5L N osone sort of a paper saying that CHAPLIN was not responsible for the aborf
=i ut that DITATT laser toox this paper ewav from her. HOLLAND also said »
B GP1FFIN had sent a ;ettbr to the 3ar Associstion about HOLLAND'S practxclng 5
ns o4 l;fv’r in GPIFFIN's court wh2n he was also a Justice of the Peace in Beverly-
Hills. EOLLAGD mentioned that GRIFFIN had donse the same thing in his court. and =
Lhat ~ftor Lhis incident hw had looked up the law on it and has ascertained thgfe
it vas against the law for him to do it and therefore there was no reason L

l
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Interview with HOLLAND and »OOLIANSZE was concluded w )

thesel individuals apparently in a cooperative mood. They stated that if anyfe

~zs cape to tueir attention whicn they felt would be of interest to the inves=3%
i -ation, they would be glad to get in touch with the Agents. They roque;stg:i <)

. a

tna% hgents leave their names, which was done. : L

- d Fr AT R
on January 24, 1944 Judge HOLLAID was again interviewed by ,
-en%z in the office of United States Attorney CARLES H. CARR. Mr. CARR ;:-_,;3;.?
resent at all times, and as a matter of fact, requested that Judge HOLLAND 7t
eme down to nis office. ' ) L iy

@ s e

- At this time Jud;e HOLLAYD stated substantially the same*in~¥s
“ormation as he had previously furnisied the above agents when ,interviewed;ogé :
Desemier 29, 1943, at his office in Beverly dills. However, Judge HKOLLAND.: =
clarified certain points as followvs. R

He stated that on May 11, 1943, KIKNHA WALLIS came to his

* {pen and at that time told him that JOAN EERRY had been arrested by the
verly #ills Police Departuent Tor violation ol her probation on a vagrancy s
r=~3 that she was in a pre:nant condition and that C;IANLES CHAPLIN was ac=%
uiinted with her and wanted to send her back to her mother in New York. . MINNA:
173 guve Judge HOLLWD the impression that CHAPLIR wanted to help the girl 5
liced for some time as to what the fee would be and HOLLAND stated thatf%i

f=

is fez for handlin~ liss BERRY's case would be 3500. While in his office Mi_‘a.sg::;,_‘-‘ SUE
115 ealled TIi DVRANT on the t:lephone and told him that the fes would be":“: ¥
HOLLAUD stated taat he recalls that ne also talked to PIM DURANT at this®hps

nirm~ 1e-ardin= the fee and TI. told him that he would have to check with CHARLES:

S TLI and see if the anount was all ripght. TIM apparently did check with % S
~1 TLIi’ because he called KIds ALLIS back on the telephone while she was still;
in ALL D's office and told her the fee of £500 was all right vith CHAPLIN, %
‘tire ALLIS and Jud:;s HOLLASD then drove to the County Jail where BERRY was%"gésg'

inearcerated, in LiIHwA . ALLIS' car and Judge HOLLAND interviewed Miss BERRY.")
R

A% this time JOi told JUDGE iIOLLAND that she was in a preg-

.,.nt condition tu% she refused to tell him who the father of the baby was.' . HoW=
v v, she stated that it was not CH.LES CwAPLIN. HOLLAND then asked JOAN"if;’?; ;
¢h: wanted him Lo represent her wnd she said ros. HOLLAWD stated that at no.’ iy
rime did ne ever discuss ais fes vith JOall BEZRY and no mention was ever 'mggef%g §
¢ FENRY having a thousand dollars out of which she intended to pay Judge < 4%k
Ll D. 1iCLLeaiD stated definitely that as he recalls BERRY did not have any pi A
arov oat all.  He pointed out that subsequent bills that were made in Miss ,"Q“:;’zﬁ

swnnyrg pehalf whiles he represented her wero all paid by him. cow Y

B

HOLL (D stated he then contucted the County Jail physician\l?v‘.

zove him a letter to the offect that Hiss BERRY was four or five months pregna
14 0 MOLLATD and KInfa .AaLLIS then left the County Jail together and drove -

(PR ':
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“4i-e GRIFFIN that the ~irl was pregnant and that he had been contacted by o.‘-

Ly d1-5301

seck to Judge HOLLAND's office in Beverly Hills in iiiss WALLIS' care. Thev ‘went]
Lo J\.dre HOLLAND's oflice and HOLLAND called Judge GRIFFIN on the telephonesg
find Qu% whet the case was about. At this time HOLLAYD stated that he told@k

sri=n? of hers and CARLES CHAPLI: and that CHAPLIiI was interested in helping\gsy
v ~1r1 and wanted to send her back to her mother in New York. "He also’ aug-
: 24 to Judge GRIFFIN at this time that the girl be put into a samtarium.
'.:mz:‘mh to ‘{OL.J..“..'D judge GRIFFIN told him to come to his court the next’ day‘
2 meke a formal request f{or modification of the girl's provation. - .- j 4

The next day i{OLLAKD wemt to Judge GRIFFIN'S court and made 3-.
;anvest ror the modification of her probation on tne basis of ner pregnant con=#
di“isn. HOLLA.D stated that at this tiwe from the bench Judge GRIFFIN said toRi
alr, "I will modirv her probation, but I am not going to send her out of the ‘%
.tate." HOLLAID pointed out tha: this seemed to him to be a strange statement;@.;
i ..zauch a5 he had never asked that the sirl be sent out of the state. Judge "'?
GCLL.rD stuted however that perhaps Judge GRIFFIN had construed his telephone . 33
convarsation on the previous dar as a request to send her out of the state 1nas_
auch a5 he !had rentioned that CAAPLES CuhPLI wanted to send her back to her g5,
motler in Mew York. , =

’ Judge GRIFFIH then modified the girl's probation so that she‘ :
~.ul1 be releascd from J'ul but still insisted that she stay out of Beverly 5%

©i1lc with the exception of any visits that she miyht make to Judge HOLI.AND'B%:,- %

sffice.

‘hile in court that day HOLL-ND states that he received a. tel- :
! at which time TIs! DURANT told -him, "The girl is’ ?.2

~vhoune call from TIil Dl
talking toc much and I believe that wou should withdrav from the case." HOLIAND{?:_&

statzd that at this time h2 began Lo be a little suspicious and told DURaNT - 1‘
cha% he was now rzpresentin: the fgirl and that he intended to stay in the case_.
1aé 4c help her all he couvld., He remembered that DURJIT's statemen’c had some-
 {nc~nsed him becausz he felt that the girl was not gotting & fair deal. i

';,LL.;'D then sktated that rfiss BERRY was released from jail and that he took hera
Lo a Ir. n Beveriv Hills who examined }fiss BERRY and advised @k:

<% sh2 should be confined to a hOoDltd-l- The first day after her release :
p~revir, HOLL..D statod that he too¥x riss BHRRY to the clareaont Hotel in ’r‘{est@;"“
Lot anpeles and then the following day after Dr. G- <anination she was: ¥

~.n to the Santa onica Hdospical, 16th and arizona Streets, Santa Monica, "'-t,;
¢ .11ifcrnin. HOLLND also pointed out that when Wiss BERRY was released from'’
*1 she was in a very hl/’StGI‘lCul condition, was highly nervous and d1d not’ knqw

;bher she vanted to have the baby or not. AL

Shortly after sne wes conf‘lncd to ths hospital Miss BERRY toldd;"f "
D that CGUPLIN was tie father of her child and (ICLLAND at this time bega%t‘“»
. nerotiastions with CiwFLIN's lawyers, LOYD “RIGHT and FRANK C. . DOHERTY o370yt

sirn a brief statement to tne effect that CHAFLIN'

LD alsa had iss BLEERT

" .2 father of the child. This statement was duted lay 18, 1943, and HOLIAND'

510t 04 out that he asked hor to siyn it inusmuch as he wanted to protec‘c hm-“""‘
salf in the event the girl chanced hor story. Upon contactmg LOYD w’RIGHT, 53

&
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- 7T told him that he desired to have ons of CHAPLIN's doctors examine the'. X
1Y in order to verify that she was pregnant inasmucn as it was possible tlgg_

. mirht have a tumor. WRIGHT then sent out Dr. @D to the Santa Monica:;
srpitali to examine the girl and Dr. verified that the girl had a preg-g
aaucy of about five months. Efforts were then made to arrange some type of’as’

th LO"D .RIG:T and HOLLAND stated that they drew up a settlement

settloment wit !
which in his mind was substantially the same as the one the girl eventuallyZ®

. Yowever, she refused %o sizn it and HOLLAID's explanation was that’ she}
¢ 1ike one of tue phrases which stated that C3APLIN emphatically,deniepf?
We is the father of the child. According to JOLLAD, BERPY thought she %
was mot the father. Efforts were then made 'to;
draw up a sakisfactory set+lement but BEPRY and her mother had come out ﬁ'onf';,‘
72w York and would not approve any of the arrangements that HOLLAND made so helffc:
vrote them a letter of resignation dated liay 29, 1343, and dropped out of the s~
Around the first of June liiss BZRRY and her mother engaged the servicess
sver JACK IR IN. Later IRJIN and HiPRY . “1OODLANSEEL, HOLLAND'S law part-:
sent into Judge GRIFFIN's court and asked for a dismissal of charges 7%-

!’131", i ; -
“g:?‘ :
Y

[N
S ARG

world be admitting that CHAPLLY

CALS.
of 1u
fin~il: disnissed. At tle time HOLLALD was interviewed he did not have with\ %
st azreement he had asked PEPLY to sicn and stated that he

d to his qi“fice and;,%n v

~;.irst l'iss BERRY. Later on IR.IN went back by himself and the charges wer.e'%
v,

kin . copy of tne fir
yeuld try to find & copy of this agresment when he returne

‘suls allow agents and iir. CARR to sec it. e
. A Tt
-~ I

HOLLATD also stated that shortly after Miss BERRY was relep.se'd 3
fres jail he ran into Chief AIDERS0L of the Beverly Hills Police Department: and ¥4
g I3

asiod if he could ses the police records on BECRY's case. ANDERSON at this ™
seic ne could not allow him to ses the police records. He said that he:

¢ pive tuen any of the dates wanted from memery. ANDERSON pointed out that; :
NiRLss Ca=LIN vas an importaat man in Beverly Hi{ls and that they had to_ .- j5sf P
~rotect their citvizens. - : T = :

HOLLALD stated thet ne folt that he nad done nothing wrong a8y %
far =2s his handling of tne £irl's case was concernsd. He stated he had done /Ly ™+
nothing to violate her civil liberties and was of the opinion that DURANT and iz
7Tih ALLIS, acting for CHAPLIMN, had tried to use him to get rid of the girl,y;

' )

HOLLAYD -1so statcd that he felt that GRIFFIN had some enimo7
y toward him bacauss he had represented the ;irl in GRIFFIN's court and was %
1.3 emrs time & Justice of tiw pPewds himself in Beverly Hills. ®He said that &.is0
- i wrote o letver to the Bar Association, asking that he be inves-SFZE.

[&Y

2y
i35 .

Tvdes GRIFE
[RREAR ARV U] S B als
tirntzd for practising in GxIFFIN's court, but thit nothing ever came of this,*

arobrily because he locatsd some lav which stated that it was not permissablef» _

Ter im to appear in another judage's court and tist as soon as he found out. about

sais la he immediately desisted. T AreiiieR
Al

"

at Lac codclision aof the intervins, kr. CARR asked Judge'v
PLiouD if he would lire to appear belore the Federul Grand Jury on the fol=;
loding norning. HOLLALD Vus at first rz2ther reluctant to so nppear,'stating§
tha+ he felt that he nacé had enouph unfavorsble publicity and that the publf
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wi-ht get the wrong impression of him. BMr. CARR pointed out that he was
¢:tending an invitation to the judge in order that he might have an opportunit
to ~lear up any points that were still not clear in the minds of the Grand:Jurys
HOLLAEED?S’inally agreed to appear before the Grand Jury and stated that he wouldgg=2
app=ar next Wednesday at 2:0C P.M. HOLLAND then asked ir. CARR if he wouldgggkgé;
statement to the newspapers that he, HOLLAND, was not involved in the con-T:gi
siracy. Nr. CARR told him that it was not his policy to make such s@:'ate'g.eg’?.
"”""-.{- S
HOLLA:D also said at one point during the interview that j."h'egf;
S0t he had grounds for a good libel suit against the Los Angeles Examiner,
¢ suid this newspaper had stated that he had actually assisted in getting@&he
-i11 out of Los angeles and he said thaat this was not the case at all., He %%
. .ut=4 that some newspaper reporters called him up and questioned him regarding#as
¢ participation in the case and then construed his answers the way they:'pleasse.
onec¢ that he wished he had never talked to them at all. S

Poad
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CATT (Deceased) ’
Sutn_pedrorc Street L
Toc apeles, California

si% nongs: CRestview 6-1378

i, wATT i the husbend of LOUISE RUNSER, whoe is employed at the Chaplin’¥
~u2ins as a bookkeeper. It had been developed that he was the one who was”

On Hovember 24, 1v«3 Azents interviewed MAX K. WAIT as his ¥,

“ .

“ired by CHAPLIL as & ni; it watcivan on jjew Year's zve to protect the CHAPLINe
aroveriz. WAST is o man about 4B vears of age, who according to reports, is‘y
t-lerihs fron some disezse and is unable to vork. EDWARD, GHAPLIN'S butler,:

a= onz occasion, said that he was afflicted with asthma, but still that he.wa
4%13 %o drink his beer. . iy

Y

UATT wes out in front of his nouse mowing the lawn at the timef#

the Azznis approacied hin and during the course of the interview, which took %aan:s
Xy

Jae)

abeut an hour and one half, it was observed that he eppeared to be a bit in-7%
rorionted. His face was covered with red welts which appeared to be some kindgi:
of infection. On being told A3E4TS' identity and the purpose of same, VIATT T8k
wuressed himself as very happy to cooperate. de said that he was an honorary
doputy sherifi and that where fellow officers were concerned he would be glad gt
ba Ao’ n11 thet he could. He was asked for information concernin? the activi=? 2
.5 of JOAD BEPRY in and around the CHAPLIN houss when he was there. About T4
£ v througa the interview he said he was unable to recall exact dates’ 80*%
it 4n the telephone and cr:lled his wife, Miss RUVSER,vho was at the Chapli
" ye. rsrom his side of tue conversation it appeared tnat his wife had ‘asked=
iim she roason for his questions concerning his presonce at the CHAPLIN house™ on’
. yearts Eve. WATT told her, "never you mind, just tell me what I wantfto‘gbr
a4 little loter he said thnt there were a couple of gentlomen who were B t°
tir- him about the CUHAPLIN-BERRY nmetter and thnat they wanted to take a iR
“svprosition."  WATT exscuted thie following si-ned statenent, which is bein,
coroaréed Lo tae United otates Attorney: ' . %,

RSB a1 v Y
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"os Angeles, California oz
11-24-43 e

caer W e din

"1, MAX K. GATT, 1149 South Bedford Str., Los Angeles, Calif., Tel. %5
£R-561975, make the followin: voluntary statement to -

a4 wnon I know to be Special Agents of the F.B.I.
".§. Dept. ol Justice. It nas been ex>lained to me that I do mot o
have o make a statement snd I know that anytaning I say can be used in:

a court of law. No promises or threats have been made to induce this =

e .

statement.

Aibout £ Fii on Dec. 31, 1342 I want up to CiAPLIN'S residence, 1085 "~
Summit Drive, Beverly Hills, Calif., at his orders to act as a night '«
watchnan. I was ziven a description of JOnd BERRY by EDVARD, the head 3
vrutler. I was told to keep her out of tine house if she appeared. '3.5 ;

I fi,re it was after midnight and therefore Jen. 1, 1943, when this girl ]
+alked into the kitchen where I was having a cup of coffee. This girl, 3
+ho I now know was JOAI BZZPY, said she wanted to see hr. CaaPLIN. I tol
her to sit dovwn in & chair and
CHILPLIY. He was at my sister-in-laws, NART SECREST, she lives in an apé

ment in Beverly Hills. .

4iPYEY a zaxi driver came to the door with a fur 3

winile I was talkin: to s 5
said he didn't waht the coat but rathergﬁﬁf
RPN < g7

cont “which bzlonsed to BEXIY. EKe :
tne .1.70 for EZRRY's fare, I told him he could get. it at tie CAAPLIN . 3FF :
Stuiios the next day. . Lok ;

ARVIY ! ne wouldl come right up and he came in about 20 minutes.

CARVIY sald
that time JOAN BERRY got out of the house through 2 toilet window.

i

Towever, winile she was in the hous
hor to sit down or I would shoot her. I had my six shooter with me.
ran for the kitchen and opened a draver where there was a 38 automatic.
She gracbed it but I knocked it opt of her hand. . :

e oa

ki

K e S S O S

lso before she got away she told me she was precnant and that CBAPLIN.
was the father of her cnild. She was crying when she told me that.

L RS L

WARVEY and I looked around for BERRY but couldn's find her. The next I
fmardd was at about $:20 A.M. Jan 1. 43 when the Beverly Hills Receiving ;
Honpitul called the CHAPLIN residence and 1 answered the phone. ile sai
LERUY vas in there and had tried to commit suicide. I told him to keep :
Yer there and we'd find out what should be done. o oy i

.

© U IRV AL SR o1 SR Ay

% NG RARAR By w8 0N cor o

- 297 -

R

. . g - . ~ - - w
e AL e “’b‘.‘ .~ s A )\-".“ PR ,l.-.nn}:-)":,‘nr"l; s ‘. A : "y
N A ~ - \u;k.b i AT W B W O » ?_k
: - [ . A
- %
By

-

= ..'."_ﬁ\; N "'; -~ \,—vii\";-"q R A S wh .
T Tl Ten® L S L TACIN,

PRV S




TTURER AREAE IR W iy

L,

.

3

sationed Captain BILL .HITE oi vhe Reverly 42 i11s Police Department. He wasﬂ?'

eyt

4

-

ol
followine the qrestioning on the part of the District Attorney's Offlce, CHITE >

t
00 pun.  He described BEPRY as being & "hell-cat".

31-5301

CHARLES CHAPLIN camc home a little bit after that.
her being up there and that she was in the Receiving Hospital. I also _
tolé him she said she was pregnant and had said that he was the father *Z
of Ber child. He threw his hands up and said he was absolutely‘innocent.-
T told him if he wasn't he'd better pay off right away. I feel he is:ﬂ'

innocent because with all his money he could sgash it up if he wanted to.
rd ¢

“hen I talked to the Beverly Hills Receiving Hospital I dldn't say any-“
tiing about having her fur coat. Before davn that morning s radio car
from the Beverly flills Police Devartment came up to CHAPLINS. . I. talked

to him and told him what had happened. o ,.;{

Tne next morning, or ratner that mornlnb after I got home, I called BILLA:
HITE, Chiel of Detectives, Beverly iHills P.D. and told him of holding ‘2
ZZPRY at CHATLIUS and unoerstandlnv he had her now. He said that they,

meanin: the Police Department, would take care of her. ~:=<-5?

The nizht of Jan. 1 '43, a radio car again came up to CHAPLINS. They - *
vere just cruising around. I remembver thpv scared CHAPLIN when I turned‘
the lights on their car.
1 have read this statemen® consisting of five handwrltten pages and 1t ii.

i

all true to tne best of myr knowledge and recollection.”
Signed MAX K. WATT
“itnesses:
, Sp. Agt.
r¥.B.I., U.5, Dept. of Justice .
Los Aanpeles, Calif.
3p. Ast.

F.B.I., U.S. Dept. of Justice
los Angeles, Calif."

e

s 3

aa:

In adﬁition,"VkTT sald that it was his impression that EDTARD}%&&?& r

PLIii's butler, was in the nouse all the time that he was there, as was ANDREW,ééx
second man. It is noted 'ha ED.;ARD came on about midnight and ANDRE" arogp
.’ﬁf

) -f

In conversation, WATT said he understood we had previouslyi:

E%

cirnizht on tnis nut*vr it, beins pointed oub to him that that questioning 3%
ronducted by the Los Angeles District Attorneyt's Office. He said that he &
rone to school with RILL “~i1TE and thet HITE's brother had told-him® that‘_

<
. [, -
R LR Y
Rt N - ‘*.l 3 'o£‘
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na? not been able to esat for three days. LATT said that he would ask his wife
f.r other dates wihen he 1,ad worked at CiAPLIN'S as a nizht watcnman and advisq;"(
tnis office. A s’

*
¢
H

. On January 13, 1944 UATT was subpoenaed berore the Federala?[
2rand Jury and 4t the request of United States Attorney CHARLES H. CARR, Spegis
Aronts — and QI intervieved him in Mr. CAZR's office. He nad’™-i RELE
bro ht with him check stubs from the Chaplin Studios reflecting employment

SLir at his house as a watchuman at 312.00 per night. These stubs refleq:"'ﬁu

Ly 0
tod that from Lovember 10 to November 21, 1942, December 21, 1942 end May- 1§,
1942 he was so employed.  However i.AIT exglamed that pay day at the Chapling

S¢idios is every wednesday so that dates on those checks as set forth above’¥,
~n"11 not mean he worked those davs. Instead it would be some time during the:
-acz prior to the time of the check which would ordinarily be dated denesday‘
on ‘he occasion of the interview with “ATT Agents nad previously interviewed 3
: vife the same date and she exnlained his medical history which may account
» IATT's inconsistency and @ifficulty in reuemberin; facts. She said he had -
i fered with sinus trouble which develop“d while he was working dovn at the 5%:%

bes i as a Cishins boat captain. From & doctor friend of theirs they were re;; '

farred 15 an Xray technician who ,ave WATT some treatments in the course of 7 2 2608
hich his face was saverziy burned. Vor weeks his face was swollen and aften¢e,‘

tractment it finally subsided btut left him with the scars which he now has. ',, .
she continued “hat the bonss in hic face are rotting away, that he suffers ine" &fﬁ i
toace sain at times from sinus trouvle which medicine does not allev1ate.“ @éﬁ}uf

Limzs RULIS23 said ne is out of his mind. Ce o

“itnh refereace to the time he was up at CHuPLIY's in May DEE FXe
ALT said that the caauffeur HANVEY BAOLAHAN nad called him and told hlm

Ty
~Ti Y was on the leose amain and that he should come up and guard the placefﬁ*
i» gaid that CLNRY did nst appear. :

“jita reference to tae period NHovember 10 to November 21,,194

A7) said he understooc-that s.ie aad been up at tne house breaking in the[ 3
niovs and on this date, Novenmber 10, 1942, he got there about noon. He’reé
tied that ne vas slecu' and befcre tne nizht was over thouzht he was going to‘

¢ snid that HQLABAN had “Lch,nl a description of BERRY. He recalled”
“i56 laber in the arternoon t-o wonen drove up and he scared "hell out of- thﬁm"
~hinking onw of them was BLRRY. HJ rent into great detail describing as toﬂwhy
i nnd his run under his snirt in a snouloer holster and that he would have ;
“ehot it out with her" if nccessary.

64 o I DT, - e 1T RN 155

One aipght during the period in jioveuber he said BERRY dld com
. shere drivine in her car, but that ne turned the licht on her and "she beat:
. .ATT wns asied whai instructions uad been given him if BEPRY should come:

e e

£ w0t L said that the butler and tie chaufrfeur had both told him that he was'

: surimased to keep her out of the houre. Tnls occasion vas in November, 194

%
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> nlso recalled %\a‘ CiiaPLIU

"LELIY cmine &0 the paatry to
. otiring. e mentioned thuat C; 1,-, ’LI i was quite a whlstler and CHAPLIN told’ hm

I, tlat if BERRY sheould come up there he should "out her in jail". WATT =, i
L% o told CHLPLIN she had been there but hed gone away. He then went :mto =
1 ¢:seripsion of how e had fonnd that the pips organ pipes had been broken’ and s
% u2 and tue chauffeur Tignured sne nhad clinbed up over the pipe organ end: g.
¢ into the attic and got away. e said he never found her on that occas:.on?

Lith relference to tne time tnaf’,mu told Agents when pre'v-
- i+ interviewing him that he had told CHAPLI ne had better settle wzth th,
irl if re nad doas wrong, ~ATT was confused as to whether it occurred 1n ,»‘
Cysiier unen she had been there or on the night of January 1, 1943.
. ~zsod on this occasion he taougit it was probably 'in Novonber and not in--

IR SR Leb i
WUAINTY .
.

;jith roference to jjew Vear's Cve, uUATT said that after he callé_
IOLAHAN the chauifeur and told him he had BZRRY in the house he understands;
anl AHAN . checked with CHAPLIY before ne camz back up to the house and was to'g
w1224 and call the police. :

:  Poth ED:AlD the butler and 4~RVEY tho chauffeur had told hm TR
ZmirY was an exvert pistol snct, sayin; that "she could roll a nilk can down 'g,'
th driveway with & six shooter™, and thowgh LATT said that he ‘had been ‘in- 7TaNS
stroeted by CAFLIN to call the polic: and nave her arrested, VATY sa:Ld tha.t in~

Sia oovm mingd he kaew ne wovld "shoot it outs with her"

ATT told this ster:r in all scriousness and Agents have not ‘
1*1‘,1".': s55d EDUGATD or the cnauffowr to dutermine whether they were "pulling his
1- =", Hewsver, BERRY was nsised 3.2 had evor dev:loped any proflcldncy as]a:

‘_n:"-:ol siot and she sald shie had never wven snot a gun.

In trin- to recoastruct what went on the night of December
2y 1u4?, when HEPRY was 2o bae nouss GATT said that when he was talking ’to,-

L4
Lh Towosrly Jiills Police Departusnt and was half through his couversation ~ ¥
t?,lhzxg then shie was tacrs and for thcp to come up and get her, she jumped’ off-;;;;'ﬂ.,
£, chair aas ran invo s pantry altsr a sun.  He then said he called his wife,>
11, TIRLSD and ses told aim wwhers ne could get hold of HARVEY HOLAHAN., ~He:
43 s dic call HOLIHAN telling him he had TeiikY there and HARVAY said he

1, g <
L2 rignt up.

“ATT at this point in tie interviow went to lunch with his
_ nd FDGARD the bubler,, tne Grand dury having adjourned at noon. On his™ak
v She interviess was continued snd b reealled that the Receiving Hospitall';A
et ooorly Hills biod eallod pdm alout 0:80 awm., Junuwry 1, 1943, and told: him-'
fe tevd Baken soms pills e sone 1odise, but Lant she was going to livo. %
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sorning™. M2 also insisted that he had told CRAPLIN on this occasion that BERR
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ro~m he sab down in tie catir next to SDUAPD the butler and he immediately bg-.

-y
& AL

~zrasion to subsequently talk to SATT's wife, at which time he expressed his (3
g mpsth and at wnich time lrc. GATT t01d him that “ATT hod died as a result_i:
5 aceumulntiens of "oison in his system, brought on by his previously mentloned
nus trouble. Sno stated this cuuscd his heart to give out.

2 he told the nospital avthorities, "lock her up and Ik s
2% he was askad what would huppen then and LATT said he told them he would-.‘l

(r, \-l

~ 2zsed ha did". Then he was more positive and renembered that HARVEY the =24
waffeur took PERTY's coat ous of the kitchen and to his room over the garage
4ere he said he wag golnr to locx it up so that nothing would happen to it.‘_ 3};

n.t and told him to "xoep nor
~i'% Know what the bosss waans U
zly after that she vas tesen to some sanitariua.

e presencs ol his wire, at whieh vime Lire IN03 furnished the following!

Tt

eep her". He said”

. knpw in tne moraing :ATT was asked if he recalled having called Capta}n :
B the followring nornln;‘ Janvary 1, 1943,after he left CHAPLIN's and had:gones
, or if he rememberced having cal led the pohce station and telling them’ A'bo'
having BERRY's fur coat at the house. He was not guite sure but he finall

as hic recoliection %hat fuaPLII! got home that morning about 4:00 a.m." EVA.TJ
n detailed as to i‘z‘w he talized to CIAFLIN when he cane down after nis cookies'
rllk, telling him of BEPRY being up there and howhe told him if he had doneds
unr to her he had better neke a cash settlament,"before the sun rises in th‘

sregnant,
“ 47T said when he left that morning after day brealr and tha.t g4

as soon as he got home he had called Captain WillTe before he had break= g
n thure - book her just as you want to - I ﬁf‘ ‘_}

d=". It was .ATT's recollectlo"z that imed ﬁ.,

: , S

r 13

>
3

It is to b= noted tnat when LATY cane out ol the Grand Ju.ry

’ll'm,-t “i:: $hat oo and beun asked in the Grand Jury room who had given himz:
ticns to Liave BELDY arrested. He suid he told them these instructions. %
ean riven to him by I Ji-..’L) the butlor and by JARVLY. tue chauffeur. Special
aving buen in the Grand Jury room at that tine overneard VATT making thege" ;
311..-. to TDLARD and when a2 gobt taat for pointed out to him that his state- -
to the arand Jury woere to r), kept confidential and besides at the tlme‘;“ :
were approximatolyr cipnt roporters and photographers in tho same room.di

B

nanked apent for the sug gestion and said h2 would abide by it. ..'.'---‘:,

‘1"

AT

On February 27, 1244 LAY TATT died. His death was brought
attntion of this office throvgh nevuspaper publicity. Agent —md

AT LY

H. INCE, JR.
Fonedlict Canron
ni:les, Calilornia

On Duceribor 7, 1943 Agents intervicoed Mr. INCE at hls home,

rantion:
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>1~L feq weoys he ass oold the Chateau Alysee and another party how owns fgg
teferring to the BERRY matter, Mr. INCE stated that hls asgig
manager, Irs. ALICE JOMuSQH, checked Miss BERRY into her -room. Mr. INCE?‘
‘irst covlo not recall ths exact dates that ifiss BZRRY stayed at the hotel,
1t subsequently telephoned his business office and ascertained that she wns,‘,
~3zi-sered at the notel from Aoril 20, 1943 to May 11, 1943. At the time. sheéﬂ
w2'zxd in, she soemed to be a oerferulv normal zirl, but INCE recalled that:#
il turee or Tour days affur sie checked in, Miss BERRY cuue down into: thof%;
otre and asged Mr. ICE i she could get a larger apartment, explaining that’
a¢ orpected to get a part in the movies and felt tuat she would need larger‘

Arters. At tuls vartwcul_r tl“b siie ﬂﬁ)earbd VPFJ nervous and paced up and’ down»

i:_crt;nu £ ,“nona call altnouhn sne dld not say from whorn.
12ll Lover cane throvgh, but dvring tae pazlod tihat she waited,
NI cnlls nerselr.

, During the last few days of liss BERRY's . reg1stratlon at the?'
2t+l, she 4id not occupy her rooins at anhf and the next thing that Mr. INCE%
v, h2 received a telc phonsz Cill from an 1nd1vldual who identified himself" aS'
SUFURT RDEN.
,31L4 find gn7$hln$ that .' ht bu 1ncr1m1nduzng. Mr. INCE asked, "What do you ;

;12an Ly tincriminatiag! ?“ and Ur. ARDE replied, “Ch, & gun or somethlng like!

" ARDE.S then explained tn2t Hiss BERAT had been arrestod by the police on%E
4 vagrancy chargs, und he further requzsted | ,'
so that she wouldn't run up any more ;llls. INCE asked ARDEJ who wasl“ﬂp
‘ P2y hur bill, and APDE! told him nov to worry-- that her blll would'be'
n-care orf; but ne did not suy spucitically who vould paj 1t. %
. PERlY owed an amount slichtly over $100; r -
tiaizh hsr bill and not been paid, she was still in the good graces of the}'
nu*»l, and her reoom was avzilable for her had sne returned to occupy ite.
sn told IIUCEL vant in case he did ind 2 gun or anything of an 1ncr1m1nat1ng"
mature, to take it doun to his office and hold it Jor him (ARDEN). . :

INCE adviseg tnnt o and hils bookxzeper,
s room and loo'zud uronn“ cut found nothing 1ncr1n1nat1ng except n‘f‘_
of rum, and ir. ILHZZ sinted Ynnt he did not considor this 1ncr1m1hg
er oon, thu housskaurr :nd 2 maid vent up to idiss BZRRY's room and 0
boelonizings anad broupht thew down to the hotol baggage room.

jir. Al'DLi's ctll occurred on approximately May 8, 1943, and -
wined tho foct bnxg sts :NRY Was cuarp» unt11 day 11, 1943, by*“f.
<t oshe vas nrobibly

smvich a3 she made no 011101 1 chu ckln ouu nJrself.

:
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v INCZ also advised that immediately following ARDEN's telephone
c111, he called Lieutenant WHITE of the Beverly iiills Police Department, ‘withiy
%oz hejhad been acquainted by virtue of previous residence in Beverly Hills.#&
..+ asized WHITE what the trouble was and also about the possibility of collect=
*.;- *iiss BERRY's bill. T HITE told him that BERRY was booked on & Vagrancxi'
"< rpe and that hio shouldn't worry about his bill since it would probably-:be .
-id when the matter was finally cleared up; and WHITE stated that he tl&p}}g@f‘_l

tue matter would be cleared up but did not elaborate on this remark.’ - ; : ~
EERIEER PN SETE
During the conversation, INCE stated that his principal-reac e
~e whole incident regarding Miss BERRY was that it seemed peculiar 1o himBo¥- S
ARDE!' and "HITE shovld go to any trouble for Miss BERRY since she wag’ justX g K3
1 ~irl who apparently had no money and was trying to ret into the movies.*" Mr,3 :‘;'5”,_‘
T'°T surmised that tnere was Dossibly more behind their interest in Miss BERRY A& 127, 7
v just the desire to lend a helping hand to a girl in trouble. Later,'whe '
.+ =wx th2 publicity about CHAPLIH, he felt that his deductions had been sub=%
-.ntiated. In concluding this thought, IHCE said that he believed that.both:
LD and THIVE were workinp togesther in trying to cover up something in connge:
Sien with BERRY. : L

cr o

31
(IS

_ INCE stated, however, that while Miss BERPY resided ‘at the~&ify
r.o*v1, shs was a perfect lady at all times, and as far as he knows, there"—’were
no partics of ainy kind, and she lived quietly in her rooms. INICE did not kno
any acquaintances that BERRY might have made while she resided at the hotel;*®
12ither did he know of any visitors who called on her. : P

“'. -

T4CE stated that somstime after ]liss BERRY had been arrested;l
v 5 investigators, GROSLIAX and TO.ER, from the District Attorney's Office, %
came svt to seu him and ho gave then substantially the same information whi
h» furnish:d to Agents. e
Although INCE <id not know any of BERRY'S acquaintances around’ -
th- hotcl, he suggested thah possibly ALAIO LASON, one of tho clerks, mightf—,hzqg!;

L)

A 3ome o thesc individuals since MASOQI was tho type of individual who was'yveryr:
inguisitive and made it a point to finé out about any of the guests! activ;’..-’;\"s‘ﬁ."
i~s in whom he was interested. He stated that 450Y had mentioned to him that®
2 wnaw o girl friend of BERPY whe lived somewhere in the neighborhood who ‘hadgx
- Az somo mention of the CIAFLIN-BEZRWY affair to him (J{4SON). For the Agentsl¥c
«.naral information and future guidance in interviewing MASON, INCE explained s

B R T ot 1 L4 i A3
205 LASON wras a Tquecr. h

[ICE advised that his firm is known as The Ince Invostment
¢ oeoany, HI-0778, 5327 Frunilin Avenus, and tnat his bookikeoper, TED BRINK,’
ol meke available any of tno hotel records siiich mignt ba of interest to !
bn: oasc. By this, ne referred to records of any toll calls that Miss BERRY:
£ have made. S ENE

The following sipned statement was executed by INCE at‘tha t
he vas interviewed on December 7, 1943, %rb’ same is being forwarded to the_.U,S
Attorney herewith. - - ' LT
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"12/7/43 -7
Los Angeles, Cale. .,'

.

—-—

I, THCHAS H. INCE, Jr., 3001 Benedict Canyon, Los Angeles,: Callf. do,
hareby make tne follo":m'- statement to and — .jp
*6'70 W vihon 1 know to be Special Agents of the Federal Bureau of
1nvestigat1on. I give this statement freely and voluntarily. - No’ -

thyreats, oromises or duress of any kind were.used to obtain it and I am

aware that it may be used in a court of law e,

In April, 1943 1 was manager of the Chateau Elysee Apartments, 5930 i R
franklin; Los Angeles, Calif. As I recall it was in the latter part of 3
this month, about April 20th that Miss JOAN BERRY rented an apartment at
“he Chatsau Elysee. I am not sure of the exact dates of her stay at the 1§
anartment but my hofel records will show these dates. My assistant mana;i
~3r Hrs. ALICE JO 1301, checked her in. I recall that about three or
Tour dayrs after she checked in that sho came down in the lobby and asked Iy
=2 if she could get a larger apartment. She was extremely nervous at the’

zime and paced up and down wringing her hands while she waited for a telew=:

~hone call. I told heor there were no largor apartments available at the % :
oment but I would let her know if one camz up. She explained that she»3? .
7inted a larpger eapartnent because she was getting a part in the mov1os, o

f: T recall sne stayed 2bout oightecn days. The last few days of thls
=ariod she had not been in her 404rtn*nt and one day carly in Mey, 1943, —p, 25
T would jucdyge May 8th or 9th, I got a call from a man who introducéd hime73%

z:1f ov.r the phone as ROBERT ARDE(. ARDEN asked m2 to go up to Miss B
LZR Y's room and sc¢2 if I couid find anfthlnr incriminating. - I asked hnfj'

wnat he meant by "anrtning incriminating." He said Yoh, & gun orsomething™
llxu that." To the best of my xnowludge this was the approximate conver=23
s~tion. ARDEN also =sked me to $0 up to Miss BEPRY's room and pack her. RO
tolonpings so that she wouldn't run up any more bills. He said sho had .3
b:en arrested by the Boverly dills Police Department on an old vagrancy ¥
charge. He also told me not to siorry about her bill, that it would bo.™:
taien cars of. I went up to Liiss BEREY's room with my bookkeeper, TED
®21K. 2 found nothing unusual «wxcept a half bottle of rum. Later the.
nousckesper and maid packed hor things and they were put in the baggage - .
rsom. I charged her ront uatil iay 11, 1943 in order to cloan the apart-
mopt, and this terninated her st~y as f&r as the spartment records wero:

cvﬂc“rn‘d.

£34
.

1

Pipns nrter ARDEN crlled I phoned Lt. WHITE of the Beverly Hills Police ™ i
Deparbmont o find out whiut the chargs apainst Miss BZRRY was and also tOrW'I
:-: if snything could be dons about her bill. HITE said she was booked o1
- vagrancy charge nnd for mu not to worry about the bill as ho thoughtf 3%
vsuld b paid whsan the matter was clefrod up. ;

¢
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“fhile a% the hotel Miss BERKY conducted herself as a lady.
“ﬁd althouch her bill was delinjuent she was still 1n the good graces of 7

.urﬂed to it.

, I have read the above statement, consisting of two pageit'
and a portion of a third page in handwriting and everything contained: ;
therein is trus and correct to the best of my knowledge.- Belcw is my

sicnature. "
/s/ THOKAS H. INCE T .
December 7, 1943 o i
3
v
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318 North Grescent Drive” "« ;. .-
' _ Severly mﬂh EaﬁTorni_a_ 3
3 :~ Telephones CRestview :1727
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o LY L T on December L, 1943 Special Agent elephonically called
| MINNa WALLIS at_her Yome and requested an interview with her, She advised that

she wouil;g_'gfb"‘f" > the FBI office. Before her arrival, however, her attorney, .

HERBERTT .. phonically called Agent Jlll# and advised that Miss WALLIS .

. hadoca that she was coming down to the office en that date, . FRESTON

- stated

5T he would like to talk to ner upon her arrival and he was told that she
would be down around 12:00 noon. Miss WALLIS appeared at the office at appraxi-
mately 12 o'clock noon on December L, 1943 and while she was in the effice Her
attorney, FRESTON, called her and she said that he told her to give the Agents any -
information that they desired. FET S O S

NN T

- . Miss WAILTS was interviewed by Special hgents IR ond SEED
¢ 4%/ S >t which time Special hgent WY v2c present in the room
~ and took shorthand notes on'the interview. -~ . - - o .

Miss WALLIS started eut by telling the agents that she met JQA4N BERRY ‘
about May er June, 1941 through CHARLES CHLPLIN. She said "She is the Bort of .
‘persen you immediately feel serry fer. -She plays on your sympathy." WALLIS went
on to say that ene night in May or June,” 1941 ‘she and same friends went to a movie .-
- with CHAPLIN and CHAPLIN was accompanied by JOAN BERRY. She said that she remember:
" 'CHAPLIN saying that he was going to use BERRY in ‘a show and that he intended to

‘make a "Star" of her and wanted to know if WALLIS would handle her. She “remémbered . |

had some books and

“that ‘several months ‘after she met BERRY she recalled that BERRY

ce
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appeared to be studying very hard. She said she did not know what CHAPLIN'S: re-#4
lationship with BERRY was but that she thought that he was sincere in trying to g4 fx
maks 2 star of her. W.LLIS said that she saw CH.PLIN and BERRY rather frequentlysiiz:
taat they were at her house on one or two occasions and once in a while she wouldZ!
o to a movie with them. LIS said her agency had nothing to do with CHAPLIN’g%>:
roeting BERRY and she did not recall any conversations with CHAPLIN, TIM DURANT+%

or RERRY with respect to BERRY and CH.LPLIN not getting along together, She said @
that JO.N appeared to be very fond of CHaPLIN. W.LLIS further recalled that"TIMN:
DUSAIT told her something about JO.N coming to Los angeles with a letter‘fran'f
sometedy in HMexico. She s2id that she thought that DURANT sent BERRY over: __t,!o ) A
the studio to meet CHAPLIN. o BT -

Same time in 1942 WaLLIS recalled that she met JO.AN EERRY and she
"] pan into her one morning as she came out of the bank, the Security Bank on.‘ :
54nta Monica. She was always sort of wild looking. She was surprised to see.me..
Sio sa2id 'I am in a terrible hurry. 1 am leaving for Tulsa, Oklahoma. 1 am P gD
scing up there to be married.' I said 'Wonderful! Wwhom are you going to.marry?lis -
Shc said DICK somebody, the oil man's lawyer. He was supposed to be P.UL GETTY[!S-% 7 «
lawyer. If she mentioned his name it went in my mind and out again. She might®V &
hav: mentioned P.UL GETTY'S lawyer." W.LLIS said that she did not ask her what:
had happened betwcen CHAPLIN and herself. She placed this date of her meeting:t¥
BER:Y around Thanksgiving, 19L2. : ' D

RO

Vi.LLIS stated that she knew CH.PLIN had been in New York and she said
she thought TIM DURWNT was with him. She was asked if TIM ever mentioned any-%
thing to her about BERRY being in New York at the sane time and W.lLIS repliedz
"o - he might have mentioned it but 1 paid no attention because I did not care’.'f_ 2
The whole thing about the girl is so unimportant in my life that I don't remember;
distinctly what happened to her. Even after she was in the hospital she usec.li}?to‘ %
eall me in the middle of the night and I had to hang up the telephone on her.*~She:
is a mad woman, really she is. I think she is a little cracked.” WiLLIS said e
that she nad kno#n DURLNT for about four years and that he was a very good friend{;

of CH.PLIN'S. WaLLIS said that she was not acquainted with Ku.THERINE DUNH:M bu‘l:ég;-
thousht that TIM knew both DUWHLM and her husband. She said she thought DUN =
was married to a white man. i ER

W.ILIS stated further that she did not remember any details of BERRY'Sit
provious arrests. She saild she knew very little about them except that she just'*;?;:
had later heard that she had been arrested. She said that all she could remember
.as the last time BERRY was arrested in violation of her probation in May, 19133.5
1. snid she knew nothing about the rest until after BERRY was in Jail, She said

TSGR A B i bl T, v 2L e O
o ‘o g AKY v il > )

N7 1,.:rd it after she was arrested and I heard from HEDD.. HOPPER and she told me’s
bout it." WaLLIS was unable to remember the date that she talked with HEDDA¥E
HOPZ5P. W.LLIS was asked if TI.. DURLNT told her what happened the night that
EihY was arrested. W.LLIS replied "No, she (BERRY) told me. She said she wen
a» to see CHAPLIN and was arrested. That they had hor arrested for somethingiar 3

5 v :
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. ..r and she said "You know what that means - yes, -vagrancy.” I said "No".3
¢ -7 me; how I knew she was in jail and I said HEDD. HOPPER told me about 'it.r”
5. s1:id she had gone up to see him and they had her arrested. That was how!IT
‘1... about it, W.LLIS said that she went down to the Jail the day followigg'har.—%:‘ :
t - -with HEDD. HOPPER. She was asked if she told TIM DURLNT that she was going.x
31 - s1id that she called him and TIM told her not to go dom to the jail. * SheX o T
si: that she did not ask TIM to go with her. WaLLIS was asked if TIM DURANT#FRs 705,
2~1led her prior to the time that HEDDi talked to her about JQaN BERRY. '~ She - 8aidfg s
she thought that it was after she talked to HEDD. HOPPER and that she thoughtiphatr;‘ i
“Ilf stopped by the evening after. W.LLIS said that she told TIM that the’rgaaafﬁ-
ske was going dovn to see JQ.N was because she was sorry for her. TIM said "Donlt e
go i you think you are doing it to help CH.PLIN." W.LLIS was asked how Tmscgg,;:‘;ﬁ,q
along with JOaN BERRY and she replied "He felt sorry for her 2ll right I guess, ,53;32;?‘,',“"
She was 1ike a little stroy alley cat. Everybody felt serry far her. ' WALLIS &rizpieryy
addad at this point that she talked to TIM before she went down to the Jail because™ -
she had no intention of going down before she saw him. She said TIM apparently= ..,
¥ner that she was in jail but he didn't tell her how he found out that BERRY - was ¥+
there. W.LLIS said that before she went down to the jail she called the Beverlyi#::, .
Hills Jail and they told her that BERRY was in the County Jail. She could not gL™ 5%
remember who she talked to at the Beverly Hills Police Department. Then WALLISIZ¥E:
said she talked to BLANEY M.TTHE#S, head of Plant Protection at Warner Brotbers™ il
Studies. Her purpose in calling M.TTHE'S was to see if he knew scmeone who would:
get her into the jail, MLTTHEWS told her just to go down to the jail and she #J&LL
could get in. WALLIS again stated "Nothing prompted me to go down except to-sce’ A
if I could help the girl who was in trouble. I jJust felt sorry for her, . She’:;ha.dg&‘
nobody here." T.LLIS said that she went up to the jail and asked to see JOANERfy
BERRY and that sameone brought her out. She was asked if there were any reperters
there and she replied that apparently there were but that she did not_lcnoﬁit‘._"‘-' g 1l
WLLLIS stated "I came up the first time alone and she said 'Did GHuPIﬁi-;%
send you?' I said no, I came down to help her. She said that was wonderful andiy3e’ ..
that the only thing I could do would be to bring her food. I knew I could notiget iy
hor out. She said 'They got FRANCES FiRMER in a sanitarium!. I went down and%iif,
talked to the matron and she said'there is only one perscn who can help you - thatl 50 -
is Judge HOLLXD'. So I went in to see JQu.N and said 'I am going down to see-thisz:
Judg:." She was asked if she told BERRY that anybody else sent her down andre-%’ :
plied "No, she asked me did CH.RLIE send me down. I said no, I came down to help+ %
her. I went all the way back to Beverly Hills to see Judge HOLLLND. - He said Judge
NRIFFIN must have handled the case. He looked up the records and said yes, :We. &}
«ont back down to the jail again and I said 'This is the Judge'. He saidJDo_::y_m:l‘s’;g; 1
- n* me to help you?' and she said 'Yes'. He said 'This costs money' and ghe “X¥pis.
s.:id she had some money she got from PiUL GETTY'S lawyer. Then he said 'All gighi ‘
I %11l do what ¥ can for you' then he came downstairs.” WLLLIS said that. she’di,
net see Judge HOLLWND again after that night. She also said that she did not £z
retzin him for JO.N BERRY and that she did not pay HCGLL.ND for helping BERRY. ¥ siis:

W.LLIS stated that she uance gave Judge HOLLWND $50 about four:years ago for:handling
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,'a speeding case for her. WiLLIS also told Agents that the first time she went
down to the jail to see m_?he;!e.nt alone. - D
| "Judge HOLIAND

g

P

oy

R TR .
e AL e et [ARY R

| to say that she returned with ) to his office,
[ She said that she remembered him making a-call but she doesn't know to whom he ... - .
) spoke and she said she did not know whether HOLLAND called Judge GRIFFIN at that .~ .

. time. However, she recalled that after the call HOLLAND told her that it was Judge - .
- GRIFFIN who handled the case.” WalllS further advised that BERRY told her she was

LTS et e

o

pregnant but she didn't tell her who the father was. “However, in front of Judge -

| OLL,ND, WaLLIS said, when he asked her who the father was ‘she said CHAPLIN was . =

not. FLLLIS was asked if there was any conversation between her (WLLLIS) and JOuN
BERRY or between her (WALLIS) and the Judge about JQaN!'S leaving the state of - .
California or leaving the city if HOLLAND could get her in.a sanitarium. WALLIS -
said no, that the enly ‘thing BERRY was interested in was getting in a sanitariwm. .
‘She said that she was in jail with 17 girls and they werd saying terrible things

BPRPESE 7L ¥

T A

e 4t this point WillIS said that she couldn't remember whether she called
" the Beverly Hills Jail before going down or whether she called BLANEY MATTHEWS
-and asked if he could get her in tHe Beverly Hills Jail, She said that he might
have made this call to the Beverly Hills Jail and then told her that BERRY was in .
- © 3eil downtown. WALLIS said that she kmew nothing about the abortions’that were °
- perfor~ed on JOAN BERRY and BERKY never discussed them with her, WALLIS was also
' e knew anything about ALRDEN'S part in instant matter and she replied: :

rrible man}. I only knew him slightly - I know nothing about him. I = . T

; y R : >,

o just ‘4" Wike that man." She said that she didn't think TIM DURANT cared par- - .
ticulai o fout ARDEN, -7 v Yol s U o B N T E LR
© 3. ) vas noted that WALLIS was extremely nervous. during the course of the ;
intervie M complained that ever siice the Lgents first cortacted her that her :
stomach uleers had been bothering her and she commented several times that they K

were partieularly bad during the interview. WALLIS was rather incoherent during,
the interview and could not remember specific dates and sometimes appeared to be o
” evasive in her answers. -, S B VL iy

.- . For possible future reference, mention is made here of the fact that
after MINN: WilLIS left the Bureau office and returned to hér home she telephoni-
cally contacted the writer and stated she wanted to tell him how much she ap- .
preciated the courteous manner in which she had been treated by Agents and to
cxpress her thanks, 4Agent had had previous contact with MINNi WAILIS, she having.-

been referred to this office and to the writer at which time she furnished some . i
. information concerning a matter of interest.to the national security of this. . // ,
 country. . i

ime Miss also. requested that the next time igent was o

~in Beverly Hills he givé her a ring and stop by the house. -She indicated that. .=
she had something which might come in handy during the Chrd:stmas ﬁ?i‘ﬁm{' S
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~office and said that she had been meking plans to go to New York City and ahs.;c'gé‘

- him wes something which would be up to the Grend Jury. Further, that if, nnder
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r iter thanked her for her offer and made no commitment. A few days before i}
L.r:stmas MINTA “ALLIS again crlled the writer and suggested Agent stop by’ asEkhs
e had several bottles of Christmas "cheer" which she said at that time waroaﬂ_;‘
"hard to get". She was given the seme kind of an answer. Agent has at no time;:
hed eny contact with her. In this connection from verious reports it is knownk
that "~ ALLIS is one who is always making offers to people from whom sho later ;
hopes to curry favors, L E2

= L ™

. Again on Jenmuary 6, 1GLL, .MIIA VALLIS called Agent at the Burea ?ﬁ{‘;f”‘l

wondered if it would be proper to leave at that time. It is noted that newspaper;
stories in Los Angeles had just broken reflecting that the Federal Government*gﬁﬁ'
ves investigating CHAPLIN, et al. She told Agent at that time that she would” be ks
et the Hampshire House in llew York and that if her presence was desired here- the;
could be reached there. She also expressed emazement at a statement which bad3¥:
been given to the papers by Justice of the Peace CECIL D. HOLLAD. It is to be-hq
noted that HOLIAWD had told the newspapers that he had been hired by the CHAPLIN’J
interests when he represented JOAN BERRY in May of 1943, KINHA VALLIS at. that 29
time said of course what HOLLAID had told them was not true snd she thought it:
would bear looking into. As to whether or not she should go to lew York, the’ e
vriter told her that he would get in touch with United States Attorney CBARLES B.¢ -
CARF and contect her. This was done, Mr. CAKR advising Agent to tell her that® 'f*;,;‘
if she cared to go to ‘lew York it was perfectly proper and all right; that tho
mstter of whether CHAPLIN would be indicted and who would be indicted along wi

the circumstances she thought she should leave the city, that was entirely up Ygo
her. lir. CARR also suggested that in the event Miss "ALLIS cared to, she could'
get in touch with him. The above facts were then related to Miss hALLIS
indicated that she was going to call Mr. CARR.

P EF 7 19
United States Attorney CHARLES H. CAKR having advised Agents thgtﬂgé !
U'TW1p * ALLIS would be in his office with her attorney, RAY FILES of the firm of )
FEESTON and FILES on January 25, 1oL, Agents were present at approximately: three:
o'clock when she appeared. Mr., CARR said that FILES had called him earlier ‘in'%:
the day, stating that Miss "ALLIS wanted to leave town and desired to talk,with.
him before she left. : : SRS

The Government's position in this case wns explained by United Statee & f .
ittorney CAKR to Miss ~ALLIS and her sttorney, lr. FILES, and early in the, 1nter4' L8
view MINWA 1:ALLIS made the statement she had made up her mind that she was go

matter over with lir, CARR. Again, just before she left,
been talking with JOE SCLEUCK and he had told her it was up to her to tell

truth because after all she must protect herself, q_ﬁ..,

- 310 =
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MIii., WALLIS went over her story as has been set forth and agaix};' "R
disclaimed in any manner acting in behalf of CHAPLIN or DURANT. During part 333
of the interview in Mr. CARR'S offices igents talked with MINN. WALLIS alone.“ g2~
In General conversation the writer asked her if on the first day she went down ¥
to the County Jail to see JOAN BERRY in May, 1943, she went alone. She replied
that, "Yes, she had." This question was asked her inasmuch as it had Just been™y.
rec"ntly learned that CECIL COAN, who was DURANT'S secretary at that time at“‘" )
United artists Studio, had acconpanled her, he having been requested to do 80"
by DURANT. RS

At the conclusion of the interview with Miss WALLIS by United - -
Stai*es Attorney CARR, she was told by him that it was possible that she might "--ra. AR
be called before the Federal Grand Jury either the follewing day or a week from % ﬁ;’}}:a g
thon., Miss WiLLIS told Ur. CARR that she had hoped that by personally talking: ,‘,”’ :
the matter over with him she would not have to go before the Grand Jury. At* 3Zi
this point Mr. FILES spoke up and said he had advised her that she must tell-the
truth and pointed out to her that if she was subpocnaed before the Grand Jury “-.‘éf
and perjured hersclf, she would bo subject to Federal prosecution for that crim
She stated she understood that fact, ol
'i’
The matter of her appearance before the Grand Jury was left open,?
Mr. CARR suggesting that Miss WALLIS and her attorncy talk the matter over and*
if thoy decided that she would like to appear to get in touch with him, Miss %
WALLIS did appear before the Grand Jury on February 2, 19LkL. e




Creécent Drive, Beverly H:I.lls Califomia by investigators HERBERT GROSSMAN and
PHILIP T. TOWERS, Present at this time were Mr, HERBERT FRESTON, attorney and Miss 7

'asked if DURANT asked her to go to the jail ‘and she’ replied,. "No."
;i‘urther quest;onmg stated that when she met BERRY at the jail she had a conversa-
tion w:Lth her and that she f:l.rst noticed that. BERRY looked very. badly I’JZxI.IJS N

" gmé ’s, 1943 MINNE WAILIS was ‘interviewsd at her home at.' 618 North

WALLIS and LORNA 4ADALMS, stenographer with the District attorney's office, who re~
- ported the interview, A4t ‘this time* WALLIS stated that after she had been intro- -
duced by Mr. CHAPLIN to BERRY she saw BERRY occasionally over a period of time.
While WAlLIS said that she knew CHAPLIN was working on a play but that he didn't
make a point of telling her about it, she said that CHAPLIN thaught BERRY would
-be very good for this play "Shadow and Substance“ She said CHAPLIN told her: .

© "MINNA4; I have this girl to do 3 picture., I think ‘she will be good -~ I would

like to have you haridle stP. 4t this point WALLIS said "The girl, by being a -
nut and letting her emotions run away with her.Y. .. However, she did not finish

. this statement. WALLIS told the Distiiat nttomey's investlgators about November
-of 1942 she met BERHY and BERRY told her at’ that time- that she was 1eaving los
u.ngeles ‘to go to Tulsa, Oklahama to marry PAUL GETTY!S lawyer. She said BERRY
“did not mention the name of this mani WALLIS went . on to say that the next time

‘she saw EERRY was in the County Jail and she recalled that she said to BERRY: = - |

"I thought you were going to Tulsa to be married?" _WALLIS had her memory re- - .
freshed as to dates and she stated that on the nightipreceding May 9thy, she .

“called HEDDA HOPPER a.nd that during that conversation the subject of JOAN BERRY ‘
" came up and she cculd fot remeimber, wh=ther she asked HOPPER abolut BERRY or whether

HOPPER told her that BERRY was in jail. ~However, WAlLIS sdid that she'learned

~ that JOLN BERRY had been sentenced to jail in the. Beverly Hills Jail;:that she.

was pregnant and that since she had known the glri tor ‘a period of several years
‘she wanted to see if she tould do something for heri The tollowing morning, -
“WALLIS asked & friend to Kall the Beverly Hills City Jail and this friend told

her that BERRY was no longer there but in the County Jail in the Hall of Just:.ce. '
WALLIS was asked: Mand that morning, on the morning of May 9th you yourself
"proceeded to the Ios Angeles County Ja:.l"" ’”IA.II.IS replied. ’ "nght“ ‘ She said -
she then Went upstalrs and saw JOAN. R o

I ’1
-

S At th:r.s pomt in the intemew WAILIS was asked if she went to 'ohe COunty
Jail at the request of any other person and also if CH4APLIN asked her -t0 go. She
._replied: "I hadn't seen CHAPLIN for a month before this ‘happened.” . WALLTS was.
‘WALLIS under .
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sa2id that she felt a great deal of pity
BERRY what had happened and BERRY said been a ‘ . B
'She asked BERRY what this meant. She said that BERRY told her what this meant ..
. ont that she didn't pay very much attention. WAILIS went on that BERRY cried -
h - and asked if she:could do anything to help her get in a sanitarium and BERRY ex~ - -

3 sressed a willingnoss to serve her term in a sanitarium if only she could get out
o5 the coll. FWLLLIS said that she told BERRY that going into a sanitariun would . -

cost money and asked her if she had any money.
“ghe ‘got $1000 fram PAUL GETTI'S lawyer, - _
‘ e “WalLIS further stated that she told BERRY she didn't lknow whether she .
= could get her in a sanitarium or not but said that she would see if there was any-
x thing .she could do about it. WLLLIS advised that she then asked the matron if there
' was anything that could be done. The matron said that the only thing to do was to

get in touch with the Judge who sentenced her and then the matron said that this -
" Judge was Judge HOLLAND in Beverly Hills. WAILIS then left the County Jail and

went to talk to HOLLIND in his offices  hccording to WALLIS, HOLLAND told her . )

that he, didn't sentence her and that it must have been Judge GRIFFIN but HOLLAND

‘said that he would see what he could do about it. “WaLLIS then asked HOLLAND to
~‘do what he could and later that day she and Judge HOLLAND went down to the County -.
~ Jail together to see JOaN BERRY. At this time they discussed the possibility of
" having her removed to a sanitarium. WALLIS said that in this regard BERRY pleaded :
-and cried and begged to take her out of the jail saying that she could not spend 4

kL e BN .

- another night in that cell. WALLIS said that HOLLLND asked EERRY in her presence g
- if shé was willing %o have him represent her and she said yes. WAILIS said that i
- “'she could not remember any discussion at this time about fees but said that itls .
. possible that was talked about. T \ IR R
.- © WAiLLIS continued that she and Judge HOLLAND left the jail together and . . )
that on the way back she smashed her Cadillac. She.said that on the way home she g

read in the newspapers about the BERRY arrest and this upset her so much that she,

decided she wasn't going to have anything more to do with the JOLN BERRY case and
she said that since that time she hadn't done. any more about it and hadn't’ talked i
to Judge HOLLAND although she admitted talking to several other people asout the - !
case. R TP N T L . SRR .
 W.LLIS was asked if at the time she first arrived at the jail if she s

said to BERRY: -"JQiN, you know Mr. CHAPLIN is not the father of the child",
. LLIS replied: "I did not", WALLIS further ‘denied that she even discussed who
" ¢ke father of the child was. WiLLIS further denied that she told BERRY or anyone
~ eise at the County Jail that Miss HOFPER had sent her (WALLIS) to see BERRY. ' =
~ W.ILIS also denied that at the time of the second visit to the jail with Judge -
. -HOLLAND that she told BERRY: “Now you have allowed yourself to be interviewed -
*'by the newspaper men-and had your picture taken and now you have gone and done it",
TWLLLIS also stated that at no-time Wl she acting in behalf of CHAPLIN or.any.. . . |
' person and she stated .that ‘she didn't; act for anyone .except herself. A |
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. FAUL GETTY

7 angeles Business Address, 3902 West Sixth Street

.. ness telephone - FEderal 2LOO i .

‘;ildence address, 270 Ocean Front, Santa Monica, Calif.

2:sidence telephone -~ Santa ionica L-2216 . i -
133, Oklahoma Business address, Spartan Aircraft Co.

.~[sa Residence address, 2701 South Victory, Tulsa, Okla. -

”
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GEITY is an Oklahoma multi-millionaire who has known victim BERRY
tbout, Cctober, 19L0. : , S

On November 22, 1943 it being known that GETTY was in'Los hngeles, he,
=as telephonically contacted at his office and requested to come to the Bureau
n{fice where he was interviewed by agents. During the interview, Special Agent ¥

took shorthand notes of the interview, which notes are being *. -
vetained in the files of the lLos Angeles office. § . i é,.
R 0R - oA

GETTY advised that he met BERRY in about October of 1940. At that timefPi. .

ance of GETTY'S who introduced BERRY to him. He said that she seemed to be 8 very:fy ..
decent sort of girl and recalled that she was paying $6.00 a week for a room and*&%ﬁﬁ o
was trving to get into pictures. GETTY said that he took a liking to her and tbatﬁﬁff‘g
he took her out several times for dinner and to movies and shows. He said thateg¥a. -
BEPRY impressed him as a girl who was trying to get ahead but seemed to be it SR Fi,“
 econcmical and was not extravagant. He was impressed with-her and said that he & |
' wanted to help her. GETTY further advised that she did not ask him for any money &%, :..
at first but after she had known him for a month or two she said that she was hard'g.
up for money and he gave her approximately $20 or $30. GETTY also recalled thatZiy:
at this time she was trying to get a job but as far as he knew she did notgget”one;”‘
GETTI went on to say that he left Los angeles about the middle of November, 19LQ3S ;
ana went to Mexico and that he did not hear anything from her until about Christmas.
of that year when he got a cable from her which said in effect: "Desperate. Need fx'
200, Would you please send it to me". It was GETTY'S recollection that thisgﬂ S
cable came from New York City and he said that he got in touch with his office;igig,ﬂ'u
the Getty Corporation, located at 15 Exchange FPlace, Jersey City, New Jersey,'aggﬂéﬁ -
requasted that they find out what it was all about and to give her the money 1:#“15%f‘-i
it sacned worthwhile. ~GETTY said that a Mr. KRUG, his New Jersey representativééif
.-:vz her the moncy and that two or three days later she turned up in Mexico City.¥:
7777 said "I don't know what the emergency was but she said she was lonesome_idgﬁgh
i . iork and she professed to have admiration and affection for me but I told hg;i%%ﬁ 3

1+t I was happily married and I had no other intention but I was glad to have ¥
v+ Ler and glad to go out with her but nothing serious." CETTY said that she ~4's;
stapped at the Ritz Hotel in Muxico City and that upon her arrival he told her;
. Lha* there was nothing for her to do there in Mexico and requested that she go g
back. She agreed to go back but stayed about five or six days. He recal%ﬁﬁ thatss
a IRRE 2.
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she =as living in the same house in Los Angeles with one ANN BALDWIN, an'acquaint="7: >
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_while she was there she made a trip to Acapulco and was of the opinion that she
went down there with some girl friends. BERRY then returned to either New. York}
¢r Les Angeles. He said that he didn't recall that he heard anything more from}
.er {or some time but he did say that he agreed to give her $150 a month until®
e was able to get a job in motion pictures. This started about.the end of *:Za
* cember, 1940. In January, GETTY said, he didn't recall whether he heard -fram¥zy«
i..r but was giving her %150 per month at this time. -Early in February she " FH2A

.r

vddenly appeared in Mexico City again. -She told GETTY that she had borrowed
tl.s mon2y from a friend, one VIC DALTON, in Los Angeles. This time she stayed
: bout ten days or two weeks and he again persuaded her to go back and again 'z:¥
GETTY could not recall whether she went back to New York or Los Angeles. He @
vaid that he was somewhat put out because of her coming to Mexico again and.igg&
zAmitted being a little apprehensive because he was a married man. At this " =7
eint he mentioned that BERRY was a girl who seemed to him to do things that .3%%
one weuld not expect the average girl to do. GETTY continued to pay her $150 3/
+ mon*h and himself came back from Mexico towards the end of March, 9. - ;ﬁi
GETIY was of the opinion that she had met Miss HILD: KRUGER, a movie actress,»3%i
thkrough Mrs. LEONA DALTON and stated that the next time he heard from BERRY - was ki s
zbout May of 1941 when she told him that she wanted to buy an automobile. * Mean=

»hil> she had met CHAPLIN. L

R et
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GETTY was asked if he recalled asking i. C. BLUMENTHAL in Mexico,Cityfwil
to give BERRY a letter of introduction to DURANT. GETTY said that she had met 2/
SLUIENTHAL herself in Hexico City and that she apparently had asked BLUMENTHALY
for this letter of introduction. GETTY said that he was sure that he did not:
ask PLUIENTH\L for the letter. Co S

[y
1,

i e® e .

I e - T TR LTI

Continuing, GETTY said that in May of 19lL1 after she met CHAPLIN, s
cam: to him and wanted to borro» some money for an autamobile and he said that™
he lent her about $600 to make a down payment on the car, He also recalled-that S
he saw her occasionally about a half dozen times during 19L1. He said that sheZa=pw.

Y. o ' 5

e

ESE: S

used to come up to his house on Wilshire and spend a few minutes. & . | i

: T
GETTY was asked what BERRY said about CHAPLIN and he replied that she}’sgg
fork

vas very enthusiastic about CHAWPLIN. She told him that CHAPLIN was going to makgg%

ser a star and that he thought she had better possibilities than PAULETTE‘GGDD&&Q, >
Ske z1so said that CH.PLIN was going to train her inasmuch as she was too heavy i
3 her enunciation was poor. CH.PLIN apparently was giving her lessons himself#es «-
sv.y. day. She told GETTY that she was working very hard, much harder than she ¥a%A
t_.ught anybody could work, and GETTY said that he thought she was sincere aboutj. s
i, GATTY also said that after she got her contract with CHAPLIN that she did ¥
't ask him for any more monzy, GETTY suggested to her that she pay back some -ofz
i:> money that he had lent her but she said that she was not making enough moneyscyis
o 45 that, She said that she would take care of her debt later on when she’'wasy
miking more money. GETTY recalled that he had dinner with her in September oria
Cctober of 1941 in the company of Mr. and irs. D.LTON but could not recall hear
~ ing from her any other time except when his (GETTY'S) mother died in Decembgrf}‘:
v , SR , » o g
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' D.C. and shertly thereafter became associated with the Spartan hircraft Corpora- .- -

o ever, he said that he attrlbuted her niervousness to_her loss of weight and

c Oklahoma saying that she was on her way to New York and she said that she was

1. 31-5301

'19_111.‘ .
perfomed on'BﬁiﬁX in RO

- 191;1 and he said ‘that he did ‘ot know that.

g “ 1 GErTY went oo o say that “right after Pearl Harbor he volunteered for =~ '\
’the Navy but was turned down., During Jamuary. ‘of 1942 he went east to Washingtom, .

. tion in Tulsa. He said that he is still president ‘of Spartan and has been since
' February, 19)42._ b

y ~ GEITY eaid that he aid ot hear any more from BERRY wntil about May

of 19h2 when she telephoned him in Tulsa and said she was going to New York and
that she would like to see. hm and wanted to know if he had any ob.]ecticms to - e
‘her stopping off in Tulsa. 4 few days. later she arrived in Tulsa and at this - ¥
_ - time was very enthusiastic about CHAPLIN and her movie career. Haowever, just - :

" as she was about to leave Tulsa she asked GETTY for Some money. . She said she ~ - . .,
~decided not to go to New York but was going back to Los ingeles, She wanted S :
the money to pay for her transportation. GETTY said that he was somewhat sur-
“srised since he ‘thought that she was ‘doing well in pictures and would have enough .
aoney to travel, She explained that she had to travel and at that time did not ~ .-
.. have erough money ahead. GETITY said ‘that he .was disgusted with her for glving

- him all this “grand lady" talk and then aek:.ng him for enough money to retnrn '
_‘:to Los I.ngeles. . . SCRRNTI -

. GETTY was asked :Lt‘ ‘he noticedﬁ any change 3h her at th:.s ’ti.me. He said
no except that she was thinner and seemed to be more nervouy than before. How- :

.7 estimated that she had taken off about twenty pounds. | He said that she was j_n e
: Tulsa for about two weeks at the Mayo Hotel at th:Ls tme. ‘ .} »

QIR E SRORRE T T

GETTY went on- to say that he d1d not see .or hear any more from her
L unt).l ‘November of that year. Sometime during 1 this month she came down to Tulsa, -

SR

-~ going to commit suicide; that CHAPLIN had thrown her over and that. the police - .
. in Oklahoma City were going to put her in :jail, She said CHALPLIN had always .
wanted her to’ have fine clothes and she had written a check on a Los Angeles . .
clothmg firm. She also told GETTY that she had no clothes H _that she had been - "~
- thrown out of her hotel in los /ingeles for ‘owing money and that they were holdmg
her clothes. She said that she had %o have some money or she was going to commit ,
suicide. -She: further said that she needed about $11QQ.00 or §25QTD0 and that she
- was willing to put up her car and her fur ceat that CHAPLIN had given her as <, -

et mt g

collateral. - GETTY reéalled that BERRY told him that the coat was worth about’ o

,;_351500. GETTY: said that-he’ arranged to make ‘a’ ‘loan to’ BERRY through his attorney, : ;
{IN_in Tulsa., which loan was for about. $1500 and’ ROSENSTEIN .took SR
' U GETTY retalled: that it was cold in Tulsa’ at -
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mthis time and that all she had was her coat ana some thin summer dresses or a P

1ikht suit so he told her that hé ‘wouldn't take her coat away in such weather ‘f!f‘* o

, and allowed her to keep it. ‘He recalléd that she was in Tulsa about four or. -

3 " tive days and at this time she talked rather incoherently and gave him the im-

N sression of a woman on the verge of a’ nervons breakdown. GETTY said that he j,

-+ - atied her off on RCSENSTEIN to see 4f he could calm her. “After she got the

" “ican she seemed to feel bettér and went back to Los Angeles. She to_ld,him at o
.t;us time t.hat he was t.he only friend ehe had. EORE ‘ .}

o . GETT! was aaked i.f at this time she made a.ny mention of being in New o 3
.. Tork and he said that she did. -She told him that she -had been staying at the R
e Valdorf Hotel in New York but had moved over to the Pierre where she had run up
b \ a bill of about $200 which GETTY said was never paid. .GETTY said that he is not
_the actual owner of the Pierre Hotel; that it is owned by the George F. Getty,
Inc., with which firm he is associated. GETTY said that BERRY also told him that .
she was in New York in October and mentloned something about CHLPLIN being there -
‘to make a speech. = She told GETTY that she heard the speech but did not’ go mto B
any detail about it.. ' :* . K

: o GETTI said’ that the ne.xt time he heard frcm BERRY was about t.he middle :
- of January, 1943 when she shawed up in Tulsa again and telephoned him, GETTY = - - .
. told her that he was not in a position to see her as he was very busy but adv1sed
i agents that actually he was a little "jittery® because his wife had Just 1eft .
- - and he expected her back in a few days.’ GETTY said that he told her '_ o
" that he could not see her but she said that she. wanted to talk about her loan .
© - and wanted to get an adjustment on it. She said that she wanted to get the coat -
" released from the chattel mortgage but this he said was just hearsay because .
~ he had to leave for New York about the time she got there 'and heard about it = .
later from his attorney. - It seems ‘that she talked to ROSENSTEIN and that although
he was willing to make an adgustment on the chattel mortgage, she actually was
_there to borrow about $200 or $300 more. About that time she gave one of -the
Tulsa hotels or clothing storés a check in the small amount of about $30 or $LO. -
 This check bounced and she was put in jail. 'GEITY said he believed that ROSEN- -
STEIN either telephoned ‘or wrote him that BERRY was in jail and that she des-
L oerately needed money and wanted to know if GETTY would help her to make the :

© checks good and get out of -town. . GETTY said that he finally agreed to do this;

- that he authorized the paying of the checks and also letiher have about $200 to .
get back on her feet and get another job. . GETTY recalled that ROSENSTEIN told =
hir: that at this’ time she said something about CHAPLIN, that she was still in
love with h:un and wanteo to be back wrbh h:un and resume her movie career. R

i
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S GETIY said that agam in either Februa.ry or March 19h3 she ‘Game back )

to Tulsa and once more said that she was desperate for money. - GETTY said that . :
t this time he did not talk ‘to her at all but that she talked to R(BENSTEIN. IR,
QSENSTEIN asked GE‘I‘TY ir he _wanted 0 help her ‘again and ‘GETTY said that he
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good out of the money. GETTI recalled ‘that from Tulsa she went up to Kansas City _ ;
and then came back to Tulsa again after spending- all her monéy in Kansas City = .- 3
md again said she was desperate and had to ‘borrow some money. -GETTY said that .

.. was out in California-at this time and ROSENSTEIN got in touch with h:un and '
e author:.zed ma.king her a final loan of about $300 or $LOO."

: GETI‘I said that the last time he heard from BERRY was on Ea.ster Day '

T ,m 19h3 when she called him up on the 'phone and he remembers putting his wi.fe '_‘,; v-f S

‘on the extention 'phone and at this time BERRY +t0ld GETTY how thankful she was

. Zor him helping hersout, said that he was her only friend and “she -appreciated °

 his -assistance very much. She also told him ‘that she was going to study and . =
aake good in pictures a.nd that she was going to have a career in spi’(eof every— ' .
~thing. . : _ _ Do -

o

PR

- GETTY said that he would estmate" that BERRY presently owes h;un between ’

) S GET’I’Y was asked if during any of the tmes that BERRY was in Tulsa Cos
 if he made a trip with her from Tulsa to Miami Beach. GETTY'S reply was No, -
- I never made a trip with her at all. I have not been in Miami Beach in about
ten years." He also denied having been to Florida with her at all or to any
‘other place by plane or any other means. of tramportation. ‘
' " GETTY was also asked if his attorney, DL.VID HEEHT, in New Iork gver
- “gave him a report of BERRY'S activities while she was there. ““'He,said no that
HECHT had not, that he, GETTY, was not at all suspicious of the g:u'l in any way
until she came dawn to Tulsa about a year ago “and was talking about committing
suicide. He said that it occurred to him at that time that she might be mentally -
' unbalanced., GETTY expla:med that he thought she was just a girl who was on the
~threshold of having a movie career and he was partlcularly impressed at the en-
_thusiasm and energy she put into her work along th:Ls 1ine. GETTY said that he
had met BERRY'S mother on several occas;ons. ’ o '

RTINS
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, Wlt.h reference to BERRY'S association with CHAPLIN and her tr:.p to : o

. New York in October, 19142 GETTY recalleéd that she did tell him that she had .. . g
been living at CH.LPLIN'S house and spent a great deal of her time there. GETTY oy
said that he was undér. the impression that she was expectmg to marry CHAPLIN - !
but he does not reeall her ever ment:.on:mg having an affalr with CHuPLIN :Ln L
‘New York Ca.ty. ';g , e , e AR o
GETTI was asked if he had heard a.nythmg through the newspapers to - :

- the effect that he was the father of her child. ~ GETTY'S answer was that "It
.. is physically impossible. ‘I have never had any sexual relations with her, . .
L ‘;In the second place I have not seen her since the middle of November, 1942 so
4t would be practically imposslble for mé to be the father of her child." He
ver ment.i‘oned to either he or his lawyer that she was gnant

Lol APy
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a GETTY said that/ his attpmey\in Los .’mgeles is 1’0!! DOCKWEILm a.nd that
u.;RRY had contacted DG:KWEILER at one time when GETTY agreed to lend her $300, .-

3 S * With' regard to ANN BALDWIN, GETTY waid that he got a letter from BLIDWIN
(bout Christmastime about 1940 in ihich ‘she mentioned that she ‘had Seen JOLN BERR!

. in New. York 'and she said that. she wanted to warn Tiim that BERRY had been in some .
fantastic lawsuits. GETTY said that -although he was a ‘1ittle bit on his guard i
" 4owards BERRY he did ‘not bélieve BALDWIN'S Ietter inismuch as BERRY -seemed to -
+him to be :an honest girl, hardworking, and wanting Fo get. ahead. . GETTY explamed '
. his philanthropic attitude toward . BERRY B8 follows: “*I have tried to help about
"'a hundred people in the last 25 years.- It Ihadallthemonethave lent to

' people in the last 25 years it would amount to a very latge sum of money. I

‘used to know ED DOHENY and a couple 'of months after-his ‘death I was talking to
“one of the executors of his estate and he said it was somewhat of a jokes A : . .
fellow came in and said he was a friend of DOHENY'S. The executor pulled out - 7
‘a 1ist and said %I don't see your name on this 1ist'. - Apparently the only fnends .
that DOHENY had were the tnes to whom he had 1ent money,". GETTY went on to say .

" that actually DOHENY had put out over one million dollars to people without -
‘collateral. He said he might not" have put out quite that mnch but he has put

out a very substantzal amount. 5 G ; S
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GETTI went on to say "I have :tollowed t.he pol:lcy of having them sign

) ’a receipt so that they have rio claim ‘against me, ‘my mother or my wife. I have
-—'had the experience that when ydu’ /help people you actually don't help any and

. that when you deri't. help them you make an enemy . of a friend because when you
““nake a loan five times and. the sixth time you refyse then you make an enemy, - - -
-_whereas if you had refused the first time they would still be rriendly. I was .
“very much annoyed when shé.(BERRY) brought my name in and said I'was assembling -

. a group of pretty girls st CAMACHO'S mauguratim. It sort of made a 1aughing
stock of me m the position I now hold.“ AL j o L

I
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GETTY was asked if BERRY sxgned notes for all the money he gave her. B .
GETTI said yes, to his knowledge she signed & recelpt every time and he was o
~rather pleased. because at one time he. thought he 'was going to get his money . - B
‘back since’ she. apparently was going to-get a large movie salary However, he
"said that with the ezxception .of the time he loaned her the money on her coat,’
the other loans were ;just friendshlp loans and she was not requlred to put up
any collateral. L - : - SR
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T GET‘I‘Y sald that atft;he,. time ahe w#as in New York at the P:\.erre Hotel in
: 19h2 that he wa.s not there. GE‘I’TY was- aske' _rif it wasn't strange that he had
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|8 tter off I would be. For instance, when she came to HBXlCO the first time I
1.3 staying at the Escobar Hotel ‘dbout six miles from the Ritz. I was never in
i~r room at the Ritz. When she went to Acapulco I did not go down. She sug-

. sted that I go but I did not go. I am glad that it was that way." GETTY said
t.at to his knowledge while BERRY was in Mexico she was not promiscuous and he
s-id he thought she was well~-behaved. GETTY was asked if he knew anybody who
had sexual relations with her. He replied as follows: "No, I don't, except

. that she said this. She had this breakup with CHAPLIN. . This was in October or

November, 1942. She said she had been living with samebody at this hotel, ‘the
Beverly Hills or Beverly Wilshire Hotel. She said she had gone all to pieces.

‘This was the time she threatened to commit suicide. 4As far as I know the girl

has always been well behaved." GETTY said the only thing he knew about BERRY'S
carly background was that she told him she was a typist or a stenographer and
he said that as far as BERRY'S civil suit involving the parentage of her baby
Was concerned, that he had never been approached by anyone about it.

It is to be noted that GETTY was subpoenaed for the defense and testi~
California in the White Slave
Traffic 4ct trial in instant case on March 29, 19Lh chever, his testimony was
limited to the fact that he knew her. )

GETTY was also subsequently 1nterv1ewed at Tulsa, Oklahoma by. agents
of the Oklahoma City office at which time he stated substantially the same infor-
ration as he had previously furmished. The results of this interview are set

cut in the report of Special J.gent —dated December 18, 19h3
zt Oklahoma Clty, Qklahona.
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[JDREY DiHL . o B ; A
toIl; Cynthia Street S » L E .
t.:st Hollywood, California

‘islephone: CRestview 5-9049 e : 2 .

that morning with ,NDREW DiHL, CHAPLIN'S former second man an

10ld him that even before BERRY was brought into court January 2nd, the servants

in the CHAPLIN household knew that she was going to be floated out of town, The

writer telephonically contacted DiHL and interviewed him in the Bureau office the
same date, at which time the follow1ng signed statement was taken:

"Ins Angeles Califomia
November 15, L3 ' N

"I, NDREW DiHL, 891k Cynthia Street, West Hollywood California,

, Tel. CR. 590L9, make the following voluntary statement tolllP

. vé, ']c/» q whon I'know to be a Special Agent of the Federal
Bureau o vestigation, U.S. Department of Justice. It has

been explained to me that I do not have to make a statement,

that anything I say can be used in a court of law. No promises
or threats have been made to induce this statement.

"I went to work as a second man for Charles Chaplin about
December 9, 19L42: 4t that time there were also employed in
the Chaplin household; Edward Chaney, butler, Frances Killian,
cook, and Heddy Backlund, maids, They told me Joan Berry was
his girl whom he'd had for 18 months, that they were having
trouble and he wanted to get rid of her.

"I knew he had just come back from a trip to New York and that
Joan Berry was also in New York at that time he was there. I
don't just recall whether Edward told me they had seen each
other there.

"Berry came up to Chaplins three times in December, 'L2. One

of these was the time when she brought a gun with her. 1

was in bed that night and didn't know about it until the fol-
lowing morning. I didn't see Joan Berry in the house at all

that night or morning but from Edward I knew she'd been there
and had a gun.

"0n New Year's eve, 1942 I was coming up to the Chaplin house
about 11:00. I met Joan Berry coming down the hill carrying
her shoes; she was dressed in a grey suit, She did not appear

3 N . . .
A JETON . £y
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to be drunk or under the influence of any sleeping pills. I
spoke to her. She asked who I was and I told her I worked at
Chaplins. I offered her $5:00 but she said she didn't want

. "4t, She had asked for help but it wasn't money she wanted.
. I.imagined she wanted me to help her-get in touch with Chaplin.
She went on. A , IPETEE -

WWhen I got back the watchman, Mr., Watts (husband of Miss Runser)
" was there. He said she had been there and asked to use the
washroom. That when she got in there she turned on the faucets
and jumped out the window. He said that she had gone away when-
he tried to call the police. Ailthough he didn't say so,°l feel

. that he had been instructed to call the police by Mr. Chaplin.
However, I don't know whether he did or not as they didn't come.
I've bean told that Miss Berry says he tried to attack her.

", fter Joan Berry was arrested and put in the Beverly Hills, |
Calif: jail in January, 1943, we, thé help, knew the kind of.

a sentence she would get cven before the Judge sentenced her.
In our discussions at the dinner table Edward kept us informed
of what was going on. upstairs (among the Chaplins). ' He told
us that Robert Arden had it fixed up with the Beverly Hills
police court, in behalf of Mr. Chaplin, so that Berry would get
30 days in jail and then have to stay out of Los Angeles County.
As I recall she did get 30 days suspended and had to stay out
of Beverly Hills. There was no talk of whether any moeney was
paid either the police or aArden. Arden was always anxious to
please Mr. Chaplin., The latter helped him get into the United
States I understand. ~ ° - _

"We, the help, thought this was pretty raw treatment of Miss
Berry after the way they had been together for so long and then
to see that she was treated in that fashion. ' ‘ : )

"During the period of several days, around January lst and 2nd,

143, while Berry was in the Beverly Hills jail, I recall that

Edward told us a Captain White of the Beverly Hills police was

calling the Chaplin house frequently. Edward told us it was

in connection with the sentence she was going to get and how

to get rid of her, This is.why I am sure this conversation | 7
of White with Chaplin must have been in January, ‘L3. It was. -
during this time that I saw a man in Chaplin's library with a

highball. Chaplin was with him. Edward told me he was a police

officer. I don't recall what he said his name was. &s I recall

he was around LO years of age, blonde coloring. Edward said he

was' from the Beverly Hil;srpolice.gﬂl_undeggtand that his being. -

i
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there was in ¢onnection with Miss Berry. ....The several con~
versations I mentioned that White had with Chaplin were over

the 'phone; Edward would tell me of his ¢calling Chaplin. The
mention just made of the officer being in the house was the ‘only
time I saw a police officer there. Lo L
"Two or three days later, Edward told me that a Sgt. from the
Beverly Hills police department had been trying to get in touch
with Mr. Chaplin. Finally he got to talk with him and after
their conversation Mr. Chaplin told Edward that it was as followss
Police officer: "What do you know"? Mr. Chaplin: "“Nothing,

what do you know"? A4nd that's all that was said. ...We laughed
about that quite a bit. It.was our opinion that this officer

was thinking he would get some money from Mr. Chaplin because .

of the way the department had seen to it that Miss Berry was
sentenced out of town. And we laughed because we knew how hard

it was for anyene to get any money out of Chaplin, he's so tight.

"Tn May, 1943, when Joan Berry was arrested at Chaplin's house
by the Beverly Hills police department, I was not upstairs so
didn't see the officers. It is my understanding, fron what
Edward said, that Mr. White came up and got her. A&lso, I recall
that a police officer came back and talked with Chaplin, Edward

told us that.

"I have read this statemént consisting of two typewritten pages

‘and it is true to the best of my knowledge and recollection.

Signed |
ANDREW DAHL 4.K.N.
Witnesss: o v LNDREW DYBOLL - '
Sp. agt. ' .
F.B.I., U.S. Dept. of Justice
Los Angeles, California®

DaHL signed his. statement ANDREWlDAHL, as he is usually known, but also

for the sake of clarity, included the name ANDREW DYBQ.L, whieh was originally his
name, Instant statement is being retained in the Ieos ingeles file of this case.

ﬁ:x,and

e

Lgain, on November 23; 19&3, DiLHL was interviewed by agents Che s D
y - fhen Questioned more closely concerning what WATT, the night watchman,

" told him when he returned to the house on New Year's Eve, DAHL stated that WATT
did tell him of BERRY being in the house and that he had called the police, but
that between the time of -the call and the time the police got there BERRY was gone.
DLHL said he did not believe the night watchman would have called Chasen's Res-
taurant first because he did not know GHAPLIN was there and secondly, because he

"would not have dargd.

b X L. 7&
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: DAHL continued that the watchman told him that he had BERRY'S fur coat.
D'I'L recalled that he had seen BERRY'S fur coat in the house, He said WATT did
nst explain how he happened to have it. S - . .

With reference to EDWARD CHANEY coming in that night, DAHL said he -
Leolieved he got in the house about midnight and that FRANCES CHANEY did not come
ir, until the next day. He pointed out that she had her own car and as far as
their activities in the house were concerned, one would never know they lived .
together. - : _— ' : :

DAHL continued that EDWARD had told him later that BERRY called him,
EDW/RD, some time between 1:00 and 2:00 a.m., January 1, 1943, -and related that
she had taken poison. L4LNDREW did not recall that EDWiRD ever told him what he
had told her. 4NDREW said that CHAPLIN had not yet returned. Later in- the
morning, DAHL said he heard she had been arrested. He did not know whether he
read it in the papers or where he got the information, but did know people kept
calling the house concerning same. ‘He ‘did not know who they were, D.,HL, as
of December 6, 1943, is employed at Vega sircraft Company in the stockroom.
He obtained the position through the intercession of JACK FRWIN'S secretary,
Miss CLROL ROY, whose brother is employed at Vega Lircraft Company. &t the time -
of DLHL!S interview on the last date mentioned, he had sent Agent ANGELL a letter,
he said. This letter, postmarked Los ingeles, November 22, 1943, enclosed copies
of two letters. One letter. is addressed to Mrs. CHARLES CHLPLIN, nee OONi
O'NEILL and the other was to Mr. HALRVEY HALL{HiN, CH4LPLIN'S chauffeur, posted
October 26, 1943. These letters consisted of efforts to clear himself with first,
Mrs. CHAPLIN for his actions in that hqusehold and belittling EDWARD and FRLNCES
CHiNEY. The one ‘to HALLAHLN was of a more scurrilous nafure, calling him a
spake-in-the-grass, etc. He also referred to H.LLAHiN talking against the Jewish
race, It appears fram this letter that HALL/HAN did not like BERRY at all.

.  From DAHL'S letter of transmission to the writer, it appears that these
letters were not sent to Mrs. CHAPLIN and H.LLLHAN, but that one went to Mr.
IESTBROOK PEGLER, it being addressed to Mrs. CHAPLIN. The other was sent to a
friend of his in the east who had a relative working on the New York Daily News.
These cammunications are being retained in the Los angeles file of this ‘case.

: Tt was also learnmed that the Fresno, California "Bee" newspaper of
November 19, 19h3 carried a news story to the effect that on that date D4HL
was ordered by the court in the civil suit to tell what he knew of CHALPLIN'S
relations with victim BERRY. This statement was to be taken in the form of a
deposition.at the offices of JLCK ERWIN, BERRY'S attorney. '
The news article also went on to say that DiHL, who had been discharged
" from the CHAPLIN home, said he complained to the Office of Price Administration
" that CHAPLIN kept his larder stocked with black market meat.
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« UEL MARX
o1 Foothill Roed
rgarly Hills, Californie
"phone - CRestview 6-850L
: fness Address - METRO- GOLDWYN-MAYER STUDIOS
iﬁver City, California

SAMUEL MARX is a Producer at MGU Studios. Om Karch 18, 191;1;, “he. v;w--"- ’,Jé :

*as interviewed by Agents in his office at the Studios. MARX advised that he. first'~ E

met BFRRY in the early summer of 1G40. It was on a Saturday afternoon and he wn 9‘%«\ 35

getting ready to leave his office. The boy on the front desk called him on: tho 3

telephone and sald there was a girl named JOAN BERRY who wanted to see him, who sa1é§\
that she was related to him. He said thet he had BERRY come down to his office,fano-

after telking with her it appeared that she was distantly related to him, sincifheruu

aunt had merried his uncle, which uncle had been dead for about twenty years. ThY S

ERtRctl

He asked BERRY what she wanted and BERRY said that she had heard har,"”'
family speak of MARX and that she was trying to get into the movies, MARX said’
thet since she was distantly related to him that he invited her over to his house
and trat he and his wife and children drove her down to Laguna Beach and had dinner.v
At this time he found out that she had had no acting background at all; that. she»ha‘,,?}
gone to high school in Brooklyn and she told him that she had borrowed enough money "
to come to Californis. She also told MARX that her money was running low and that’s* .
since she had been trying to get into the movies she thought that he as the. produc AR
nt one of the large studios could help her. \ : RN 1N

R

MAPX pointed out that he lster determined that BERRY was not tellin&i‘“e

+he truth when she said she had been in Hollywood for a couple of weeks, becauaeﬁp
he found out, through CHAPLIN's investigators, that she had been living with a” shoe
selesman nemed WARNER for several months. After dinner that evening MARX end his ;
wife took BERRY back to an apartment house where she was living. He said thil -
aprrtment house wes on a street just off of Sixth Street. His last advice to her.ﬁ
at the time was to go back to Brooklyn, inasmuch as he did not feel that ehe couldi
zet into the movies. R

PR

About two nights later MAPX said he and his wife were coming home frun

a movie and put the car in the garage and were walking back to the house by’ wax of %2 2

a smrll path. His wife stumbled over something lying in the path and it was. ascertai‘—i

ed that it was a body, which body turned out to be JOAN BERRY. He said that hissx
" -ife was considerably frightened and upset but that he picked BERRY up and walked:
her around the block to revive her. He recalled that BERRY seemed to snap out’ ofi'
it rather rapidly, but once she wns on her feet she began crying and saying that”she :
ad no friends in Hollywood and that the MARX' were her only friends, and that: ‘she’i’
had token some sleeping tablets and was considering doing away with herself., - M
seid that he then put her in his automobile and drove her back to the epartment
_house where they hed taken her a few nights before, Up to this point MARX 331
she hed never requested any money from him. :
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A few days sfter this second episode MARX said he got a cal
BERRY on the telephone and she asked him very innocently "was I at your
other night." She then went on and said that she was very ashamed of
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+..a' she wanted to see him very badly. MARX allowed her to come to the_atudios;ij' ,
#hich time she again requested that she be given a test of some kind. ' He sentEste
r over to the Talent Department and she read a piece from scme play. He gc"kf“’f
vack an oral report from one of the taleant directors, whom he believed was LILLIANZ
WRNS, and he said that he yas rather surprised to learn that they felt that the qssE
-irl had considerable "fire" but no training. They also told him that it would;’&gake.;é?',’;
~Imest & year to train her, and since he did not want to sponsor *her and he kmew;the:z: -
studios didn't, he told her egain to go back home to New York. T wﬁﬁég?'

[y

MARX also pointed out that by this time his wife had taken a dislike ¥k
to BERRY because she felt that BERRY had been faking when she was found on the ‘pathii¢.
a few nights previously. MARX went on to say that a few nights after this episo¢gﬁﬁJ{Vﬁ
while playing bridge with his wife and some friends at his home, a taxi driver “fgeTr |
Inocked on the door. He went to the door and the driver said that he had a girl
in his cab outside, whom he had been driving around rather aimlessly for the past '
hour cr so, and that when he finally asked the girl for payment of the'bill, sh%%i 'y

<aid that she hed no money and then told him that she thought VARX would pay the
£i11. The bill amounted to $5.00, which MARX paid and she left in a taxi. i :
- RIS ’

‘MARX recalled that about a month after that he got a call from some s
voman in Hollywood, who said that she was BERRY's former landlady and that she had?i -
left without paying her rent. LARX said he didn't know anything about it aqd;Q}d?QE;;_
aot know if the bill was paid. ’ R < =2

: . il T

: VARX said that the next time he heard of BERRY was about six months gy
later, which he placed as some time in 1941. He said she called him one day.and 2
told him that she was back in town, and that if he should happen to run into/he ey,
vould he please not act like he knew her. She said thet she was going with a,ve;y;ﬁaj .
impertent man at that time. IARX said that he told her he would be very pleased mot.’™ " .
to speak to her because he felt that she was getting to be quite troubleaamq.}%ﬁaf%j T

AR

g

Fop
The next day MAKX and his wife were eating in Romanoff's Restaur&nt?'?
and in walked BERRY accampanied by CHARLES CHAPLIN. MARX said that he was ratherZ
surprised to see BLRRY with such a prominent person but that actually he was glad;:
to see that she apparently had made a slccess of her efforts to get into pictures, i
Recalling that she had called him on the telephone the day before and asked him not >
to speck to her, he said he turned awey and vas trying to avoid her when she’ *“ﬁfwm/
suddenly saw him and walked over to the table immediately, greeting him veryjpro;i

Rt

Tfusely. | P «*.n'5ﬁ§,

several months after this meeting MARX said that he got anotherAtqle;?;'
vhone call from BERRY and BERRY told him she was under contract to the Chaplin %% ..
Studios. CHAPLIY was buying a play called "Shadow and Substance” for her, . He also§§f'”

reenlled BEKRRY came over to see him and she did several scenes for him from "Shadgygﬁ_’

"and “ubstence” which I'ARX stated were excellent, and he considered her a very f~§h§§§"

remarkable actress. She told him that she had been studying under CHAPLIN‘aqdfnlsq?

* X
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at the Max Reinhardt Studios.

. . MARX was not Bure of his detes, but he stated that there wes a period
in 1941 when things apparently were going along very smoothly.. She seemed to be :
ery happy with CHAPLIN and epparently was going ahead to star in a picture which -
e was going to make. However, late in 19il or early in 192, MARX said that he °
egan to get more frequent telephone calls from her. She told him she was worried
hat CHAPLIN was never going to make a picture; that CHAPLIN had started to stall,
vould never work on the play and would never make definite appointments for work
with her. - ' . S ' . .

She asked MARX at this time, if it wes possible for her to get &
screen test at MGM. Around May, 1942, she called MARX and said she wanted to see
him. . She came over and wanted to know if she broke away from CHAPLIN would MGM
give her a test. MARX said "no", it would be impossible because of motion picture
ethics to give her & test as long as she was still under contract to CHAPLIN.

She later contacted him again snd said that she had broken her con-
tract with CHAPLIN, and since she was no longer under contract to him MARX arranged
a screen test for her with MGM. This test was supposed to be a scene which she
would do with an actor named BARRY NELSON. JOAN, howsver, began to act very erratic
and would never show up for appointments, for rehearsals with BARRY and they could
never get her to come in and do the screen tests. ' : a,

MARX recalled that BARRY NELSON later told him that one day she took’
him, MELSON, up to CHAPLIN's house. She had told NELSON that CHAPLIN was a genius
and would watch them in their scene. NELSON therefore went up to CHAPLIN's house,
but was greeted very coldly. He said that CHAPLIN made no effort to try to direct
them, and as a matter of fact seemed very hostile towards BERRY. This was embarrass-
ing to NELSON end he asked BERRY to leave, which they did.

MARX went on to say that around the time of the screen test he got &
call from BERRY, at which time she was very hysterical, She said she was going to.
kill herself and wanted to see him right away. He said she sounded so upset that
he went over to where she was living on Robbins Drive in Beverly Hills. when he got
there he saw that her face was bruised around the eyes and forehead. 'She was crying
and kept saying "How could he do this to me. I love him." She said that someone at
the CHAPLIN house had beaten her up and she said that "they" had held her and beat
her. She did not sey specifically who it was that had beaten her. ¥hile he was
trere in the house she received & telephone call, apparently from CHAPLIN's house and
BERRY talked to the person on the other end of the line about the beating, “énd he
‘remembers her seying "I'11 get even." She then took the telephone, which was on a .
long extension cord, to ancther room and closed the door. Vhen she did this MaRX
went away end left her, - : - : : ~

T -
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| The mext day MARX said that he got a call from TIM DURANT. DURANT
~oemed to be in a rather ugly mood and talked to him in gangster style. * DURANT
¢pid "I'm talking to you &8s a friend, MARX. I know you were.up at JOAN's house.

" She's CHAPLIN's girl. You're e married man and you had better:lay off.. I'm -

telling you to stay away.” UARX said that this ended up in an ergument and that.
he didn't know which of them hung up’first, but MARX did point out that he told '
DURANT that his being married had nothing 4o do with it, since his wife knew all
sbout BERRY. . S P N I T

. ' MARX said that he did not see her again until early iz 19,3, when she .
was living-at the Chateau Elysee Apartments. Again he got a eall from her saying
that she wanted to see him very badly. He said that he then went over to the

_Chateau Elysee and while waiting for BERRY in the lobby he ran into BILL CASTLE,

a writer with Columbia Studios. CASTLE hed a Greek girl with him at the time,
whose name MARX ecould not remember. He said that CASTLE invited him to go to
dinner with him and that when JOAN ceme down the four of them went to dinner and
had a rather enjoyable time. During dinner JOAN made no mention of the reason she
wanted to see MARX. i ; L S

After dinner CASTIE said that he was going“‘:hg" a ,Greek.parfy and
suggested that JOAN and MARX go along. They went to this party end MARX said he
had e very nice time and later went back to the Chateau Elysee. After CASTLE

"and his girl friend left JOAN told MARX that she needed 3300 desperately, Sug she

didn't tell him why. MARX said that he wouldn't give her the money unless shé -

. +0ld him what she needed it for, but she never did, end he left ler at the aparts

ment. MARX seid this whs the last time he ever saw BERRY.

L]
3

In looking back over some of the other contacts that he had with BERRY,
MARX said that on one occasion, st a time he couldn't remember, the Beverly Hills
Hotel called him about her bill. She apparently hed left without peying it. MARX
recalled early in 1942 he was going. to San Francisco to a dog show to scout some
talent for some of his dog pictures. He said that BERRY found out he was going and
called him on the telephone and begged him to take her along, but he refused. '
' MARX went to San Francisco with another director and while on the

‘train the other director commented that it would be nice if they had scme girls with

them. MARX said he then told the director that e beautiful red haired girl had
asked to go along on the trip and his friend kidded him about not teking her along.
1.:RX said that while on the trein he gent BERRY a telegram saying he was sorry

he didn't teke her with him. He pointed out thet he mentioned this telegram because
some time after the Chéieau-Elysee episode the previously mentioned Greek.girl -
called him on the telephone and said that she and JOAN had become good friends after
their meeting and that she had been going through some of JOAN's effects and had -
found the telegram he had sent to her. She said she thought it was incriminating

" and wanted to know if he wanted it torn up. MARX said he didn't care what she did

Bpiag. v '
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si+th it because he didn't-feel it was incriminating end the girl said she would .
tear it, up anyway. MARX said that 411 of this talk about the telegram sounded like
a shake-down to him. o T N

\ - * . ! -

- Getting back to his trip to San Francisco he said that when he ~ -
+rr ved he ran into CHAPLIN on the street several days later and that in his mind
‘e felt that this was the reason BERRY hed wanted to' go so badly, just so she "
cc2ld meet CHAPLIN., - o - ' . co

‘ i MARX said that during his association with her she was constantly -
¢.sking him for money. It was his recollection that all he had given her was $10.00
"at one time. She also seemed to move from one eddress to another quite freguently.
-ARX said that he doesn't recall PAUL GEITY's name being mentioned by her at all,
"although she said that she had some friend back in Oklehoma. ~ ° '
‘ MARX was asked to describe the girl fram his agssociation with her. ,
He said that she was undoubtedly flighty end rather emotional.: However, she seemed
to him to be a typical girl who came to Hollywood for a film career eand when the
career slipped through her hands it caused her to do many things that she undoubted-~
ly would not otherwise have done. He said he knows nothing about her character, of ¢
than emotional instability. He said that he believes the girl is an excellent
actress. He said thet he has a very high regard for her drematic ability and that
he believes she could be a success in pictures. = e o "

"

’

: - With regard to CHAPLIN, MARX said that BERRY had told him that she
hed been signed to a contract with the Chaplin Studios; that CHAPLIN had taught
Ler how to act, that he had bought ‘a play for her -and that she loved him very much.
#7RRY, however, told MARX that CHAPLIN never wanted to be definite about anything
as fer as the play was concerned and that he kept stalling her off on the subject
o naking a picture. ‘She also told him that CHAPLIN beat her up but that in spite
¢ that she still loved him. cy AT | S

‘ .- MARX went on to sey that when the publicity first broke in the -paper

" about BERRY after she was in jail, which was in about June or July of 1943, a
man contacted him and said he represented LOYD WRIGHT, CHAPLIN's attorney. T
individual made a date with MARX and they met and talked in MARX® oar in fr

e .

of

-

- 330 -




(A 31-5301 - e

tve Hollywood Canteen. ‘At this time HARX said thet he +told WRIGHT's representa~
tl e substantially the same infor;nation_ as that whiph is set out above.

MARX also said that a few months ago TIH DURANT called him on the.
tc eshone and asked him to have lunch with him. MARX placed this time as just
v + re DURANT was going to New York. DURANT left for New York three days after
£+ ir conversation and MARX also recalled that there wasz no i{ndictment returned
ot this time. When they met for lunch DURANT apologized for his previous comver-
sation on the telephone and gpent most of the time talking about a picture that
he, DURANT, was going to make. He wanted MARX to suggest some possible stories

he could use and MARX said that he wouid do this.

A}

MARX had previously told agents when they first came into his office
that ‘DURANT had called him and had asked him if they couldn't get together, ‘since
DURANT had heard that MARX had been subpoenaed. UARX said that DURANT told him
"1f we can get together I think I can spare you some of the ordeal of testifying.”
DURANT also said "I don't know how you got into this" but MARX pointed out that
that statement obviously is not true since DURANT had called him on the telephone

after the beating up of BERRY. DURANT wanted ‘to see;,'lyme. thet night and MARX

seid that he had arranged to have DURANT eall him at his house and arrange for &
neeting; however, when MARX went home he talked it over with his wife and they were
e little suspicious of DURANT end therefore went to the movies so that they )
wouldn't be home when DURANT called.. MARX said he knows that DURANT called him
‘three times since then, but that he hasn't seen him yet. MARX said that it wds his
jmpression from the conversation with DURANT that DURANT was trying to get over %
the idea that he, MARX, aidn't have to testify to everything he knew and that hse,
'DURANT, could fix it up so that it would be easier for MARX when he got on the

- gtand.

At the conclusion of the interview MARX recalled one more incident
where he had seen BERRY and that was at a party with NICKEY NAYFACK, former

_ assistant to L. B. MAYER, and a party of gseveral other people. MARX said this
occasion was @& farewell party for NICKEY and that in trying to get together &
croup of girls he hed teken JOAN BERRY to the party. The party was held at the

Peachcombers. ¢

MARX expressed his willingness to cooperate in every reépect to get
this case and seid that on the following Monday morning he would

+re facts in )
ds of her appointment for a screen test and would soO

-}, e.deavor to locate the recor
odvise the agents.

MARX advisedr agents immediateiy on their starting the interx:iéw
with him that he haed been subpoenaed by JERRY GEISLER. -
ﬁ,} -4 "MARX 'telg'phonically contacted Special Agent S on the
/Dorning of March 20, 19L%; about 10:15.A. M.  He advised he had checked with the
office of LILLIAN BURNS, whq, had handled arrangements for giving BERRY a soreen

test. He said that she has a book which roflects that BERRY read some lines the

) 331 o | / |
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*irst tinL in 1940, which was probably some time before June, and that s Y.,
zed up bs a girl who hed great possibilities, was totally untrained and in
5f a year's training. . a-fi?"’%kf%'

e gty ut e d S

. ks
3

There were also two slips of paper which reflected that the
.- set for & screen test with BERRY in June and July of 192 and-that same
+¢ 2u requested by SAM VMARX. Also, there is notation to the effect that .
scen introduced to BARRY WELSON in July, 19h2. . L

I'ARX explained that usually when a screen test 1s arranged fopr it
+akes about ten days to complete it, but in this instance he recalled that BERR
had appointments, then broke them and the matter stretched out over a’ month,’:",’"-ﬁ,o
recalled he went to New York in July, 19,2 and left word the test ahoult‘i'befg
cleted before he returned. ihen he got back he found that they had not been made

and that BERRY had broken several appointments. . ‘

MARX volunteered the information that on lkarch 17, 1Lk, he saw TINX
DURAUT and that DURANT was particularly interested in whether BERRY had said .in <
the summer of 1942 that she was through with pictures and was going back to New, :
York. IARX told him that she had never made such a statement to him. 7 MARX ‘sa
that he also remembered and told DURANT that BERRY did get in touch with-him on¥y
the phone and spoke of having been to Hew York and that CHAPLIN had wented heg"-'
hear his speech, but she didn't hear it. - J Ly

DURANT told WARX that they, meaning GIESLER and his investigator
had a lot of information on the girl's background, but didn't know whether they
would be able to bring it into evidence. Also that they were going to’ produce:
evidence reflecting that CHAPLIN sent her to New York in October, 19L2, because
ghe had caused him so much trouble and he was trying to got rid of her.<’ After}
all DURANT told MAKX, CHAPLIN admits having en affeir with BERRY in Los Angeles))
as vwell as others. e el

B AR
3

It is to be noted that MARX was not called by the defense'tq"‘ ;
in the recent White Slave trial in insthnt case. ., ',,_M,I‘?i" S5

TPLK VARVER

7 iness Address - Warner Shoe Store : )
3!.: South Broadway, lLos Angeles CL

*.Tephone HUtual 0922

i "Tijence Address - 1233 East TLth Street
los Angeles, California »
{No telephone) : ) NS

On March 17, 194, Agents stopped by the ‘arner Shoe ,Store,ﬁ' :
at 3L5 South Broadway, sbout 3:00 p. m., and mede inquiry for VARK WARNER.
. - : L : R SRR
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wzre advised he was out, but was expected back within thirty minutes to an hour.

(1 their return, the writer inquired of & man who wes standing in the 1obby of the

c-yve if he was MARK WARNER, and on being told that he wms, Agent advised him ‘

t.a. Agents were with the FBI Office and desired to talk with him at their office. - °
"+~ "ER replied that he would be glad to, whereupon he turned the store over to an

ot :‘:n‘bznt nemed BEN and accompanied Agents to the Bureau office, where they arrivei

D Vi :00 Pe me ‘ . : o ’ ; : . S .

Upon arrival, the writer inquired of him if he was aware of what the

Biceau might bk desiring to talk with him sbout, end he replied that he was not.
"hereupon he was told that it was understood that he at one time kmew JOAN BERRY,
who was connected with the CEAPLIN-BERRY case, end for that reason interview with
him was sought. Immediately WARNER expressed himself as wondering if it might not
be better before he said anything to get in touch with the attorneys for CHARLES
(YAPLIN. WARNER continued that representatives of CHAPLIN, whem he later identi-
fied as GEORGE WOODS and & Mr. HALL, had talked to him., He didn't know whether he
should tell Agents what he knew about BERRY or not, end seid that he was taking
that position not because he was trying to protect CHAPLIN, nor because he had any
perticular desire to hurt BERRY, but he said he had to think of his own position.
Agents told him at the outset that he did not have to make any statement, and-that
" it was just up to him as to whether he said anything or not. He first said ‘he felw
" like calling up CHAPLIN's attorneys and asking them what he should ‘do,.and then whe:.
‘he was ssked why he should call them he chenged to saying he guessed he better call
his own attorney, HAROLD C. ADANS, and seek his advice. WARNER did place @ call to
_ADAMS, TUcker 4181, but he was out; and left word for ADAMS to cell him as soon as
"he came in. Again at 5:00 p. m. he called ADAMS, but he had not returned and at
this time he told the receptionist that he was at the FBI Office, and she assured
him that she would endeavor to get hold of Mr. ADAMS and have him call., When WAKNEV
left at 6:50 p., m. ADANS had still not called, however, Agents talked with him over
that intervening period and considerable information was furnisheé. “Also during
interview he talked with someone at his store on two occasions, telling where he was
and he also talked with the bookkeeper whom he had Pequested tp be present that
evening in connection with the final winding up of his business,

WARIER had a subpoena jssued to him in behalf of JERRY GEISLER,
et sorney for CHAPLIN, requesting his appearance in Federal Judgs J. F. T. Q'CONNOR's -
Court, 2:30 p. M., March 22, 19LL. This subpoena was issued the 6th of March, 19y
‘ani signed by EDWIN L. SMITH, Clerk, by IRWIN HAMES. S
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" on Yarch 29, 19L), WARNER testified in Federal Court in Los Angeles
on behalf of the defense in the Vhite Slave trial in instant case. WARNER 's
testimony was limited to the fact that he had met BERRY and was acquainted ‘with
her. - i,

‘

MRS. GERTRUDE E. BERRY . |

10362 Mississippi Avemue - .. ,
West Los Angeles, Californie L :
Telephone CRestview b6-2650

Mrs. BERRY is the mother of the Victim.

: Mrs. BERRY has apparently been very cooperative with investigating
agents but it has been noted that she has a rather inquisitive mind and is con-
stantly asking agents details of how the investigation is coming. The Victim
also informs agents that when she comes hame from an interview with the agents or

with the United States Attorney, Mrs. BERRY always wants to know the full details.

-3[5-
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. During the course of this investigation agents have had. occasion
to talk with Mrs. BERRY on numerous occasions. However, she was interviewed:
formally énd elso for the Pirst time on November 26, 1943, in the office of
JACK IRWIN, Victim's former civil attorney, who was not there during the
interview, At this time Mys. BERKY furnished the following information:

. JOAN BERRY attended the following schbolg: .St.. Catherinefs Academy,
Hew York Citys St. Rose of lima in New York City, and New Town High School,
Long Island, Hew York, where she graduated when she was ‘eighteen years old.
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After her return to New York, JOAN worked for awhile with CEUBB &
" S0NS, New York, an imsurance compeny, ‘68 & typist. . She ‘was ‘employed there
during most of 1939 end up until May of 1940. It was at this time that she
came back to los Angeles, California, end met J. PAUL GEITY. In October,
1940, JOAN returned to New York, and Mrs. BERRY places this date because it -
was during this month that Mrs. BERRY's mother died and JOAN had ‘returned
for the funeral. JOAN stayed just & few weeks and then went to Mexico from -
New York, eround Christmas time 1940; lirs. BERRY recalled that JOAN made
the trip to lexico by herself and stated she could have secured the money
from J. PAUL GETTY, although she does not know this to be a fact. " JOAN then
went to Los Angeles from Mexico and later went to Mexico again and again re-
turned to Los Angeles. . -irs. Bl.RY was not. completely clear as to the exact
times of BERRY's trips back and forth from Mexico to los Angeles and she
stated thet she does recall, ‘howeter, that JOAN came to New York once from
Mexico when her step-father had a mastoid operation in April, idhl. - -

In May, 1941, JOAN signed her contract with Chaplin Studios and
shortly thereafter ceme back to New York to get her mother to bring her to
Californin, This time JOAN had an sutomobile and Mr, and Mrs, BERRY drovs
back with JOAN in July, -1941. Mr. BERRY, however, did not come all the way -
with them, and they left him in Denver. JOAN and her mother came on to Los T
Angeles and togk an apartment at the Beverly Green Hotel on Shirley Flace,
just off Olympisc, near “the Fox Studios.; Iater on Mr. BERRY also ceme to Los
L Angeles, but be only stayed with JOAN and her mother for a few days. Mrs.:

{5 o BERRY. explained at this time he wes supposed to be travelling as a salesman .
end as yet she wasn't eware of his bad check activities. JOAN and her mother '
stayed for about a month at the Beverly Green Hotel eand then moved to 9921
Robbins Drive. During this period JOAN was receiving checks for $75.00 a week
from the Chaplin Studios and it was also while they were residing at this
sddress that they learned that Mr. BEKRY was wanted by the police for pessing:
bad checks, Mrs. BERRY stated that the detectives contacted her several

times while residing on Robbins Drive in an effort to locate her husband.

ver husband was a Fugitive for about seven months eand was finally apprehended

in May of 19)2 in New Mexico and brought, back to Los Angeles, where he was
sentenced to prison. - o T - ‘

November, 1¢hl. CHAPLIN was working on +the "Gold Rush" at this time and he

Mrs,. BERRY stated that she met GHAPLIN for the first time in, /

gent & car up to the apartment for JOAN end her mother and they went down to
the Chaplin Studios where she met CHAPLIN. Hrs. BERRY recalled that at this’
meeting CHAPLIN told her how much talent her daughter had and that she would
eventually be a big movie star, i : ' : '
’ T e, -
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_ On January-2, 1942, Mrs. BERRY went to Reno, Nevada, to secure a
divorce from Mr. BERRY. Mrs, BERRY stated that the reason for her wanting
this divorce was because she had learned that her husband was wanted by the
police and she felt that if he were arrested it would reflect on JOANis movie

'g}?eer. Mrs. BERRY also advised that JOAN accompanied her to Reno in:
~January but JOAN only stayed a few days and Mrs. BERRY stayed about six

~

weeks. JOAN had just received $1,000. Christmas bonus from the Chaplin Studios
and had given her mother most of the money in order to help her get a divorce.
Mrs. BERRY also stated that she had talked the matter of cbtaining a divorce
over with Hr. CHAPLIN and that CHAPLIN had thought that it was a good idea in
order to lessen the scendal, since her husbard was a Fugitive. ifrs, BERRY
recalled that she had publication against har husbend in the paper and had

to wait a period of thirty deys. She therefore went back to Reno, Nevada, in

" April end secured her divorce .w April 18, 192,

Vith regard to the two abortions performed on JOAN, lirs. BERRY
stated that in October, 1941, which is the date of the first abortion, that
JOAN said she was going away for a week and made no statement to her regarding
an abortion, At the time of the second abortion in Jenuary, 1942, Mrs., BERKY
stated that JOAN again said nothing to.her at the time but that she hag since
learned about it and she feels that this abortion was performed while shé. was
away in Reno, Hevada, and that was probably the reason that both JOAN and Ta
CHAPLIN were anxious for her to get away. JOAN has since told her mother that
TIM DURANT personally took her down to .the doctor for the abortions.

R X - . L ) »

‘lirs. BERRY recalls that when she was in Reno, in April, 192, obtain-
ing her divorce, JOAN called her on the phone and told her that CHAPLIN had
bought the play "Shadow and Substance" for her. lrs. BERRY ceme back to Los
Angeles and shortly after her return JOANW told her that CBAPLIN was too slow

in getting production started with Wer picture and that she desired to work

for another studie., In day, 192, Mr, RLEVES, CHAPLIN's Studio Menager, talked
to Mrs. BERRY on the telephone and -told her that JOAN was in his office and
wanted to break her'contract./ REEVES apparently didn't want JOAN to break the
contract and requested that Mrs. BERRY talk to JOAN end see if she couvldn't
persuade her to chenge her mind. Mrs, BERRY told RKEEVES that JOAN wes twenty-
one years old and knows her cw: mind and if she wants to brsak the contract
thet is up to her. The contrzct was broken and JOAN went %o Metro-Goldwyn~ ~
Mayer Studios and tried to get a screen test, Mrs. BERRY did not know whether
the screen test was ever made although she does recall that between Mayiand
October, 192, JOAN often rehearsed for the screen test with IETRO. Mrs.

~BERRY also stated that bstween May and October, 1642, JOAT still saw CHAPLYE

quite frequently aithough she wasn't under contract to him. Hrs. BEEF

stated that she knows that JOAN saw CHAPLIN during this period because she
recalls a speech that CHAPLIN made one afternoon over the NBC natwork to

Mg e S
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‘gdison Square Garden and”the evening following the speech she and JOAN went

1o a concert at the Hollywood Bowl with CHAPLIN, MINNA WALLIS, end TIM -
{URANT. They all sat together in CEAPLIN's box end Mrs. BERRY recalls that at .
the intermission Miss “ALLIS and TIM DURANT kidded CHAPLIN about the speech that

‘ ‘e had made that aftermoonm.

on October 2, 1942, JOAN and her mother took s trip to New York.
CHAPLIN was also going to New York a few days later to make a speech at Madison

Square Garden and JOAN and her mother picked up their reilroad tickets at the
Chaplin Studios and went to the station in JQAN's car. . :

S ‘Mrs. BERRY steted that upon her arrivel in New York with JOAN, they
both went to Mrs. BERRY's home in New York. JOAN stayed there only a few days

»nd then went to the Pierre Hote. She told her mother that she had seen CHAPLIN
snd she slso said that she and CHAPLIN went out together to a night clud in New
v6rk. Mrs. BERRY stated that while in New York, Mrs. BERRY stated that while in
Tew York, JOAN also saw J. PAUL GETTY's attorney,DAVID HECHT. She advised that she,
:irs. BERRY, met HECHT for the first time on this occasion and that at the time of
+he meeting HECHT had a cold and was confined to his room at the Pierre Hotel
_when she and JOAN went up to see him, Around the 29th of October, MNrs. BERRY re-
celled that JOAN returned to Los Angelses. After her return, NMrs. BERRY recalls
that JOAN often called her long distance from Los: Angeles. ' AN

Same time during January, 1943, lrs. BERRY stated that JOAN returned

+o New York. She had some money at that time which she said she had received
+rom GETTY's attorney in Tulsa. JOAN stayed several weeks and then returned to
Los Angeles. . : . ' S

Mrs, BERRY mdvised emphatically that no one in New York had contactec
her and told her that JOAN had been arrested and was pregnant. She stated that
she first learned of this when she saw the publicity in one of the New York papers
in Mey of 1943,  lirs. BERRY said thet she came out to Los Angeles immediately and
that she used her own money end she appeared to be unduly incensed to have it
suggested that anyone else would furnish her with the money. " On the way to los
Angeles, HMrs. BERRY stated she wired JOAN from Chicago at the Sanitarium in los -
ingeles, where JOAN was confined, : o

on May 2, 1943, Mrs. BERRY seid thet she slso called JOAN from El
“aso, Texas, but ascertained through this call that JOAN had left the Sanitarium.
She arrived in Los Angeles on May 25, 19,3, end immediately called JOAN 15 “attorney, /”\
Judge HOLLAND. JOAN was in HOLLAND's office at the time end they ceme down to:/
gether to meet Mrs. BERRY at the station. ‘
v Mrs. BERRY stated that she knew TIM DURANT and MINNA WALLIS were
friends and that Judge HOLLAND told her that MINNA VALLIS did not retain him. -

;
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‘OLLAND told ifrs. BERRY that when he saw the facts of the case he went over

%o JOAN's side., HNrs. BERRY also advised that she did not trust BOLLAND and
stated that she saw in one of the New York papers that EOLLAND had asked the

" Judge to have her daughter run out of the state. MNMrs. BERRY recalled that
EOLIAND drew up two agreements, which JOAN refused to sign and that shortly
thereafter HOLLAND tendered his resignation from the case. However, Hrs. .
BERRY advised that she learned that JOANW hed signed some papers before she got
there, giving HOLIAND a certain percentage of any money received froem CHAPLIN.
After HOLIAWD's resignation somecne recommended JOEN IRWIN a3 an attormey and he
was retained. - L ' :

o With regard to JOAN BERRY's relationship to SAl MARKS, the Producer,
Mrs. BERRY explained that SAl MARK's uncle, MOE, was married to Mrs. BERRY's
‘sister, AGNES. Mrs. BERRY alsc stated that she, Krs. BERRY, has two brothers,
DANIEL McLAREN, who owns the DANJEL McLAREN RESTAURANT, 123 East L7th Street,
New York, and ARTHUR McLAREN, who is in partnership with DANIEL in the restaursii
business. ' o

Mrs. BERRY was slso asked if JOAN had ever to0ld her that GEITY wes
the father of her child and lrs. BERRY edvised that JOAN never had made thie
statement to her. ' i N o : S
. ‘%b
In conclusion, Mrs. BERRY made the observation that.the District -
Attorney's Office had made considerable investigation regarding ‘JOAN's relation-
ship with CHAPLIN, especially with regard to the abortions and had failed to do

anything about it.

MARIA B. DeGUARDA

Scaman Second Class
Tnited otates Navy - Viave
Cuarters G (Friendly Hall)
Arlington Ferms, Virginie

Miss DeGUARDA is a girl who met the Victim in the latter part of
April, 1943, at the Chateau Elysee Apartments on Franklin Avenus in Hollywood,
California. At thet time Miss DeGUARDA was accompanied by one BILL CASTLE and
the Victim was accompanied by SAMUEL HARKS. Thereafter she saw the Victim
almost nightly up to about September 19, 1043, when Miss DeGUARDA joined the
taves, R ' S R R

_ _ Miss DeGUARDA was interviewed on November 24, 1943, at Arlington,
Virginia, and the results of this interview are set forth in the report of

Virginia.

Tihes - . . N

'g,?a/ Special Agent _, November 26, 1943, at Richmond,
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- . NS RUESCH

Tckingham Hotel s
.\~ York City - .

'.')-.'u A.“A .o AA ,‘ - . -

. RUESCH is e Swiss allen who ceme to this country for the first time
in December of 1938. He returned to Europe and again visited the United States
sn October of 1939, staying a few months and ‘made his f£inal entry into the
United States on August 19, 1940. He is a writer by profession and is believed
to have had a substantial private income from investments in this country.

He ie & friend of VASCO BONINI and he, RUESCH, met JOAN early in November,
1942, Thereafter he and BONINI took her out on several ocoasions. According to
RUESCH he left Los Angeles on February 5, 19,3, and went to New York City, vhere

»

RUESCH was interviewed “twice in Hew York City in commection with

‘instant case, which interviews are reported in the reports of Special Agent

dated December 1, 1943, at New York City, and December 23,
1945, at New York City. ' T ' . '

' It is to be noted that RUESCH was subpoenaed by the defense in the
White Slave trial in instant case and testified in Federal Court at los eles,
California, on Harch 29, 194y, at which time he testified that BERRY had cche to
his apartment early in the morning of December 31, 1942, in a disheveled condiw
tion. This was in conflict with the information which he had given Agent
to the effect that this date was in the last few days ‘of November, 1942, or the
first part of December, 19L2. Agent -thereafter testified in rebuttal to
RUESCH's statements on the stand. . ; o -

LIONEL VASCO BONINI
Private, United States Army
“T{TZ9712625, Company B
Z8th Training Battalion
TFRIC, Barracks 2624

. %% Custer, Michigen

BONINI is an Italian alien and also a friend of HANS RUESCH, who met
JCAW BFRRY in Decembe~ of 19li2. He and RUESCH both took BERRY .out on several
occasions and he lest saw BERRY in about May, 1943, just prior to her arrest

by the Beverly Hills Police Department for the violation of her probation. BONINS l

‘was interviewed at Fo-t Custer, Michigan, in connection with this case, Yihich

interview is reported in the report of Special Agent — dated Decemb -
10, 1943, at Detroit, Michigan. It i to be noted that BONINI was subpoenaed by
the defense in the recent White Slave trial end testified in Federal Gourt at

los Angeles, on Merch 30, 1L,

- ~ *
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CECIL COAN :

Tueinese Address: 1040 North Las Palmas -
follywood, Californis

Telephone : GRanite 2111 .

Fome Address: 6015 Graciosa Drive

Hollywood, Californie - ‘
Telephons: Giledastome 2490  ~ ° SR

' S e

FLORABEL MUIR, "Daily News" correspondent, this oity, advised the
writer on January 10, 194);, that she obtained information that CECIL COAN,
presently employed as & secretary at United Artists Studios, had some infor-
mation concerning TIM DURANT. Subsequently 1UIR telked to him because COAL
was after her to.be interviewed, and she emplified the above statement by
saying that it was COAN who took MINNA WALLIS to the Los Angeles County Jail
on the ocoasion when she visitei JOAN BERRY there. o , :

On January 15, 194k, COAN was interviewed in his offices at United
nd the writer. He is employed as a sec-.

Artists by Special Agent
retary in the office of GEORGE BAGNALL, one of the Vice-Presidents of United

Artists. The Studio is located at 1040 North Ias. Palmas, Hollywood, tele~-
phone GRanite 3111. COAN's home address is 5915 Graciosa Drive, Hollywood,
telephone GLadstone 2).;90.. - K ; -~

5

T

" COAN is an Englishmen, who wes employéd at United Artists Studio:

first by TIM DURANT himself. DURANT was put on at the request of CHAPLIN as
an associate producer. He wag getting 575 per week. Yot having a secretary,
DURANT arranged things so thet he ocould get one -and it was COAN who was hired.

‘ With reference to instant case, the following is the information in
the possession of COAN: On a date which was placed by COAN as the Tuesday
following BERRY's arrest in May of 1943, which would be May 11, TIM DURANT
came in his offices at United Artists about 9:30. He said it was DURANT's

. custom to stop at MINNA 7ALLIS! house on the way in to his office from his
ranch., On this particular morning he sald that "MINNA will be by in a few
minutes and I want you to go down to the County Jail with her. It's con-
cerning the BERRY thing." COAN said he asked TIM, " het are we going %o
do - spring the girl?" He said TIM laughed, but didn't say anything. On -
their way down to the County Jail, CGAN seid he and IIINMA talked in gen-
eralities snd nothing was said concerning JOAN BERRY. However, he sald,
™7e both knew what we were going for.” :

After they got to the County Jail, MINNA went upstairs and he hung
around the lobby downstairs. He estimated she was gone about one and a helf
hours. .hen she came down and they drove back to United Artists in her car,
the only thing she said with reference to BZRRY was that she "had a difficult
time." On the way back to the Studio, COAN said he observed that she was

- R . . .
B 2R RS . -
P . - b
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1

-.iving erratioally, and had a grim expression on her face. When they got back
observed that she talked to TIM DURANT through the window for a short period
- time and then she left. Later MINNA oalled TIM back on the phone. He :
1 zht it was about an hour after she had gone. It is %o be noted that at
+ s time COAN was handling all of DURANT's calls for him as they would come
~£{ the switchboard. o L :

On the day before, which would be May 10, DURANT was in United

Artists Studio and COAN recalled that there were frequent phone cells for
DURANT and from him with MINNA. Fe estimated that she was calling him practical-
ly every hour or so. Although he did not listen over t he ‘phone, on one occas-
jon that day COAN said the door was open between his office and DURANT's and
he heard DURANT mention the names of GRIFFIN and HOLLAND. During these days
in May from the 10th until after JOAN was out of jail on the 12th, 1943, COAN
gaid that there were approximately ten to fifteen phone oalls a dey betwreen
DURANT and WALLIS. L~ ! '

~ COAN apparently was quite familiar with the details in this case .
and he had always supposed that instead of Dr. qaving been the one ’
who performed the abortions on BERRY that it was one Dr. 1n feoct,
COAN hed & notation in his day book which reflected that on May 12, ou3,
DURANT had an appointment with @ for a conference and dinner. COAN said
that had been calling frantiocally nearly a dozen times that day, trying
to get hold of DURANT. He thought perhaps i} bad some definite connectién
with this case. ' v I

ie -
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MICHAEL R. POPOVICE

West reet -
los Angeles, Callforni
7o telephone

.

Prior to the time that ANDREY DAHL was employed as & second man in
the Chaplin home, information has been received that MICHAEL R. POPOVICH, 1836
Test 75th Street, los Angeles, worked there for a short time. The writer checked
with Mrs. FCRCH's Placement Bureau, 6533 Brighton Tay, Beverly Hills, BRedshaw
22743, who handles domestic help for many Hollywood femilies, and she advised
., that her files reflect that he ~as living at 8307 Van_Ness in Inglewood, THorn-
weld 5853; that he is e Servian wao hed lived in this city for twenty-five years
and that he was doing defense work. > B . B
On April 5, 1ok, POPOVICH appeared at the Bureau Office and was inter-
_yiewed by Special Agent (INNENNNNEED At that time he stated he had been em=
ployed at Chaplin’'s home during. the months of November and December of 1di2.
Se advised this Agent he remembered JOAN . BERRY visited CHAPLIN and in particular
one occasion when she beceme inebriated and tried to disrobe, resulting in'heg -
being evicted from the house. POPOVICH stated he is presently employed at the.:
DOUGLAS "IRCRAFT COMPANY, El Segundo Branch, and will be glad to’'furnish any
information he has. ' ' ) :

P

Wo Go BARMORE ' ‘ . . - B )

Second lieutenant, Air Corps , o - A o
Victorviile Army Alr Field ' '
Vietorville, California

. Informetion reached this office thet in October of 1943, the above-
nemed officer was in touch with CHAPLIN and his attorneys, at which time he
" offered to furnish informetion in vhich he thought they might be interested. )
Tt is not known whether BARMORE was interviewed nor whether he is still attached
to that base at Victorville. T ‘

‘rs. ELIZABFTH BANNI K : ',
50 North Sycamore ’ ’ -
T>11lywood, california. -

. _ This woman was Manager of the apartment house at 9709 Olympie Boulevard,
Reverly Hills, at the time HANS RUESCH was living there in December of 1942,

It wes she who let BERRY into RUESCH's apartment on New Year's Eve and talked with
her and was aware of her assooiation with RUESCH. She was subpoenaed by the

defense at the time of the Mann Act trial end took the stand to testify she was
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‘anager of that apartment and that KUESCH lived thére.' She was permitted %o say
nothing more. The above address 1s her present residence and she has not been
interviewed by the govermment. - N ' g .

t

ifrs. MARY HALL -
Tormerly at 9921 Robbins Drive

" Beverly Bills, California -

N

: This woman was Manager at the apartment at 99521 Robbins Drive, -

Beverly Hills, Californie, where JOAN BERRY lived with her mother during 1941

and 162, BERRY has advised Agents that she was friendly with- lirs. BALL and

thet on one occesion after she had been to CHAPLIN's home and had been beaten

by CHAPLIN and LURANT she went back to the apartment and MARY HALL saw her condi-

tion. Thereafter a friend of lrs. HALL, according to BERRY, called the CHAPLIN

residence and told the butler that CHAPLIN had better quit doing such things

or something would happen. Further, thet it is understood that Mrs, HALL listened

in on a telephone conversation between JOAN BERRY and TIM DURANT, during which

conversation TIM DURANT admitted he had beaten her up. =~
 After JOAN BERRY left the Beverly Hills Hotel in November of 19,2 she

visited with Mrs. HALL end wes also in touch with her when she was staying ‘ak

the Beverly House Hotel in December, 1942. It is possible lirs. HALL gave her '

some money to help her pay her bill at that hotel. Following BERRY's arrest in”

¥ay of 1943, Nrs. HALL was also intouch with BERRY. . She was aware of BERRY's be-

'ing treated at the Garden Grove Saniterium, 801 West Garden Grove, Garden Grove,

3 California, Telephone Garden Grove 38L. BERRY's doctor during this period was
“C . | / |

In an effort to locate Mrs. HALL, Agents contacted Mr. and Mrs. STEWARD
SHIRKIE, Apartment L, 9921 Robbins Drive, Telephone CRestview 65965. The .
SHIRKIES were interviewed on March 16, 19y, at which time they advised that they
were presently managing a group of apartments at that address. They advised they
have lived there since September of 1943 and that the building is owned by a ¥r.
LEE 700D, who could probably be located at CRestview 61087. The SHIRKIES advised
that they did not know JOAN BERRY and were not living there while she was there.
The SHEIRKIES advised thet Mrs. HALL was no longer living at 9921 Robbins Drive and
that she hed heard that Mrs. HALL is presently living with her daughter, somewhere
in Hollywood, Mrs. SHIRKIE stated that the occupant of Apartment No. 2, Mrs.
., C. WACFTELL, knows where lirs. HALL is living but has never told her, Mps.
<HIEKIE the exact address. DMrs., SHIRKIE recalled that lirs. VACHTELL t0ld her that
JOAN BERRY was a good friend of Iirs. HALL's daughter. Mrs. SHIRKIE also edvised
_ that she had learned through Mrs., WACHTELL thet Mrs. HALL apperently knew a
- great deal about the JOAN BERRY case but didn't want to get involved and that wee
vhy she had not left a forwarding eddress. Mrs. SHIRKIE further suggested that

N e . . a
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_perhaps & Mrs. MARY HUGHES is the oldest tenant at 9921 Robbins Drive and perhept
she would know something of JOAN BERR{'s residence there. ‘

Mrs, SHIRKIE was able to locate an old receipt book which reflected
thet JOAN BERRY occupied Apartment No. 6 and paid eighty dollars a month. It
wes also noted that Apertment 5 was occupied by MERRILL PYE. , '

At the conclusion of the interview with the SHIRKIES, Mr. SHIRKIE
remembered that there were several suitcases down in the basement, one of which
belonged to the BERRYS. Agents and Mr, SHIRKIE proceeded to the basement, where »
a suitcsse was located, which from its contents was definitely identified as be- ‘
longing to JOAN BERRY. Mr. SHIRKIE allowed Agents to teke this suitcase which ;
was taken to BERRY's present resu‘ence on Mississippl Avenue and turned over to
- her and her mother immediately thereafter on the seme day.

o~
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vaDA C. RUSSELL, Matron - !
fos Angeles County Jail
Hell of Justice _
'o3s Angeles, California .
“'elephone - MUtua , Ext. 2542

Mrs. RUSSELL was interviewed by Agents on January 25, 19LL in

her office at the County Jail. She advised she has been,employed at the Sheriff's

- Office for about twenty years.

' : Mrs. RUSSELL obtained the records of the jeil, which reflected
that a visitor's slip had been made out for EINNA VALLIS to see JOAN BERKY on lay
11, 1943. -This slip was signed by V. L. DRUMM, Deputy Sheriff. Mrs. RUSSELL ex-
plained that this meant that WALLIS had obtained permission to visit JOAN BERRY
through the Sheriff's Office jt.+1f, end did not come up directly. This slip has
on it the period of time from 11:45 a., m. until 12:05 p. m., however, MNrs.
RUSSELL explained that WALLIS was there longer than that, She recalled having
heard FLORABEL MUIR and BEDD? HOPPER telking and arguing, but was not definite
on the conversation between them. She did recall that UfUIR had told VALLIS that
" CHAPLIN had gotten away with such things long enough. She recalled that FLORABEL
MUIR did use her telephone and talked with HEDDA HOPPER. She remembered.that
somewhere in the conversation MUIR had observed that there was only one girdl,
PAULETTE GODDARD, who hed managed to best CHAPLIN. RUSSELL recalled that before
»INNA VALIS left on this first visit the newspaper-reporters had made quite a -
scene in the course of their talking with BERRY, and were milling about the
- women's quarters of the jail. RUSSELL seid.she did not overhear any conversation
between MIVNA “ALLIS and JOA' BERRY. ' ‘ )
: The records of the jail slso reflected that a. visitor's slip had
been issued at 5:00 p., m. on May 1}, 193, for Judge CECIL D. HOLLAWD to see JOAN
BERRY. This slip reflected that he was seeing her at the request of NMINKA WALLIS,
who was listed as "a friend." This was signed by VILLIAMS, the gate officer. It
was observed that on the back of this visitor's slip sppeared the handwriting of,
it is believed, MIITNA TALLIS. The same bears her name and geve the address of the
Celiformnia Bsnk Building in Beverly Hills. Tt is kmown that this is where her
agency office is in connection with her association with Feldmen and Blum, actors'
agents, : :

Matron Mrs. MABEL GUILLIAMS, who signed the slip admitting Judge
HOLLAND and MID VALLIS, was not available for interview, lMrs. RUSSELL“said
that she would telk with her end if she hed overheard any of the conversatiom,
she would edvise Agents. . : .

The booking officer when BERRY was brought in at 10:00 a. m.
on May 8, 1943, was JEAN LicCARTNEY. She is presently working 'in the transporta-
tion department of the Shegiff's‘Office, telephone MUtual 9211, Extension %635.

§..
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: ‘The records of the jail elso reflect that on May 12, at 9:20
~, ms Judge HOLLAND was admitted to remove JOAN BERRY from the County Jail. One
2USSELL was the officer who admitted him to the jsil, and the only other visitor':
s1ip which appears pertinent to this case was one reflecting that MARIA DE GARDA
seme to see JOAN BERRY on May 10, 1943, and sccording to this slip she was there
from 2:0h to 2:2L po me- , - ce e

With reference to BERRY's presence in the County Jail, Mrs.

RUSSELL stated that she was a cooperative prisoner, did not cause any trouble, .
appeared to be able to sdapt herself to her surroundings, but with all that she
was considerably upset. She said she talked freely with the girls in the tank
in which she was confined, and “nld them 21l about CEAPLIN being the father of
her child. RUSSELL also remembered that BERRY had told others in the jzil that
she hed been living at CHAPLIN's and frequently went out on parties to homes of
other movie personalities with him. However, she said that it was apparent that
she did not mix too well with them, 8o she used to stay at home when CHAPLIN.
went out and when CHAPLIN ceme back sometimes they got into en argument which
‘gventually resulted in his being tired of her. RUSSELL stated that she rece lled
no conversation being repeated to her wherein BERRY had stated that anydngzelae
was the father of her child. , o ' , R

During the exsmination of the slips reflecting visitors admitted
to the Jail, the name of EELE! ROCKOFF ABRAMS was noted. Mrs. RUSSELL wes asked
if she recalled that prisoner and she seid that the neme wes vaguely familiar,
but she could not identify her. It will be recalled that information reflects
that BERRY told ABRAMS that GEITY wis the father of her child, and also that she
wented an abortion. RUSSELL elso stated that at no time did she ever heer of
BERRY stating that she wanted an sbortion. : :

‘&aQ- LT
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LODWIG F. GRIMSTEAD, Credit Manager

Ambassador Hotel _
Fome Address - 1907 West Sixth Street

Tos Angeles, California - e AN

: On March 9, 19, Agents interviewed Mr, GRIMSTEAD in his office
at the Ambassedor Hotel.. Agents had previously contacted GECRGE HARRIS, Assist-
ent Manager of the hotel, who advised he knew nothing about BERRY's stay there
other then the fact that she had been registered thers, and referred Agents to
¥r.. GRIMSTEAD. ' o : v . ' o

. ‘Mr. GRIMSTEAD made aveilable the records of the Hotel, ‘which
reflected on November 27, 1942, Victim, under the name of JOAN BARRATT, registered
-t the Ambassedor., She gave as h.r address 630 Vest 158th Street, New York City.
The reservation book was checked by Agents end it failed to reflect that she
hed had any reservation before coming in. She was assigned Huerta 18 as her room.
This is a small suite located in one of the bungalows. Her bill amocunted to
1226.65, end examination of the account reflected that she was charged for e room
through the date of December 9, 19L2. GRIMSTEAD explained that it appeared that
she had probably actually left the Aubessador on the Tth of December, 1%2,# but
she was charged for the night of the 8th. The records reflect thet this bill wes
raid on January 5, 19i3. ‘ <,

Vihen BERRY registered at the Hotel she signed registration blank
No. 238, and RAY FREEMAN was the clerk who registered her, She came in and peid
46,29 on Friday, November 7, 1942. FREENAN was interviewed by Agents and he only

‘recalled that she had received a great many telephone calls. It was his recollec-

tion that somebody in pictures, whose name he recalled phonetically as "MITSKY"
or "NITSKY" was one of her frequent callers. He was asked if it might have been
one MARX and he said he thought perhaps it was,

BERRY's record at the Hotel reflected the following teléphone
calls: ' I ' '
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GRIMSTEAD when first interviewed, stated that he recalled that <
two or three months £go two men ceme out and interviewed him about BERRY's stay
at the Hotel. GRIMSTEAD said that they told him they were with the FBI and that
he turned them over to EDDIE TRANTOW, House Detective, A few days later GRIM-
STEAD said two other men who properly identified themselves as Agents of the FBI
ceme out to see him and he happened to mention that previously it appeared that
the FBI Agents had been checking on BERRY. GRIMSTEAD recalled that the last two
named said that there had been no investigation being conducted by the Bureau on
BERRY at that time. GRIUSTEAD suggested that Agents interview the former steno-
grapher at the Credit Office, lMrs. WIWIFRED WOLDEN. He said that she would know
where the records with reference to BERRY were placed, because he understood they
were not in the regular file. So, before examination of the records as set out
above, Agents interviewed Mrs. NOLDEK. ' : )

Mrs. WINIFRED WOLDEN, 803 South Catalina, Los Angeles, telephone
FItzroy 5460, resigned her position with the Ambassador approximately one month
sgo. She had been there for a period of seven years. -She explained that the
records with reference to BERRY had been placed in the Credit Office and*when
Agents returned they were immediately located. )

With reference to two individuels inquiring at the Hotel about
BERRY, NOLDEN recslled that one man came to the Hotel around the first of March,
1943, showing his credentials reflecting that he wes with the FBI. He wanted &
1ist of the telephone numbers made by BERRY while st the Hotel. NOLDEN said she
recslled looking at his credentiels end seeing the signature of J. E. HOOVER,
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Director of the FBI. She explained she lkmew the signatute well because she had
seen it numerous times when Mr. HOOVER was stopping at %the Ambassador. NOLDEN
caxd that she pulled the records reflecting telephone calls made by BERRY and
‘ne definitely recalled his sitting at her desk making a list of them and
cbserving that some sixteen telephomne cells had been made on one day, . She des-
cribed this men as middle~aged, brown hair. NOLDEN thought she might be able
to identify the mani o . - : -

NOLDEN also recslled that Captain W. . WHITE, Beverly Hills
Police Department, called her in May, 1943, to msk her one question. After con-’
siderable thought she believed that that question was %o ascertain the dates
when BERRY checked into the Ambaseador end when she left. His call to her was
about the time that the newspapers in lay of 1943 carried the stories about
RERRY's relations with CHAPLIN. NOLDEN said she called him back and furnished
him the information asked for., ‘

, NOLDEN stated that ROBERT ARDEN celled her in Jemuery, 19L3 %o
make inquiry ebout BERRY's bill at the Ambassador and to verify the fact that
they were holding some of her luggage. At the time ARDEN said he would take care
of her bill at the Hotel. "She said that he first asked to have the luggage sent
to the depot where the payment of her bill would be made. He explained that he
wes in a hurry and when she refused to handle the matter that way, some manhgeme
to the Hotel, paid her (irs. NOLDEN) the bill, and she turmed over various luggpze
to this man. She remembered that it was delivered at the Wilshire door. In
pictures of ARDEN which have since appeared in the newspapers, Mrs. NOLDEN said
that the man who called for.the baggage and paid the bill was not ARDEN. NOLDEN
didn't even recnll whether she gave the man a receipt due to the fact he was in
such a hurry. She remembered that this incident occurred just before lunch time.

NOLDEN also recalled that some police officers from Los Angeles,
who she said could have been the District Attorney's investigators, also inguired
of her about various telephone calls. HOLDEN said that GEORGE HARKIS, Assistent
Menager of the Hotel, told her that someone hed callsd him and made the statement
that ELATWE BARRIE wanted to pay JOAN BERKY's bill at the Anbassador. This she
remembered was three weeks sfter BERRY had gone. This party had not left her
pumber with HARRIS. NOLDEN seid that before BERRY actually left the Hotel, her
clothes had been packad and' she remembered that Mr. SCHVANKE, who was then Credi™
Vanager, had been asking her for money in payment of her account, which was rumr .7
to quite a figure. WNOLDEN said that BERRY did not try to leave the Hotsl with b
beggage before settling ups NOLDEN seid that BERRY caused no trouble while at
Ambessador and no complaints were registered which ceme to her attention., She ua:.
she was always a lady, NOLDEN wes told that it was understood that two men clel. ‘

ing to be from the FBI end checking on BERRY's records there had been a% the Hot "
: - j : . i
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round about two months aftér BERRY left and that GRIMSTEAD, who was then the

r wdit Menager, had called the FBI and been told that this organization was making
., investigation, HOLDEN baid she knew nothing of this incident and pointed out
.+ 4t GRTI(STEAD did not comeé to the Hotel as Credit Mamager until about the first
¢ Yarch, 1943, | ' . , A

' LOUIS SCHVANKE, who was Credit Manager of the Ambassador at the-
time BERRY stopped there, is now employed by the J. E. BENTON Management Corpora-
tion, Sixth and Hill Street, los Angeles, telephone TRinity 7023, He resides at
2l),1 Lanterman Terrace, .los Angeles - unlisted telephone mumber NOrmandy 73L3. -

He left the Ambassador March 1, 193 to go with the Management Corporation, which
owns and operates the Ambassador Jotel. He was in Mr. GRIMSTEAD's office at the -
time Agents were conducting their dinquiry st the Ambassador and was interviewed.

He examined the records snd advised that when he observed that she was running &
charge of $30.00 for massages at the bathing pool in back of the Hotel, he told
her thet she would have to make some payment on her account. However, SCEWANKE
pointed out that he never personally saw her or talked with her, but made this
request of her over the telephone. As he recalled, scmebody down at the pool had
t0ld him she was supposed to be getting into the movies and had come out to:the
West Coast from New York. When she left, SCHYANKE said that they packed her =
belongings, forwarding some eight or nine peirs of shoes and a couple of dresses.
He said he pulled the files and began calling various numbers which had been called
by BERRY: It was his recollection that somebody from a studio had came in and paid
her sccount and that this resulted from his calling and talking to someone who had
an Arizona exchange telephone number.

SCHYANKE remembered that several weeks after the BERRY bill had
been paid at the Hotel some investigator who did not show eny sredentials, made in-
quiry of him concerning her stay there. SCHWANKE said he told this man he had
sever seen BERRY; that her bill was paid up. As far as he knew, SCHWANKE said
3ERRY wes always a lady when at the Ambassador, and he pointed out that the only
reason he happened to check on her bill and request money was beeause she had not be
:yere before and was delinquent. He remembered that when he celled her on the
-ncne she said she was expecting & check., He called the next day and said he told' ;
- or he would have to have the money, and then she disappeared. SCHWANKE -said that :
:. 55 usual for the Credit Office to ask for payment when the person is not known £
nad when $100.00 worth of charges are added to the scoount, and especially charges f/‘
“ike a massage bill which, he pointed out, is = luxury. L

CHARLES DONNELLY, Bell Captain at the Ambassador, was contacted by
Agents and he advised that he did not recall BERRY»

' \

B R TR - ’ ) R
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Captain GEORGE JANATSCH, who vas the Captain of Room Service at the
Ambagsador, was sugpested by NOLDEN as someone who might have recalled BERRY.
FREEMAN, however, pointed out that Captain GEORGE JAWATSCH wes always in the
witchen and would not-heve been in position to see her or know anything about her.

. . LUCILLE MoBRIDE, who resides at 932 South Maripose, telephone
DRexel 9551, is the maid who was on duty et the time ‘BERRY was at the Ambassador
in the bungalow in which her amall suite was located. Agents interviewed her and

she definitely recalled BERRY's stay there. She said that BERRY talked to her

e great deal, telling her that she was hiding out because she was supposed to be
in New York. BERRY showed her a clipping reflecting that she was supposed to make
-8 picture for CHAPLIN. BERRY told her that she was under contract to CHAPLIN and
thet she had to stay in most of the time. MoBRIDE recalled that on one occasion
she heard scme men talking with BERRY in her room. .She remembered that BERRY had
observed that she did not know any soldlers, a great many of them having been.
around the Hotel at that time, and they were discussing that fact. MoBRIDE said
that BERRY was rather quiet at all times, did not cause any disturbance, and
seemed to her like a nice, friendly girl. McBRIDE suggested that perhaps BERRY
might have had aome night service from the maid who was working nights, whe she
jdentified as one PAULINE or one ANN. McERIDE said that.in connection with the
contract with CHAPLIN, BERRY told her there had been some trouble about "it, but
she did not explain sny further. Cne morning BERRY was gone, she having éﬁid
nothing to her about plaming to leave. . McBRIDE said that the only others sround
there who might have remembered her was one "SIG", the houseman. She said he
mentioned to her on one occasion that he had seen BERRY's picture in the paper
and recognized her as having been at the Hotel. '

EDDIE TRANTOW, Chief Fouse Detective, was not at the Ambassador on
March 9, 19, but was interviewed there on March 11, 14y, It is recalled that
GRIMSTEAD said that he sent some men who said they were with the FBI in inquiring
about BERRY to TRANTOW, TRAUTOW stated thet he did not recall anyone ever having
approached him and making inquiry sbout BERRY's stay at the Ambassedor. When he
was ssked this question he hesitated for e moment a8 if he were thinking and then
replied "I don't belisve anyone did." TRANTOW was asked if while she was at the
Hotel she came to his attention in any way and in the same manner he replied the':
he might heve seen her in the lobby. He wes not sure. TRANTOW said he did not
Xnow where her room was while she was at the Hotel. TRANTOW was specifically
asked if he knew GEORGE WOODS and HERBERT BALINER, who, a8 it is kmown, have
been conducting en investigation in behelf of CHAPLIN and his attorneys, and he
replied that he did not. TRANTOW endeavored to explain that his positigﬁ there
in the Hotel was such that if any law enforcement officers inguired of him sbout

some guests, he first had to olear the matter with GEORGE HARRIS, Assistent Man- .

ager. He told Agents that he would not furnish -any information unless he did so.
From past experience the writer knows that this is not true. TRANTOW professed
not to lmow anything about anybody ever even having been at the hotel ingquiring
about BERRY's stay there. =In.conversation with JOAN BERRY subsequent to Agents’
inquiry et the Ambassador, she advised that VASCOE BONINI came down to the Ambas:
sador to see her on one occasion while she was there.
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C. C. SMITH, Credit Manager

Biltmore Hatel

515 South Olive Street
Telspnone - Michigsn 1011
Tos Angeles, California

AN

. " On March 15, i9ll, Agents interviewed SMITH in his office at the
Biltmore Hotel. At this time SMITE made available the records of the hotel
relating to JOAN BERRY, which reflected the following informationt

The Biltmore Hotel registration card reflects that the victinm as
 ifiss JOAN BARRATY, 630 VWest 158, Street, New York City, registered at the Hotel
on November 25, 19L2 at 12:58 p. m. There is, however, another stamp on the
registration card which shows the time of registration as 1:0; p. m., November
26, 1942, SMITH pointed out that there is only six minutes difference between
these two times and stated that probably the card was put in the stamping machine
twice and that it is possible that BERRY could have stepped awey from the desk
for 8 few mimutes and then returned sgain. It was further noted, howsver, that
the ledger sheet of the Hotel reflected the time as 1:0k p. m. on Novenmber 26,
1942 end this is probably the correct date and time. She occupied Room 8326 at s
rate of 38,00 per dsy. Rocm Clerk No, 12 registered her and SMITH was unable to
ascertain who this olerk was, since he is no longer an employee of the Hotel.

- On the back of the registration oard there are the following
‘motations in handwriting, which SMITH identified sz his:

MCHAPLIN STUDIOS, Beverly Eills Hotel. 5' 8"
‘red--comp., Freckles, 30, silver fox. LA opr. L5."

SMITH explained that he was not sure where he got this informetion
since it has been such a long time since it was written, but he said that he
either got it from the Beverly Hills Hotel on the telerhone or from Lieutenant
COPPAGE of the Los Angeles Police Department. He could not explain what the
"IA opr. 45" meent. S

SHMITH went on to say that he never actually saw the Victim while
*he was registered at the Hotel, However, he recalls that while she waswthers
someone in the Hotel beauty parlor called him end said that BERRY wes getting -
2 message and thet she had mentioned that she had formerly lived at the Beverly
7ills Hotel snd that they wers holding her bags. SMITH considered this unusuel.
irasmuch as she had registered from New York City, so he telephoned the Beverly
%ills Hotel and spoke to somsone on the desk who verified that Hotel was holding
her bags. SMITH then got i& touch with Lieutenant COPPAGE of the Forgery Deleil

-
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o° the Los Angeles Police Department who told him that BERRY was the step-daughter
o a man nemed JOHN BERRY, who had a lengthy record as a’ hot check artist and who
v ¢ previously been apprehended and brought back to Les Angeles, where he was

_ sentenced to Folsom Penitentiary. SMITH stated that he immediately recalled JOHN
JERRY a8 an individuel whose pictures had appeared on numerous hotel bulletins;
thet, as a matter of fact, at the time BERRY was brought back to Los Angeles,
SMITH had gone down to the railroad station with the officers and had talked to
BERRY for some little time. SMUITH explained that he cocasionally does this in
order to familiarize himself with the modus operandi of eriminals who defraud
hotels, ) T e T T '

A In view of these ciréumstances, 'SMITH seid that he then went up to
BERRY's room end locked it eo that she couldn't get in. However, when BERRY  came
‘out of the beauty parlor she wen. to the desk and peid her bill in cash, 8o
SMITE said he then went back to her romm and tock the lock off of the door,
inasmuch as she was paid up to date. Shortly after this she checked out and as.
far as SMITH knows, she caused no disturbence at all while she was at the Hotsl..

SMITH #lsc made available the original ledger sheet of the Hotel,
mmber 516069, which reflects the same information ag previously set out with
respect to her registration. This shett, howsver, shows that she checked cut on
November 27, 19L2 at 3:59 p. m. - She paid her total bill of $10,95 in cash. ‘

. SMITH also made available the reéords of telephone c#lls nade by
BERRY while at the Hotel, These are as follows: '

.

- .lieutenant R. R. COPPACE - o - ,
' Tos Angeles Police Deyp rtmemn: '
- City Hall ‘ .
Los Angeles, California

M. o e,
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With reference to the above-mentioned interview with SMITE, while
‘gents were talking to SMITH, Lieutenant COPPAGE came into his office and at
this time he verified that SMITH had called him about BERRY in November, He
‘further verified that he was familiar with the activities of her step-father,
JOHN BERRY, and was slso scquainted with Mrs. BERRY and JOAN as a result of his
investigation of JOHN BERRY. COPPAGE stated that the Burns Detective Agency has
a file on JOHN BERRY running bdack for twenty years. " BERRY -apparently has been
passing bad checks all this time, but until shortly before his apprehension he
was never identified definitely. COPPAGE described him as a "typical Jew sales-
man.” He said that BERRY's method of operation was to register at two hotels at
the same time in a town and if he got in trouble with one hotel he could always go
to the other. COPPAGE said that when BERRY was arrested he indicated that he had
e great deal of affection for the Victim. COPPAGE also said that he had found
Mrs. BERRY very uncooperative ir his efforts to locate her husband. During the
conversation COPPAGE mentioned thut after SMITH had called him he had called
Captain W, W, WHITE, Beverly Hills Police Department, inasmuch as Captain WHITE
and some of the other officers had assisted the los Angeles Police Department in -
their efforts to locate JOHN BERRY. It was COPPAGE's understanding thet WHITE
vad gotten in touch with one IAMBERT O'NEIL of the Beverly-Tilshire Hotel with
‘regard to JOAN BERRY. ST L : ' :

A} ;*&b.

= -

o

CLGA MELTON, Proprietor .
Biltmore Beauty Shop L R
" Biltmore Hotel . | ‘

Los Angeles, California -

Home address - 659 West Gage: Avenue

Ios Angeles, california

Telephone - Fleasent 19463

. OLGA MELTON was interviewed in the office of Mr. SMITH, Credit
iienager of the Biltmore Hotel, on March 15, 19hL, by Agents. At this time MELTON
had with her the records of the Beauty Shop, which reflected that on November 27,
192, JOAN BERRY, who had Roam #8326, had en appointment for a body msssage at
2:30 p. m. Thie is the first record that the Hotel had of her being in the Beauty
Shop end MELTON recalled from general gossip about the place that at that time
3EZRRY had told of her being a protege of CHAPLIN, NMELTON gaid that HELEW KIRK,
the masseuse who worked on BERRY, at that time told the other girls of her con~
versation with BERRY. Howsver, seaid KIRK was dismissed September 13, 19!4 and
“ELTON believed that she war presently working at the Knickerbocker Hoteli The
records also reflected that on April 20, 1943, BERRY had en appointment at the
Biltmors Beauty Shop for a lody massage at 9:00 a. m. She was then occupying
Room #1012l; and the sppoinimeat wes made by BERRY under the neme of MNrs, MARSH.
HELEN KIRK, masseuse, workod on her and MELTON seid that gossip among the girls
vas that when BERRY endsavored to moke an appointment for 1;:00: p. m. that
* T b RO . % '
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‘ernoon for another body massage she was refused treatment by Madame RAYMONDE

© 1EN, who was then the proprietor of the Beauty Shop and who is now at the

» 'ty of Paris Beauty Selon in San Francisco, Celifornia. IMELTON said it was her

- nderstanding, end SMITH verified it, that they were of the belief that BERRY
as trying to abort her child, BERRY had told KIRK that she was pregnant.
""ELTON believed that Ladame RAYMONDE got in touch with Dr. tho was
' and he recormended that the second treatment not be given.
HELTON said it wes rather unusual for anyone to have two body massages in one day.
W offices ere in the Pacific Matual Building. , :

HELEN KIRK

211 Witmer Street

1los Angeles, California
‘Telephone - MAdison 8370

. . Miss KIRK was interviewed et the Knickerbocker Hotel, Hollywood,
Califomia, where she is presently employed as & masseuse. She advised that she
recalls JOAN BERRY coming into the Biltmore Beauty Salon in November, 1942, for a
massage. At that time KIRK stated that while BERRY wes in the sweat cabinet she
casually mentioned that she was having some kind of trouble getting her baggage
and eutomobile from the Beverly Hills Hotel. KIRK recalled that she called. this
to the sttention of one of her superiors. BERRY alsge mentioned at the time.thgp
she had been under contract to CHAPLIN, but gave no indication of any malice to-
wards him. KIRK stated that this was about all she could remember of BERRY's

statements in November, 1942, , :

KIRK recalled, however. that BERRY again came into the Biltmore
Hotel Beauty Shop in April, 1943. By this time she was more familiar with BERRY
end BERRY told her that she was going to have a baby. KIRK expressed surprise,
caying thet she did not know that BERRY was married and BERRY said that yes, she
kad married an Army Captein in Kensas. BERRY then told her of her experiences at
*rmy Posts in Kansas and described several wild parties that she had been om.
%1 3K recalled particularly that BERRY mentioned that the Chaplain of the Post had
als;0 actively engaged in these parties. BERRY also comnmented at this time re-
zarding her pregnancy, explaining that it was necessary for her to get frequent
massages in order to kesp her figure for pictures which she intended to make,
later in the day BERRY éame back again and wanted another treatment on the same
day, but KIRK mentiomed to her boss, Mademe RAYMONDE, that BERRY was pregnant and
Medame RAYMONDE would not ailow her to give the treatment end cencelled ‘BERRY 's

appointment. :

i ~ KIRK also recailed that BERRY was very vindictive towards CHAPLIN
at this time, saying that CHAPLIN had ruined everyone's life that he had touched.
BERRY elso seaid she was golag to try to reachsome kind of an agreement with

Map. 7 e %4
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CHAPLIN, but she did not elaborate ‘on this statement. . At this time BERRY
veationed to KIRK that she had been in jail, but KIRK was unable to recall what
_ail, except she thought that it was scmeplace in the South. KIRK stated that
'+ RY did not mention enything about CEAPLIN being the father, Neither did

she give any jndication that she wanted to get rid of the baby and, on the con-
trary, seemed very happy over the prospects of having jt. It was KIRK's re-
sollection that BERRY wes not wearing a wedding ring at the time.

: KIRK stated that she had not been contacted by any other investiga-
tors and has not seen BERRY since April, 1943, but she did state that about &
week age she wrote a letter to BERRY with no address other than Hollywood, ]
California, saying that she, KIRK, wes presently employed at the Knickerbocker
Hotel and would be happy to see her. v _ oo

With further reference to BERRY's presence at the Biltmore Hotel
in April, 1943, Agents examined the registration card which reflected t Miss
JOAN BARRY, 630 West 156th Street, registered there on April 19, 1943 at 16:59
. m. She checked out the following day. Her bill amounted to $11.36. 0Om the
" 19th at 7:0L p. m. she called CRestview 50525, which is CHAPLIN's telephone. At
9:20 a. ms the following morning she called CRestview 62782, which is the number
of FINLANDIA BATHS, WOMEN'S DEPARTMENT, 9026 Sunset Boulevard, los Angeles, and -
again called CHAPLIN the same day. 1t is noted that on the telephone slip,
although the charge was made to her room, there appeared the name Mrs. MARSE.

’
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VEY HOLAHAN
. » CHERLES CHAPLIN -
135 Summit Drive .
sverly Hills, California
“¢lephone - CRestview 50525

¢

_ On February 8, 19lli, Agents interviewed HOLAHAN, the CHAPLIN
chauffeur, in the Los Angeles Field Office. It was explained to HOLAHAN that
he did not have %o meke s statement if he did not care to, however, he said he
was perfectly willing to give any and all information in his possessions - ’

- HOLAEAN advised that he has been employed et the CEAPLIN household
as a chauffeur since lay 19, 1942, Prior to that time he was employed as &8
chauffeur for e Mrs. EEATH, now residing in Beverly Hills. BHe stated that he
was born in Chicago, Illinois, on December 31, 1889. ' '

) HOLAHAN further advised that when he came to the CHAPLIN household
in May of 192, CHAPLIN was elready acquainted with JOAN BERRY. He observed
her on several occesions when she came up to the CHAPLIN house and took sun baths
and appeared to be reading or studying perts in plays. At that time she drove

= her own cer. He remembered that he had taken BERRY and CHAPLIN out to restaurants
Eﬁﬂi for dinner about three or four times, and recelled that these places were Ramanofs  °
g Chesen's snd The Players. He would usuelly take CHAPLIN and pick up JOAN, who “at.
that time was residing at en address om Robbins Drive in Beverly Eills. HOLAHAN
steted thet in his opinion BERRY was a very emotional girl, subject to periodic
flere-ups, and that 'on one particular occasion she got into an argument with
CEAPLIN and got up and walked out of Romanoff's restaurant. HARVEY took her home
and then had to go back and get CHAPLIN. , '

HARVEY stated that CHAPLIN has three pleasure ocars, one station
wagon and three trucks, which HOLAHAN referred to as the Studio fleet. Be explain-
ed that these are all registered in the name of the CHARLES CEAPLIN Studios.

HOLABAN advised that CHAPLIN did not give him the impression that
+e was in love with JOAN BERRY, but rather that he only wanted to make an aotress
ot of her. He said that he observed no signs of affection perticularly on the
part of either BERRY or CHAPLIN, and that altheugh they would often havé argu-
. ants and would not speak to each other for a few days, he attributed this to the
artistic temperaments of both of them. . =N

CHAPLIN and BERRY saw each other periodically up until the time
they went to New York in about October of 1942, according to HOLABAN, but he
said that he did not see JOAN after she got back from New York until about the
middle of December, when she came up to the CHAPLIN house with a gun. BOLAHAN

. -
fo T SN

- 377 -




1A 31-5301

“

.ted thet he was in the house at this time and that he didn't actually see her
s person, but that he heard soms comment from members of the household that ghe
+ tusre, snd the next day EDVARD the butler, told him that she had come up
<27 trrsetened CHAPLIN with a gun. - '

The next incident that HOLAHAW recalled regarding BERRY's associa~

“*¢a with CHAPLIN was on the night of December 31, 1942, On this occasion MAX
‘ATT, the husbeand of LOIS RUNSER, CHAPLIN's bookkeeper, had been smployed by
CHAPLIN as a night watchman. HOLAHAN stated that he did not knmow what instruc-
tions WATT received nor from whom, but he stated that he, EOLAHAN, did not instrue’,
“ATT at 811 with regard to how he should handle JOAN BERRY if she ceme up to the
house. HOLAHAN further explained that it was his night off and that he went down
to the Fulton larket where s woman friend of his, LOIS RUNSER's sister, is employ-
ed. She was taking inventory and HARVEY stated that he helped her. At about 9:30
P. m; he received a phone call from VATT at the market, at which time VATT said
"I have lfiss BERRY here. ‘hat shall I do with her?" HARVEY stated that he repliec
"I don't know" but he then called kirs. VATT, who elso said that she didn't know
what to do with the girl. HARVEY said he lmew that CHAPLIN was at Chasen's
restaurant so he went down to Chasen's and had either lir. CHASEN or the head
e waiter call CHAPLIN cut on the sidewalk. A He told CHAPLIN that JOAN BERRY was up
';J;J at the house and that MAX VAT was with her, end he asked CHAPLIN what should be

' done with her. He stated that CHMPLIN just shrugged his shoulders and wived ris
erms end said "Ge:t her out of the house., I donit want her in there.” HARVE/.
stated that he does mot recall CHAPLIN telling him to call the police. N

HARVEY then went to the CHAPLIN house around 10:00 p. m. and when
he arrived VATT told him that JOAN BERRY had been there, that he had sat her dow¥x
in the kitohen for some time, but that she had used the pretense of going to
the bathroom, had turned on the wete. in the bathtub and had jumped out of the
window and disappeared. HARVEY stated that he and WATT spent about half an hour
or so looking for her, but were unable to find her anywhere around the premises.,
JARVEY then went back to the Fulton tarket and later returned to the CHAPLIN
case and went to bed. He recalled that ~ATT came in, woke him up about 2:30
v, m. end told him that JOAIl BERRY hed been picked up on the other gide of town
.24 wes presently in the Beverly Hills Jail. Ee said that he took no action

ther than going back to sleep. '

The next morning HARVEY stated he heard nothing more about the case
navt thet EDVARD told him that at about midnight he had roceived a call from
0.3 in which she said that she was going to commit sulcide. EDVWARD ha@ﬁdone
~othing about it end hed gors back ‘o bed. HARVEY further stated that hé did not ’
se2 CEAPLIN when he came home from Chasen's. ,2,/’//

HARVEY did r~sall, however, that on the night of December 31, léhE,
he had been given JOA! BERIY's fur coat, which she had left with the taxi driver

'.L'..,;u‘,- <., ) S
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'n lieu of her taxi fare, and which the taxi driver had ultimately left with

AY TATT, the watchman. HARVEY kept the fur coat in his room overnizht and next
.crning EDWARD came down and took it up to his room. HARVEY said that he never
sw ARDEW or DURANT around on Jenuary 1, 1943, but recalls that he did hear that
JOAN had been released a day or two later. ‘ ' '

The mext incident that BARVEY could recall was in May of 1943. He
stated that on the day before JOAN's mrrest, which was May 6, 19,3, Captain
W, W, WHITE of the Beverly Hills Police Department came up to the CHAPLIN house
in a squad car and stayed around for & few hours in an effort to catch JOAN BERRY
while she was there. HARVEY says that he knows this because he was working ian the
garage end WHITE came up to him and told him that he was looking for JOAN BERRY
end that she was wanted for violation of her probation. It was HBARVEY 's recol-~
lection that Ceptain WHITE had come up to the house on two occasions and stayed
e few hours prior to JOAN BERRY's arrest om May 7, 19h3. HARVEY further recalls
that on the 6th of May, 1943, he saw JOAN BERRY at the CHAPLIN house near the
swimming pool., HARVEY was out in front of the house waliting for CHAPLIN and he
set the time at about 8:15 p.'m. Vhile he was waiting, she came up to him and
seid "Yeu don't like me, do you?" He replied "I don't dislike you." She. then
esked him to take her someplace in CHAPLIN's sutomobile, that she was feelihg
siok. He said that he couldn't take Rer in the car, but that she did appear to,
be ill, and ANDREW, the second man, callbd a taxii Vhen the taxi arrived, JOAN
was lying on the sidewalk and appeared to have fainted. TWhen the taxi driver
gaw her, he refused to take her in the oib, so HARVEY took her in his own car
to NAX WATT's house. BERRY had not told him where she was residing, and he stated
+ at he learned from lirs, ATT that she was living at the Chateau Elysee Apartments
' ARVEY had gone in to see Mrs. 'IATT and left JOAN in the car, and when he return*
-3 she was not there, so he went back to CHAPLIN's. At this point HARVEY remember -
¢d that when JOAN had come up to talk to him from the swimming pool, he noticed
+iat her wrists had been scratched as if she had been trying to commit suiclde,
but he observed that the scratches were only superficial end had hardly drawn
blood.

After BERRY had run away from the car in front of Mrs. VAIT's
house, HARVEY, as previously stated, came back,  to CHAPLIN's, but BERRY returned
about 2:00 a. m. HARVEY at this time was sleeping upstairs, but MAX VATT was on
duty s & watchman and had called her into the house. Agein she told him that
she felt as if she were mbout to faint, so HARVEY took MAX VATT's car andisince
he now knew her address, he drove her to the Chateau Elysee Apartments. She and
1AX WATT sat in the back of the car. UWhen they arrived he offered her $3 or §4
since she said she had no money, but she refused to take it, saying that she
needed at least $60. HARVEY, however, was of the opinion that she had previously
accepted 15 cents from him for bus fare.

Mo e - v < R
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' HARVEY further advised that in thinking back on dates that TEITE
.5 at the CEAPLIN house before the yirl was arrested, he was positive that he
.-c there on the morning of May 7, 1943, and it is his impression that WHITE
_as also there sometime on Hay 6, -1943. HARVEY stated that he kmew no more
about the cese, other than he heard that after BERRY had gotten out of jail'in
'ay and was also out of the hospital, she came up to the CHAPLIN house again,
vut he knew no details regarding this and stated that it was just something he
had heerd in conversation esround the house. ' 3
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CHESTER B, CALDAELL, Manager
Yew Carlton Hotel

TZ5 South Figueroe Street
Tos Angeles, Californie

: on March 20, 19LLi, the above advised that he had been the manager
of this hotel during May and June of 1943, and thet he was presently still ser-
ving in this capacity. ' :

T He stated that BERRY had come to the hotel without any baggage,
anc had been msked to pay for her room in advance which she did. He advised that
she continued this policy for a peried of four or five #ays, and on one occasion
had to be reminded of this fact, and thereafter went to her room and returned
with the money. ’

He searched his records and advised that under Folio No. 13708
was reflected the faot that BERRY hed registered under the name of MARY L.
SPENCER on May 20, 19L3, and hagd been assigned to roam 328 during her entire stay.
He advised that after she had been at the hotel for about four or five days;%‘she
was joined by her mother who also brought in luggage, and that both of them stayed
until June L, 19L3 on which date the original publicity on the paternity cese had
broken in the papers. .

CALIWELL stated that BERRY's conduct while at the hotel was exem-
plary in every respect, and thet she was an ideal guest., Ho stated that she had
no parties in her room, and had nevey been seen while under the influence of
liquor or narcotics, He stated that she came and went in s normal menner. He
sdvised that two men, presumably from the District Attorney's office, had con--
ducted a 1little surveillance in the lobby for two days, after which they con-
tacted BYRRY in person and thersafter held several conferences with her. He
stated thet two other men alsc called for BERRY in the lobby, but that it was
later ascertzined that these men were her lawyers. He advised that she never
had taken anyone up to her room before her mother had arrived and that she had
bean very careful to have these men call for her in the lobby.

: CALD'FLL stated that no other employees of the hotel knew BERRY, |
end that she made no friends with other guests. b,
CALTMELL advised that he had not been sontacted by anyone else
since the men for the District Attormey's Office had spoken to him. He stated
that no subpoeras had been served for his records, and stated that the registra-
tion card for BERRY could be produced if it became necessary. -

S LAy : “
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JOHN SCHLOTTE

-~

’ RBECK, Manager
Piaga HoWel of Hollywood '

»
5537 NorEK Vine SEFeo%

Hollywood, Ca

ornia

30th.

california.

'~ on Mareh 15, 19L) Agents interviewed Mr, SCHLOTTERBZCK at his
offices in the Plaza Hotel. At this timé he mede availadle ledger sheet No.
16089 and 16360, reflesting the registration of ¥iss JOAN BURRY, Beverly Hills,
She ascupied room No. 308 at a rate of $5.00 a day, Shs was reg-
igtered at the hotel from December 23, 1942 through December 30, 1cL2, On Dec-
ember 26, 19L2 she paid $20.00 on account. When she sheoked out the bill
amounted to 261.83, which was paid on January 2, 1943,

According to ¥r. SCELOTTERBECK, he a8 of the opinion that she

checked out on December 31, }9&2 since she is charged for the night of the

the following notations appsared on tha face of the ledger sheets:

Teléphone calls o=

Monday 1L
Thursday 10
- Priday - 2
. Saturdav 1
Sunday : 2
- Tuesday 1
Wednesday il

"Bags in C.OsD. room."

At the top of the ledger sheet appeared the notation Miateh « no

large charges. E. ELLISON." 'There is also & notation ™will beat us" initiasled

s 0
e e

The stamp on the face of the ledger sheet, which reflects the payment

of the bill on January 2, 1543, is also initialed "o, E." Mr. SCPLOTTERBECK

gtated that the initials E.E, are those of EARL FLLISON, former Assistant Maneger,
who has not been at the hotel for about a year, and who can presently be located
at the following addrsss: forivaete RARL BLLISON, Dibble General Hospital, ¥enlo
Park, California.

SCHLOTTERBICK stated that the following people were employed by

the hotel at the time that BYRRY was there:

W. S. COOPER, Assistant Manager, who is still employed
at the hotel. :

EE

WARREN ROCX. elerk, who registered JOAN BERRY.
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JOE DROWN, former manager of the Plazs Hotel, pres-
ently employed at the Clark Hotel, Los Angeles..

AL SMITH, clerk, who is still employed at the Plaza
Hotel. o _
GALEN BEATTEY, former manager, now located at the
lLaSalle Hotel, Chicago, Illinois.

VONROE FYRE PINCKARD, clerk, presently employed by
the Plaza Hotel. : :

FRANX B0OTS, odd job employee, presently employed by

. the Plaza Hotel.

SCELOTTIRBECKX further advised that he wasAserved with & subpoena

duces tecum two days ago by a man named WOODS and another men who said that he
represented JERRY GTISLER.. This subpoens requested thet SCHLOTTERBTCK appear in
Pederal Court on March 22nd at 2:00 P.X. as a witness for the defendant, and
that he should bring with him all records pertaining to the registration of JOAN

"’Q,B?RRY as a guest for the period from December 23, 1942 to December 20, 19h2, also

g“all records of telephone cells charged to the above guest.

SCHLOTTERBECK explained‘that he has only been at the hotel since

the first of December, 1942 and that he has no personal knowledge of BYRRY's

stay there.

He recalled, howsver, that about three or four weeks 2go ROBER

PPTEN came in to see him and said that he would like to have the dates of BRRRY's
arrival and departure from the hotel, SCELOTTTRBACK said that at first he was
unable to find the record, and ARDEN commented that this was strange, inasmuch

as ne had also been to the smbassador Hotel and they were not able to locatse

their records.

ARDEN said that he had paid BERRY's bill at both the Ambassador

and Plazas Hotels. SCHLCTTERBECK, after a jater search, was able to locate the.
records of the hotel, which were in the desk of W. S. COOPTIR, Assistant i'anager,
end he gave ARDEY the dates of BERRY's arrival and departure. )

These records had been put away by COOPER at the request of two

representatives of CEHAPLIY sbout three months ago. SCHLOTTIRBZCX and agents
then went downstairs to the hotel store room and endeavored to locate the re-
cords of BERRY's telephone ctlls while at the hotel. SCHLOTTTRBCK explained
thet the records had never been kept in any order and that for the past week or
two he had been trying to get them straightened out. He also said that he had
nade some effort to locate the records after he had the subpoena served on him,
but that he had been unable to do so.

After considerable searching the records were not located, with

the exception of one long distance telephone call record, which reflected a call
on December 26, 19L2 to Mrs. BERRY, New York City, WAdsworth %.5746, This call
had been okeyed by JOHN J. GARRITY, former assistant manager of the hotel,

P - - -
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ha:';: “some FBI agents" had come into the hotel geveral months agb and had talked
oRATTEY in an effort to get recoras of BERRY's stay- CKARD, however, WBS
nis informations stating that he did pot hear these sndividuals
11s that BEATTEY mentioned it to

1ves as FBI agents, put just rece

v m B :
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Private‘First class EARL £LLISON
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Tenlo Park, Ca ifornia
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Miss AMELIA FREY

1627 Worth Ogden Drive
T0s Angeles, California
‘Felephone: GRenite

Miss FREY advised that she formerly ran & rooming house at
1260 North Earper Avenue in Los Angeles, and had operated it from 1937 to
1941, She stated she had an average of eight roomers living with her at
that address. Miss FREY stated that she was from Connecticut, was single
and had made her living from operating a rooming house for the past seven
or eight years. : '

. She recalled that a short time before Christmas in 1938 JOAN
BSRRY had come to her rooming house at 1260 North Harper Avenue and had obtained
a room, which she remted for #3.00 s week. Miss FREY stated that she did not
i recall exactly, but believed JOAN was working in a dress shop at that time, but
| =, She was unable to think of the nsme of this shop.

She stated that JOAN impressed her as an average young lady at
that time and presented a fairly good appearsnce, but her appearance definitely
jndicated that she was in rather limited financial circumstances at thet time.
Miss FREY was unable to recall whether one of her other roomers had recommended
the house to JOAN or whether she had come there as a result of seeing a sign that
Miss FREY often put up in front of the houss when she had a vacant room.

" She stated that JOAN had told her about her family in Wew York
and mentioned writing to them regularly at that time, Miss FREY recalled she
had the opinion that JOAN thought a great deal of her family and talked a great
deal sbout them. She recalled that JOAY had very few clothes at that time and
that she believed JOAN was looking for work in motion pictures at that time,
without success.

Miss FREY made a search of any records she might have maintained,
but was unable to find & record indicating the exact date JOAF staysd at that
address, but as nearly as she could recall it she thought it was for e period of
about six weeks. She stated that JOAN behaved very nicely while she was living
et that address and was unable to recall any reprimands she had ever given to JOAN.

She stated that JOAY went out in the svenings with a young man
ococasionally, but that the young man had been introduced to her and had seemed
to be a very nice individual, She stated that JOAN always came in at a reason-
-ble hour and had never indulged in either liquor or smoking during the time she
stayed at the house, Wiss FREY mentioned that because of her New Inglend backe
ground she noticed such things sozewhat more then people who had gore experience
with the artistic class of people in the vieinity of Los Angeles.
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She stated JOAN did not look at all dissipated at that time and
behaved in every respect liks any other normal young lady of her age. She ade
vised that although JOAN was in rather limited financial eiroumstar es she paid
her room rent regularly, although ocoasionally it would be a day or two late.

: Miss FREY recalled that JOAY was of the Catholic feith and had
attended church quite regularly. She also recalled that JOAN did not assoclats
closely with any of the other roomers at the house and had never made any close
friendshins with other people who stayed there. Miss FREY recalled that & young
1lady named JEAN NEWMAF, who is presently employed as a stenographer at the
American Airlines Office, 6th and Olive, had stayed at this address during the
time JOSN was there, and because of the fact that Miss NEWAN felt sorry for
JOAY, she had given her & little Christmas gift during JOAN's stay at that house,
¥iss FRIY stated that Miss NERMAN contacted her occasionelly even yet, and had
mentioned on one occasion that JOAN had called the American Airlines Offices for
a plane ticket to Mexico after her case had attracted same publicity in Los
Angeles. She stated Miss NEWMMAN had talked to JOAK on the phone el that time
and that JOAY was acting somewhat tempermental because she was finding it some-
what difficult to secure reservations. Iiss FREY recalled Miss NER'AN telling

“«_her that NTWAN had told JOAN that she recalled her from staying at this address

and that thereafter JOAN had quieted down immediately.

. Miss FREY stated that JOAN had left the address of 1260 North
Harper to return to New York City, and reecalled that some woman from one of the
welfare agencies in Los Angeles had called at the house making a brief investi-
gation concerning the merits of JOAN's claim for assistance from that agency
in securing passage back to New York.

Miss FREY stated she did not recall any trouble JOAN had been
in at that time and could say absolutely nothing against the girl for anything
she had seen of her during her stay at that address. Miss FREY mentioned that
she had not been contacted by anyone else in connection with this case and indi-
cated her willingness to testify on behalf of the Government if it should becoms
necessary.
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JRNANDO CORTRIGHT, Executive Manager, and
3, B, WILSON, Assistant Manager

.everly Hills Hotel

Jeverly Hills, California

Mr. CORTRICHT and Mr. WILSON were interviewed by Agents to obtain infor-
mation concerning the records of that hotel reflecting the presence of JOAN BERRY
thereat. The ledger sheet reflecting BERRY'S presence at the hotel in November,
1942, together with other records concerning her stay there at that time could not
be located,

) The Boston Office interviewed EIWARD F. NASH, who was Assigtant Manager
of the hotel at that time, He is presently residing at 486 South Main Street,
Bradford, Massachusetts. NASH recalled the fact that records did exist reflect-
ing this particular stay; that he had pulled those records for some investigator
> during the time he was at the hotel. NASH was positive that when he left they
“«, were a part of the hotel records. He has not been with the Beverly Hills Hotel
“ gince the f£all of 1943i He also advised that BETTY MALOUF, his former secretary,
as well as BETTY LOU CRAIG, who is now Mr. CORTRIGHT'S secretary, would have some
information concerning BERRY'S stay there at that time. NASH advised that JOINE
ALTERMAN, former social hostess at the hotel and supposed friend of BERRY, has on
two occasions contacted him in an effort to secure the records of BERRY'S regis-
tration at the hotel in November, 1942, NASH said she advised that she had a
nersonal interest in BERRY.

JACK CALDVELL, former manager of the Beverly Hills Hotel, was interviewed
by the Chicago Office, and denied knowing anything about the disappearance of any
records and thought they should be in the hotel files., He also denied that he had
ever been interviewed by anyone concerning BERRY'S stay there. From information
available to this office it is known that CORTRICGHT was interviewed approximately
ten months ago by CHAPLIN'S attorneys! investigators concerning BERRY'S stay at
the hotel. ) :

During the course of talking %o Mr, CORTRIGHT it was ascertained that
GEORGE W. WOODS, an investigator for JERRY GIESLER, during March of this year just
TR prior to the Mann Act trial, was endeavoring to obtain information at the hotel
i concerning BERRY'S activities. 'He particularly wanted information concerning a
check received by the hotel in payment of BERRY'S bill, this check being sent to
the hotel from Tulsa, Oklahoma, by GETTY'S attorney.

HARRY STROMER, Chief Auditor of the hotel, was subpoenaed by both the
Goverrment and CHAPLIN for the Mamn dct Trial, but was not called,

The following investigation conducted by Special Agent —
g?c/ -covers the records of the hotel as known to date. . :
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%‘ Investigation at this hotel reflects that a considerable amount of the
records pertaining to JOAN BERRY'S stay there in November of 1942 are missing.

. ¢rom several interviewed, Agent was advised that not only had investigators for

tho District Attorney!'s Office made inquiry at the hotel, but also investigators

working in behalf of CHAPLIN. Miss WLRRCNE HEWING and BETTY MALOUF advised 4Lgent
GALLOW.Y that some one of those men must have taken the records.

The fbllowing jtems which ara‘pért of the records of the Beverly Hills
Hotel can be produced and will reflect the presence of JOAN BERRY at the hotel
during the month of November, 1942: Telegram from Chicago, Illinois, dated

guest registration history card, which shows that Miss JOAN BERRY stayed at the
Severly Hills Hotel from November 2 to 13, 1942, occupying Room 325, The regis~
{ration number was given as No. 356, but the Agent was unable to locate. the regis-
tration card, .

: The daily statement of occupancy which is prepared each day at this
. hotel reflects that Miss BERRY occupied Room No. 325 for the first time during
‘this stay on November 2, 1942. The statements of occupancy for the days following
November 2, 1942, show that Miss BERRY occupied this room until Tuesday, November
10, 1942, at which time she was locked out of her room. The occupancy sheets for
November 11 and 12, 1942, show Miss BERRY still locked out of the room.

Mrs. BETTY MLLOUF advised /igent that Miss BERRY had taken an overdose
of sleeping drugs on or about November 9, 1942, and the management of the hotel
had secured a nurse to take care of her, The following day Miss BERRY amd the
nurse went some place and Miss BERRY excused herself from the nurse and left with
some man. The management of the hotel resented this action of Miss BERRY'S and
consequently locked her out of her hotel room. Mrs. M/LLOUF advised that BERRY did
not stay at the hotel after this occurrence.

The records of the hotel show a number of meal and beverage checks signed
by Miss BERRY on the following dates: November 2, 5, 6 and 9, 1942. These checks
reflect that she was a guest of the hotel on these dates, and occupying Room 325.

Local telephone cells: The following vouchers for miscellaneous charges
- spe found in the records of the Beverly Hills Hotel: '

October 31, 19L2, as follows: "PLELSE RESERVE ROCH," and signed, "Miss JOAN BERRY"



5 A check record of the hotel dated November 2k, 1942, reflects that a
-~ . check was reccived on this date in the amount of $2,,9. from ROSENSTIEIN and GORE,
HMrs. MALOUF stated that this check

“ravn on the National Bank of Tulsa, Oklahoma.

;28 in payment of Ni
“ount was overpaid approximatcly $20.

ss BERRY'S account at the hotel and she recalls that the ac-
Mrs. MALOUF also -stated-that thay had no
-.turn address of the firm of ROSENSTEIN and GORE to which the overpayment might
 sent, so a statement was sent to Miss BERRY at her last known address, showing
Sometime later Miss BERRY called the

= eredit to her account for this difference.

iotel and inquired if there was some money there.
a:r account was overpaid and she could have a check for the difference if she
world call at the desk-in the lobby. HMiss BERRY told her that she did not want

“o call at the front desk, and requected that Mrs, MALOUF meet her outside on the

Mrs. MALOUF advised her that

sarch of the hotel and deliver the check to her there, which lrs. WIOUF did.

The records of this hotel also reflect that Miss BERRY was registered
following dates:

at the hotel as a guest on the

iugust 16 to 17, 1941
January 19 to 22, 1942

June 26 to 28, 1542 -
September 6 to 16, 1942 -

Hills.

4lso found in those records were registration cards No. 1171k, dated
sgust 16, 1941, in the name of iiiss JOANNE BERRY, L20 South Shirley Place, Beverly

registration N
i

0. 1171L, occupying Room 316;

- N

1]
"

12812,
U3h1,
15166,

"
13
1

1"
1
1"

210;
325;
3251
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VERBENA HIBBARD, Resident Manager, Beverly Hills Hotel, was interviewed
by Agents and she stated that she just handled publicity at the time BERRY was in
the hotel and that she kmows absolutely nothing about the girl or her activities.
She said, however, that she had heard some rumors of what happened while she was

here, but she knew nothing of her own knowledge.

BETTY MALOUF, secretary tu the Manager, Beverly Hills Hotel, advised that
she, Mrs. MALOUF, came to the Hotel on October 31, 1542, and at that time she was
secretary to Mr. NiSH, the Assistant Manager.

She stated that the first she remcembers was that BERRY took sleeping
tablets and that it to have a nurse with her. Mrs. MALOUF recalled

that thig nurse was

1IALOUF explained that s T the \ a1
ovmn knowledge there was nothing of BERRY'S activities. Practically all that she

»nows she has heard from gossip around the hotel. She said it was her understand-
ine that Mr. CLILDRELL, the Manager, got another nurse to stay with BERRY after
treated her. She also understood that this nurse and JOAN went out to get -

food the next day and BERRY told the nurse that she saw someone that she knew:”
to This person, she disappeared, ard

some
and when BERRY went over, ostensibly to speak

the nurse never saw her again.

It was Mrs. MALOUF'S understanding that the next thing the Beverly Hills
dotel heard from BERRY was that she was in New York City, but Mrs. MALOUF was
P A UE S . .
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-

1,able to state just what it was that the hotel heard, or how they heard it. Mrs.
- T0UF recalled that BERRY owed some monsy when she loft and that the hotel didn't
' Jow her whercabouts and made several efforts to try to locate her and collect

their money, She stated that it was her recollection that payment finally came

from BERRY'S attorney, located somewhere in the South. She did not know his name.
She stated that no other investigators representing gither CHAPLIN or the Govern-
nent have talked to her. ’ :

The following investigation was conducted by Special Agent
ncerning the time when JQLN BERRY was attended by a nurse in the Beverly
s Hotel on November 9 and 10, 19h2.
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IA 31-530L

AXEL W, LIND, Manager
Teverly House Hote

I¥9 South Lasky Drive -
Beverly Hills, California
felephons CReSLView i-ciliH

¥r. LIND was coniaoted March 17, 19LL by the writer, and advised he
had managed this hotel for the pe.st several years. He produced registration
card No. 6217 for liss JOEN BIRRY. who registered from 9921 Robbins Drive,
3everly Hills for Room 301, st & rate of *30,00 per wesk, and had been regis=-.
tered by Mr. HERBERT GREGORY, afternoon and evening clerk of the hotel’on
December 7, 1942, LIND also exhibited rack card No. 6217 for Room 301, whow-
ing rate for that room of {30.00 per week, shéwing the arrival date as December
7, 1942 and the departure date es December 20, 1942, Itemized charges noted
on this rack card were as follows:

December 7, 1942 - 4elephone calls & W30
December 9, 1942 postage ' .06
telephone oalls . L0
December 11, 1942 telephone ocalls 90
December 12, 1942 postage .06
- Vallet service 2.25
telephone calls L0
December 13, 1942 telephone oalls .10
December 1L, 1942 telephone calls " W70
December 15, 1942 " long distance oall ,

’ to New York 12.50
December 16, 1942 telephone calls 70
December 17, 1942 telephone calls «60

. December 18, 1942 telephone calls 92
December 19, 1942 telephone calls 1.2
December 20, 1942 " tslephone oalls .10

LIND mdvised that BERRY had paid #30,00 rent in advance on her regis-
tration, since she did not have adequate bagpgape to check in without paying in
advance. He stated that at the end of the first week she had not paid her
second week!s room rent in advance and that because of the charge for the leng
distance oall and the fact that she did not have adequate beggage she had been
yilled sbout the middle of the second week, or as he recalled it on the day
following December 15th. He stated that she had ignored this billing and had
cgain been billed towards the end of the week, He stated that as a result of
her ignoring both billings he had decided as menager to wait until her seccnd
week was up and then depand payment of the bill or ask ‘her to leave the hotel.

LIND stated that on December 20, 1942, which was a Surday, lr,
GREGORY, who had been on days, the preceding evening called to his attention

B S %
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that BERRY and some gentlemsn friend had had a slight sooident with a car in

“font of the hotel the preceding evening. He stated he went to the front of
the hotel and notided a twoetonhs grey convertible Bulock roadster sitting
directly in fromt of the hotel, with the right fromt fender and grill some-
what demaged. Ho stated that he jooked in ths car and esw a handbag lylng on
the floor and also found @ driver's license belonging to JOAN BERRY lying in
the gutter. He stated that he picked this driver's licenss up and put it back
in the handbag, at which time he ‘noticed that she had no money or other articl~
es in the handbag. He stated that he was ‘somewhat suspicious of this oiroum=
atance, particularly in view of the fact that JOAN's bil)l was quite large at
the time and that he had previously examined beggege in the room and found

- nothing of value there. ,

’ He stated that as s culmination of these circumstancea he had instruct-
od Mr. GREGORY to check JOAN BERRY out of the hotel when she left on Sunday and
demand peyment of the bill. Hs stated that JOAN went out shortly thereafter in
the morning and that payment had been demanded for the bill, at which time she
admitted that she 4id not have momey emough to pay for it. Be stated that after
ghe had gone out he went to Roem 30) and found ons dress, a fur Jacket, cosme-

“% tics and one pair of shoes, whioh articles he had placed in the C.0.D. roomat
£he hotel. He stated that JOAN did not call back for thess things until Decezher
23, 1912, at which time she came to the hotel and paid her bill of '52.83 in |
full in cash. At this tims she asked for apother room at the hotel, whish re-
quest was refused. He stated that she got her clothes on that ocoasion and
left the hotsl and that she had come in on that occasion with a suitcase, the
description of which he did not recall, .

LIND steted that he did not knmow JOAN BERRY at the time, but that Lir.
GREGORY, who registered her, had informed him that shs was connsoted in some
manne; with the Chaplin Studios, He stated that he had had a little trouble
with JOAN while she was at the hotel, but sttributed this to the faot that she
was very demanding in so Tar as service was concerned, and expected the hotel
managemsnt to do her more favors than the ordipary guest would expect. He re-
called one oocasion when JOAN had been living et the hotel she had attempted
to give him four or five telephone numbers where she might be reached in case
she received telsphone calls. He advised he had told JOAN at that time that
he would be glad to take one number where she might be reached or advise others
where to reach her, but that he would not acoept a list of four or five. JOAN
became very indignent at this time and steted you oantt talk to me like that."”

LIND slso recalled that JOAN had left sonflicting instructions from
time to time with men on duty at the switchboard, to the effect that she only
wished to receive tslephone oalls from her attorney end one other gentleman.

He stated that later on she had countermanded these instructions and had there-
fore got the olerks on duty so oonfused that they did not know whether to refer
calls that cams in to her or not, and that on occasion when they would refer

2 T 4
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calls to her she would subsequently call the clerk on duty and be very impatient

“Tth him for having gives her the call, He stated, however, that she did accept
a great many outside calls while she was living at tl_ga hotel,

LIND stated that his wife was head housekeeper at the hotel and at no
time did she mention having found liquor bottles or other indications of such
sotivities in JOAN's room. He stated that he believed JOAN to be a rather un-
usual girl at the time she was there and described her as "dopey." 1lr. LIND
nas questioned as to what he meant by this torm and as to whether or not there
was any actual indication that JOAN wes using narootics during her stay at the
hotel. LIND admitted this was not the case and stated that what he meant by .
"dopey" was that she acted peouliar in that sometimes when she went out of the
hotel she would be very exuberant and would stop at the desk and talk, At
other times she would be very depressed. He recalled that on one occasion she
came to the desk extremely happy, stating she was going to be rarried and have
a sweet little cottage in the nearby neighborhood and that she was very happy
about it. He stated that she returned to the hotel in the course of the next
three or four hours and was extremely depressed for no apparent reasonm.

5 ' LIND stated thet he did not pﬁy particular attention to JOAN's appear-

ahce while she was in the hotcl, but did not recall the faot that she appeared
sxtremely dissipated or appear to be under the influence of either liquor or
narootics at any time she was there.

LIND stated that at no time while JOAN had been in the hotel had he
seen any men go-to her room, or had he had to caution her about any such thing.
He stated Mr. GRECORY had at one time called attention to ons gentleman the
house rule that there were no visitors allowed in guests! rooms after 11:00 FM.

LIND stated that all telephone toll call sheets were destroyed after
a period of three or four months and were therefore not availables LIND stat-
ed that because of the elapse of time since JOAN stayed at the hotel his memory
on some of these points was not too clear, but he thought he was playing hunch=~
es in checking her out of the hotel more than anything else. He steted he could
not definitely say he had seen JOAN do anything out of line and that she had
been asked to leave the hotel fundamentally due to the faoct that her financial
status did not look as though it would be.good for the amount of the bill she
was rupning at the hotel. , :

LIND stated that he had not been subpoenaed in this case, nor hed he
been questioned. BHe stated, however, that Mr. GREGORY had received a subpoena
several days prior to the date of this interview. He stated that he did not
connect the JOAN BERRY at the hotel with instent investigation until he had
seen her pictures in the paper, at which time he had remembered the above in-
cidents and had gone back to the hotel records and obtained the registration
card. : T
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L ERT M. GREGORY P
1% Hozun Zvenm o
Vest Los Angeles, California :
Home Telephone: ARizona
;ni ;§or;, ;vor; ;use %otel

Pusiness telephons i estview 1~21L45

: Mr. GREGORY sdvised that his scheduls at the hotel is approximately
as follows: - Sunddy and Monday < works 7:00 A.M. to0°7:00 PuM. ~ Tuesdays =
day off. Wednesdsy, 7:00 P.M. to 7100 A Thursday, Friday snd Saturday -
2:00 PeMs to 11:00 P.Me - S _

- ¥r. GREGORY stated that on Deceaber 7, 1912, sbout 3:00 or 3:30 P.l.,
JOAN BERRY had come to the hotel and had registered for Room 301, at the rate
of $30.00 per week. He stated that she had no baggage with her at the tims and
that he had therefore obtained rent in advance. He atated that he was a little
suspicious of her registering for Room 301 because of the faot that it had twin
beds in it and she stated she wanted the room only for herself.

> ¥re. CREGORY was unable to recall any very specific information con-
cerning JOAN's stay at tha hotel and stated that the thing that stuck out in
his mird was the inoidemt which oocurred on Saturday night, December 19, 19L2.
He stated that a short time after 11:00 P.M. on that night he had been onduty
and had heard a erash in front of the hotel and when he went outside tosee
what had happened he observed that a Bulck Convertible .ooupe, which had apparent-
1y been making & U turn at the corner of Lasky Drive and Durant, immediately in
front of the hotel, had made the turn a little too short and had hooked the
right front fender of the Buick Convertible Coupe with the daock rear fender of
a ocar parked in front of the hotel. .

He stated that when he went outside he saw JOAN BERRY and a man, whoee
‘description GREGORY was not sure of, standing looking at the damage that had
been caused end trying to unhook the ocars whose bumpers had caught. He stated
that the man had a slight sccent but could not recall his name. He recalled
that & few moments after he had gone outside that JOAN and this individual
hed oome into the hotel and that he, GREGORY, had gone inside and obtained the
key for 301 to give to Miss BERRY. He stated that after handing her the key
thet the gontleman she was with had started te accompany har %o the elevator
and that he had seid "I am sorry brother, but there are no visitors allowed
in guest's rooms after 11:00 P.M." o :

He stated that after he had made this statement the gentleman in
suestion said goodnight and turned around and walked out of the hotel. He
stated at the time he walked over to Niss BERRY and held the elevator door
open for her while he gave her the key to her room, and that she had then gons

" up to hsr room, after which he, GREGORY, had gone back outside to assist the

gentlemen in unhooking the two oars. He atated that he found the keys gone

oL -
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out of the Bulck Convertible and the gentleman gone, and that in an effort to

protect one of the guests of the hotel who would undoubtedly have received

s

s traffic oitation for leaving the car parked as it was, he worked with the
oar for a period of about ten minutes and had managed to unhook the bumpers
and push the car back to the ecurdb. _

OREGORY stated that & ocasual examination of the car had revealed a
pint whiskey bottle in the car, which was emply, whioh bottle hs had removed
from the oar and thrown into a vacant 1ot adjacent to the hotel on the south
side.

GREGORY advised that this was the only ocomsion onwhich he had
ever reminded anyone not to go to JOAN!s room and that he did not attribute
any significance to this fact inasmuch as they often had to notify vislitors
of the house rules in this Pegard. He stated that the gentleman did not
make any fuss about leaving, nor had liss BERRY remonstrated him for remind~
ing her guest of this faot. GREGORY stated he would'be unabls to state
that these individusls were intoxicated at that time, but that he was positive
that JOAN did not stagger nor was she obviously intoxicated to the best of
his knowledge. . Ho stoted that this was also true in case of the gentleman in

- guestion. GREGORY recalled that he was somewhat put out becauss of the fact’

that the gentleman had walkec off and left the car sitting out in the street,
rather than waiting to assist GREGORY in parking it properly. GREGORY stated
that he had been in California sinse July 1, 1942 and was staying with his
nephew at the above address. He mdvised that he was from Arkansas.

He stated that JOAN BERRY seemed to him to be a flighty girl and
one with which there was something wrong, the exact nature of what was wrong
he was unable to stete. GREGORY also stated that he had seen nothing to in-
dicate that JOAN was a user of naroctics o liguor but got the impression that
she might be using soms sort of drugs beoause of her flighty actlons.

GREGORY recalled having presented JOAN with a bill during the ssoond
week of her stay on one ocoasion, but was not clear as to exactly what had
happened in so far as making demand on her for payment of the bill on December
20, 1942, at which time he told her she would have to sheok out of the hotel.
1t is to be noted that JOAN'!'s second week!s rent would not have been up until
}londay morning, December 21, 1942, but that she was checked out of the hotel
on December 20%th. ‘ S

GREGORY stated that Mr. O. P. BARTON was the clerk who worked the
alternate shift with him and was on duty late at night on the nighta that
GREGORY worked during the evenings. GRSGORY advised that he had received a
subposna several days before date of instant interview angd that he had been
questioned by Mr. 700D, who had accompanied the process server tw the hotel.
He stated that he had been asked general questions concerning JOAN's conduct

oo - 1.
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As & mtter of general information the ronowia; is Yeing noted: -
¥ir. GREGORY is & man of apparently some sixty-five years ef age, who presents
a fairly nice appearance, but he is an extremsly nervous individual, as in-
dicated by the fact that his fingernails gre bitten completely to the quick
and be is unable to sit quietly for even a matter of mimutes, MNr. GREGORY
admits he is very confused in his own mind as to the exmct situation as it
might have existed at the time of JOAN's stay at the hotel. It is to be noted
that he admitted that he only spoko to one visitor about not going to the
room, a8 indicated above,

¥r. O« Po BARTON )

Residence: U952 Robbins Driva, Apt. 202

. Home telephone: CRestview 1=B3J0 ..

Tusinese address: ‘ﬁeverly Motel
elephone : estylew

R An stteinpt was made o looate Mr. BARTON in person on March 17. 9Lk,
He was not loocated and was subsequently telephonically contacted on that same
date, BARTON advised that during the pertinent period hs had just ocome to
work at the hotel and that he was sble to remember absolutely nothing concern-
ing the BERRY incident at the hotel. He stated that he had never seen any msn
2o to BERRY's room, nor had he ever told any men not to go to her room. He -
stated he was utiable to reocall Miss BERRY or any of her actions at the hotel,
and would have vemembered absolutely nothing about it if it had not been dis-
oussed by Mr. LIND and Mr. GREGORY wiien they recalled the incident in view of
the present publicity donnedted with JOAN BERRY.

BARTON stated that he had been questioned by soms individuals a few

days previously and had given them the same answer. He stated that he had not
received a subpoenma,
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ACTIVITIES OF CHAPLIN'S INVESTIGATORS

Reference is made to investigation in this matter cdvered under the
section referring to the Ambassador Hotel and the Beverly Hills Hotel whare it
will be recalled that several of those interviewed stated that "FBI Agents" had
previously been in touch with them to obtain information concerning BERRY'S acti-
vities while in those hotels. - .

- The matter was brought to the attention of U.S. Attorney CHARIES H. CARR
and 2t his instruction efforts were made to determine definitely if CHAPLIN'S in-
vestigators did represent themselves to be FBI Agents, It appears that the cone
clusion én the part of those employees interviewed was errnneous, they having made
that statement in error because agents of the Bureau were frequently in touch with
thenm. ’ : ‘

However, for futuse reference attention 1is drawn to the fact that during
the Mann Act trial of this ease both GECRGE WOOIS and HERB HALLNER were in constant
attendance at the trial, wers in frequent conversation .and communication with the
prospective defense witnesses, and even sat at the counsel table with Attorney
JERRY GIESLER, who represented CHAPLIN. '

H. S. HALLNER, better known as HERB HALINER, who has also used the alias
HERB HALL, is employed by the Califernia Bar ALssociation as an investigator, News-
paper stories reflected that he had been given a leave of absence from this posi-
tion to act as GIESIER'S investightor for this trial. He resides at 460 West
Walnut Avenue, arcadia, California, drives a 1940 Pontiac four-door sedan, bearing
current California license 98N320i

The other investigator of CHAPLIN'S in this case was GEORCE WOODS, whose
full name is GEORGE Wi WOODS, who resides at 389 West L7th Flace, los Angeles,
telephone ADams 8840. He apparently is frequently employed by GIESLER in connec=~
tion with cases in which he is appearing as an attorney.

Mention is alse included here of the fact that during the trial of the
Mann Aet case, CASEY SHAWHAN, who was formerly a nevs and feature story writer
ior the "los ingeles Times,® but who is now employed in the publicity department
at 20th Century-Fox, was given a leave of absence from Fox Studios to work with .

_IESLER. SHAWHAN himself told the writer, and the information was verified from /

other sources, that GIESIER had hired him to be in court every day and build up”
s00d relations with the press handling the cass. It is understood that every day
a rather goodly supply of liquor was kept in the press room by SHLWHAN for con-
sumption of the press reporters and photographers.
: e A T . . %
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AVONYMOUS PHONE CALLS MADE TO MEMBERS
F CHLPLIN JURY IN MANN ACT CASE

Subsequent to the jury's returning a verdict in the Mamn Act case,
several of the jury members received anonymous telephone calls expressing th
callers! d;lssatisfactipn with the verdict which acquitted CHAPLIN. ,

On fipril 7, '19141;, the matter was discussed with Assistant United States

.ttorney JiWES L. CARIER, who advised that there appeared to be no violation of a

Federal statute. The Bureau was advised of this fact by letter on Lpril 7, 19kh,

B and in subsequent letters dated Lpril 13 and 17, 19Lk, was furnished information
‘é,) ¢ Eiven lLgents by # a jury member. While (=2 not re-

ceived any anonymous telephone calls, she did have some thoughts which she wished

to call to the attention of the Goverrment reflecting her desires to make further

W requests of Federal Judge J.F.T. O'CONNOR after they had retired to the jury room.

During the trial of the Mann Act case, specifically on March 23, 19Lk,
special Agent (NI cvoserved an unknown individual who appeared to be
surveilling JOAN BERRY from the courtroom to the office of the U,S. Littorney. It
was determined that he subsequently appeared to be surveilling BERRY after she
left the Federal Building, and it was determined that he was driving a car bear-
ing current California license No. 1W90L3. Inquiry of the Department of Motor
Vehicles at Sacramento on the same date reflected that there was no record in

‘that department of this license number.

-~ L19b -
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o PROSECUTIVE ACTION - | ‘ -
- CIVIL LIBERTIES CASE '

Reference report of February 25, 19LL, set forth a brief resume of the
 Jictments in instant case charging CHAPLIN, et al, with violation of the civil
iiberties of JOAN BERRY. The various indictments, of which there were three, are
being referred to in more detail here. ‘ ' S a

1, Violation, U.S. Code, Title 18, Section 51, Docket No. 16619

On February 10, 19hl, the Federal Grand Jury meeting in the Central Divi-
sion, Southern District of California, returned an indictment against CHARLES
SPENCER CHAPLIN, ROBERT ARIEN and Captain W. W. H{HITE, Beverly Hills Police De-
partment, charging them with a violation of the above-mentioned section of the . e
U. S. Code. This indictment charged therein that the afore-named Subjects, "did
unlawfully, wilfully, and feloniously, conspire, combine, confederate and agree
together and with each other, and with divers other persons whose names are to

- the grand jury unknown, to injure, oppress, threaten, and intimidate Joan Berry,
“‘*@,f@ citizen of the United ‘States and an inhabitant of the state of Californi.a;- in
é’nef,rx:g.e exercise and enjoyment of.rights, privileges, and jmmunities secured to .
jur the said Joan Berry )by the Constitution and laws of the United States of America,
and because of her having exercised the same, to-wiv: the right _and privilege of
peacably remaining in and residing in the state ol California and the right and

[

privilege to be free from unlawful deportation therefrom, and which conspiracy
was performed and carried out in the manner and means hereinafter set forth:

"That it was the plan and purpose of said conspiracy that the said Joan”"
Berry, having been arrested on January 1, 1943, by the Police Department of the
runicipality of Beverly Hills, California, and charged with vagrancy as a person
vho roamed from place to place without lawful business, the defendants would ar-
range for the defendant WHITE to call upon the Judge of the City Court of said
“sverly Hills before whom the said Joan Berry was to be tried upon such charge,
~nd in his chambers before the arraignment of the said Joan Berry, for the pur-
pose of arranging and agreeing upon a method whereby said Joan Berry would be
excluded from the state of California, would convey unto the said judge the plan,
desire, and request of the defendant CHAPLIN to have the said Joan Berry excluded
“rom the state of California; i '

HThat it was & further part of the plan and purpose of said conspiracy-"
that the defendant WHITE at said time and place would inform said judge of the
City Court that the defendant CHAPLIN would furnish transportation fof the said
JOAN BERRY out of the state of California to New York City;

. "That it was a further part of the plan and purpose of said conspiracy -
that the defendants would wrongfully and wilfully influence and induce said Judge
of said City Court to impose upon the said Joan Berry a sentence which would
exclude her from the state of Californiaj; '
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#Contrary to the form of the»statuté {n such case made and provided and-
against the peace and dignity of the United States of America." - :

i

On February 21, 19k, Subjects were arraigned before Federal Judge J FT/
O'CONNOR. Pleas were continued until March 9, 154k, On the latter date, motions .
to quash the indictment were denied and pleas in abatement overruled as to all
defendants. (This motion was made on the.grounds that there were no women on the,
Grand Jury.) On the same date defendants’ attorneys filed demurrers and motions
to quash on gensral grounds. Argument on these motions was continued several timo:
It was first set for March 31, 194kL, at which time it was continued until April 1.
19lk.- On that date it was continued until April 26, 19Lk, and on the last-named
date it was continued until May 9, 19LlL. .

5. Viclation of U.S. Code, Title 18, Section 52, Docket No. 16618

, On February 10, 19k, the Federal Grand Jury meeting in the Gentral ~

iy Division,.Southern District of California, returned an indictment against CHARLES®

“«. SPENCER CHAPLIN, ROBERT ARDEN, Judge CHARLES J. GRIFFIN and Captain W. W. WHITE oi
* the Beverly Hills Police Department, charging them with a violation of the above-
mentioned section of the U.S. Code. This indictment charged, #That from, on or
about, and between the first and fifth days of January,.A.D. 1943, in the Southern
District of California and within the jurisdiction of this Court, CHARLES H. GRIF-
FIN, who was then and there the duly appointed judge of the City Court of the
municipality of Beverly Hills, California, acting under the laws of the State of
California and the ordinances and regulations of said municipality creating the
office of Judge of said Court and prescribing the duties thereof, and W. W. WHITE,
who was then and there a duly appointed police officer and the Captain of Detec-
tives of the police department of said municipality, acting under the laws of the
State of California and the ordinances and regulations of said municipality of
Beverly Hills, creating the office of police officer and Chief of Detectives and
prescribing the duties of such office, did wilfully, unlawfully and wrongfully,
under color of the laws, statutes, ordinances, regulations and customs of the
State of California and of the municipality of Beverly Hills in said state, creat-
ing the offices of Judge of the City Court of Beverly Hills and police officer and
Chief of Detectives of the police department of said municipality, subject and —
cause to be subjected Joan Berry, an inhabitant of the State of California and-

of the United States, to the deprivation of rights, privileges and immunities
secured and protected to the said Joan Berry by the Constitution and laws of the
United States, to-wit, the right and privilege not to be denied of liberty withouv
due process of law; the right and privilege not to be denied equal protection of
the laws; the right and privilege to be tried by due process of law under the

laws and constitution of the State of California upon the accusation and charge or
crime preferred against her, and to be punished, if guilty, only after an impar-
tial judicial determination of her guilt by due process of law; the right, privi-
lege and immunity of peacebly remaining and residing in. the State of Californie:

- el .-




-,
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724 the right, privilege and immunity of being free from unlawful deportation
{erefrom; all of said rights, privileges and immunities being secured to the
-~id Joan Berry by the Fourteenth Amendment to the Constitution of the United
tates as against any person vested with and acting under the authority of the
3tate of California; that is to say, that the said Joan Berry, having been arres-"
ted on January 1, 1943, by the police department of said municipality of Beverly
Hills, California, and having been charged with vagrancy as a person who roamed
from place to place without lawful business, the defendant White, on January 2,
1943, visited with the defendant Griffin in his chambers prior to the arraigmment
and trial of the said Joan Berry on said charge of vagrancy, and requested said
Griffin to impose a sentence excluding the said Joan Berry from the State of Cali-
fornia, in order to carry out the defendant Chaplin's plan, desire and request to
keep the said Joan Berry away from the said Chaplin; that the said defendant
Griffin wrongfully and wilfully persuaded and induced the said Joan Berry to pleac
guilty to said charge of vagrancy without regard to whether or not she was in fact
guilty of said offense, and imposed a sentence on said plea of guilt in order thet
defendant White, on January 5, 1943, using his position as a police officer, coulc
induce the said Joan Berry to board a train in Los Angeles en route for Chicago,
and escort Joan Berry to the railroad station in Los Angeles and place her aboard

a_train en route for Chicago and instruct and order the said Joan Berry to depart

“rom and remain away from the State of California;

#And the grand jury aforesaid, upon its oath aforesaid, does further pre-
ent that at the time and place aforesaid, Charles Spencer Chaplin and Robert ‘
irden, also known as Rudolph Kligler, well knowing all the premises aforesaid, did
in the Southern District of California and within the jurisdiction of this Court,
unlawfully, knowingly and wilfully aid and abet in the commission by Judge Charles
4. Griffin and Chief of Detectives W. 7. White. of the offense described in this
indictment. . CoL

“Contrary to the form of the statute in such case made and provided and
against the peace and dignity of the United States of America."

On February 21, 19LL, Subjécts were arraigned before Federal Judge J.F.1”

O'CONNOR. Pleas were continued until March 9, 19kL. On the latter date, motions
to quash the indictment were denied and pleas in abatement overruled as to all
defendants., (This motion was made aon the grounds that there were no women on the
jrand Jury). On the same date defendants! attorneys filed demurrers and motions *»
~uash on gereral grounds. Argument on these motions was continued several times.
Tt was first set for March 31, 19LL, at which time it was continued until April 13
19LL,. ©On that date it was continued until April 26, 19LL, and on the last-named
date it was continued until May 9, 19LL,

"~ 3. Violation of U.S. Code, Title 18, Section 88, Comspiracy, Docket No. 16616 °

On February 10, 19Lk, the Federal Grand Jury meeting in the Central

.f:)

/

-
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< 4sion, Southern District of California, -returned an indictment against CHARLES -

"3NCER CHAPLIN, ROBERT ARIDEN, Captain W. W. WHITE, Beverly Hills Police Depart-
- .3 Lieutenant CLAULE R. MARPIE, Beverly Hills Police; JESSIE WINIFRED RENO,

_jce Matron, Beverly Hills Police; City Judge CHARIES J. GRIFFIN, Beverly Hills
-s1ice Court, and THOMAS WELLS D « This indictment charged "That prior to anc
1 December 30, 1942, and at all times mentioned herein, W. W. WHITE was the duly
spointed Chief of Detectives of the Beverly Hills Police Department and was -actirn;

in that capacity under and pursuant to the laws of the state of California and the
ordinances and regulations of the municipality of Beverly Hills, California, creat--
ing the office of Chief of Detectives and prescribing the duties thereof;

. #That prior to and on December 30, 1942, and at all times mentioned -
herein, CHARLES H, GRIFFIN was the duly appointed Judge of the City Court of
Beverly Hills and was acting in that capacity under and pursuant to the laws of
the state of California and the ordinances and reguwlations of the municipality
iy of Beverly Hills, California, creating the office of Judge of the City Court and
"« prescribing the duties thereof; S o

-

3Ty

nThat prior to and on December 30, 15k2, and at all times mentioned ‘
herein, Claude Marple was a duly appointed sergeant and later a lieutenant of the
Beverly Hills Police Department and was ‘acting in that capacity under and pursuant

" to the laws of the state of California and the ordinancés and regulations of the
municipality of Beverly Hills, California, creating the positions of police ser-
geant and lieutenant and prescribing the duties thereof; '

"That prior to and on December 30, 1942, and at all times mentioned
herein, Mrs. JESSIE BILLIE RENQ was employed by the municipality of Beverly Hills.
California, as a police matron, and was acting in that capacity under and pursuant
to the laws of the state of California and the ordinances and regulations of the
municipality of Beverly Hills creating the office of police matron and prescrib-
ing,the duties thereof; s - :

T hat ' CHARLES SPENCER CHAPLIN,

: . THOMAS WELLS DURANT,

W, W. WHITE,

CHARLES H. GRIFFIN,

ROBERT 4RDEN, also known as Rudolph Kligler,
 CLAUTE MARPLZ, and

JFSSIE BILLIE RENO,

v

hereinafter called tie defendants, whose full and true names are, other tien as X
stated, to the grand jury unknown, diad prior to the dates of the commission of ttz”
overt acts hereinafte: sst forth and sometime prior to December 30, 1942, end
continuously thereaft~r to and including the date of the firding and pressitation

of ihis iudictmert. i the WFvision and distrint. aforesaid acd within the Jurle- - -
¢i stion of the urived States, knowinyg.y, wililly. u:larruily, cgraptly, anl_a
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#ifeloniously conspire, cémbine, confederate, arrange, and agree together and with/
s*ch other and with divers other persons whose names are to-the grand jury unknown

+5 commit an offense against the United States of /merica, to-wit: to violate

Saction 52 of Title 18, United States Code, that is to say, during the period abov:
mentioned the defendants did combine, conspire, confederate, arrange, and agree
together and with each other and with divers other persons to the grand jury un-

known that they would under color of the laws, statutes, ordinances, reguwlations,

and customs of the state of California and of the municipality of Beverly Hills

in said state, creating the offices of Judge of the City Court of Beverly Hills;
California, and Chief of Detectives, Sergeant, lLicutenant, and Police Matron of

the Police Department of said municipality of Beverly Hills, California, wilfully—"
subject and cause to be subjected Joan Berry, an inhabitant of the state of Cali-
fornia and of the United States to the deprivation of rights, privileges, and
immunities secured and protected to the said Joan Berry by the Constitution and

laws of the United States, to-wit: the right and privilege not to be deprived o'~
liberty without due process of law; the right and privilege not to be denied equz””  »
protection of the laws; the right and privilege to be tried by due process of law = é
under the laws and constitution of the state of California upon the accusation ar’

.charge of the crime preferred against her and to be punished, if guilty, only af%e— ﬁ

an impartial judicial determination of her guilt by due process of law; the rigan. -
privilege, and immunity of being free from unlawful deportation therefrom; all of

said rights, privilegaes, and immunities being secured to the said Joan Berry by

the Fourteenth imendment to the Constitution of the United States as against any
oerson vested with and acting under the authority of the state of Californiag

“That said scheme and conspiracy was to be carried out in substantially
112 following manner, to-wit: ' :

"That the defendants would contrive to force Joan Berry into the custody’//
of the Police Department of the municipality of Beverly Hills; that the defendants
would cause Joan Berry to be arrested by said Police Department and to be subjecte!
to the custody and control of the City Court of Beverly Hills for the purpose of
placing her under restraint and forcing her to leave the state of California;

"That it was a further part of the plan and purpose of said conspiracy =~
that Joan Berry would be refused access to legal counsel during the time she vas
in jail awaiting arraignment and trial; that the defendants would arrange that
Joan Berry would be wrongfully and wilfully counseled, persuaded, and indiced to
plead guilty to a charge of vagrancy without regard to whether or not she was in
fact guilty of vagrancy; that the defendants would arrange for the defendant
WHITE to call upon the defendant GRIFFIN in his chambers pricr to the arraigarent
of said Joan Berry for the purpose of arranging and agreeing upon a method whoreby
said Joan Berry would be excluded from the state of (alifornia;

1That i% w>s 2 farther part of the plan and purpcs2 of sa’d ConspiracT"//
“hot the defendant CRIFFIN woulc mersuade ard induce Joan Zery to plead grilty

- ”2_)_3_ .
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“for the purpose and with the object of subaectlnv her to the restraint of a judg-
ment of conviction of'a criminal offense, without regard to whether or not she was
in fact guilty of such offense; that the defendants would endeavor to persuade anc
*nduce Joan Berry into believing that she had pleaded guilty to a charge of prost. -
tition and that her reputation and opportunity for work and a career in motion
victures and in California had been destroyed and her only hope in life was to
depart and remain away from the state of Callfornia, that defendants would arrargc
for and purchase a ticket for Joan Berry to New York City and that defendant WHITXL
would escort her to the railroad station and place her upon a train in Los Angelbs
en route for Chicago; - :

#That it was a further part of the plan and purpose of said conspiracy -
that WHITE would use his position as a police officer of the city of Beverly Hills
to induce Joan Berry to board the train in Los .ingeles for Chicago en route to
New York and to remain away from the state of California and would instruct and

order Joan Berry to remain away from the state of California; ' ,?
igg ?} ‘ %That it was a further part of the plan and purpose of said consplracy"/ §
=% "« that defendants would endeavor to prevent Joan Berry fram returning to California 9

#nd it was a part of said agruement and conspiracy that upon the return of Joan
Berry to California the de